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Oturum Başkanı: Güne ş GÜRSELER (Türkiye Barolar Bir-
liği Genel Sekreteri): Türkiye Barolar Birli ği'nin geçmiş dönem
başkanı, değerli baro ba şkanlarım, barolar ıntzm değerli temsilci-
leri; Türkiye Barolar Birliği Yönetim Kumlu olarak Onuncu Baro
Başkanlar ı Toplantısı 'na hoş geldiniz diyorum, toplant ınuzın
hepimiz için başardı sonuçlar doğurmasmı diliyorum.

Açılış konu şmas ını yapmak üzere Türkiye Barolar Birli ğ i
Başkanı Say ın Özdemir Özok'u kürsüye davet ediyorum.

Buyurun Ba şkanım.

Özdemir ÖZOK (Türkiye Barolar Birliği Ba şkanı): Önce- Ö?DEM İ R

ki dönem Barolar Birliği başkan Say ın Önder Say hoş geldiniz. OZOKUN

Ulkemızın çeşitli yorelerınden bu zor ko şullarda çagr ımıza yanık 
KONU$SI

verip toplantımıza gelen çok saygı değer başkanürım, hepinizi
şahsmı ve Yönetim Kurulu üyesi arkada şlar ım adma saygı ve
sevgilerimle selaml ıyorum.

Say ın başkanlar ım, hepinizin bildiği gibi, Antalya'da yap-
tığımız Genel Kurul'dan sonra ilk Baro Ba şkanları Toplantısı'n
2 Temmuz 2005 günü yapmış ve bu toplantıda Genel Kurul çal ış-
malar ı ve sonuçlarıyla 6 Eylül 2005 Adli Yıl açılış töreni ile ilgili
hazırliklan değerlendirniiştik. Dönemin İkinci Baro Başkanları
Toplantısı'n yine sizlerin büyük katılımıyla 15 Ekim 2005 günü
yapmış ve hızla Yasama Mecisi'nden ç ıkar ılarak yürürlüğe giren
yasalar yanında, özellikle 1 Haziran 2005 günü yürürlü ğe konu-
lan Ceza Kanunu, Ceza Muhakemesi Kanunu, Ceza ve Güvenlik
Tedbirlerinin İnfaz ı Hakkındaki Kanun uygulamalarmda ortaya
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ÖZDEM İR çıkan sorunlar başta olmak üzere, kimi yurt ve meslek sorunlarmı
OZOKIUN

KDNU	
sizlerle görüşerek saptanan görüş ve düşünceler doğrultusunda
Yönetim Kurulu olarak çalışmalarımızı sürdürmü ştük.

Yeni dönemin üçüncü toplant ısını oluşturan bugünkü top-
lantıda ise, özellikle sizlere yollad ığımiz çağrı metninden de
anlaşılacağı gibi, artık çok kritik bir sürece giren Ceza Muhake-
mesi Kanunu uygulamas ında bu toplantıda şu ya da bu biçimde,
ama mutlaka kesin ve kal ıc ı çözümlerin üretileceğini, gereken
önlemleri birlikte karara ha ğlayacağımız ı umut edi yoruz. Çün-
kü geçmiş ten günümüze Türkiye Barolar Birli ği yönetimleri,
son derece iyi niyetli ve ilkesel yaklaştığımız Ceza Muhakemesi
Kanunu uygulamalar ı konusunda gerçekten zaman zaman hak
etmediğimiz eleştiriler yanında, uygun olmayan eylem ve davra-
nışlara muhatap oluyoruz. Ceza Kanunu konusunda de ğil, Ceza
Muhakemesi Kanunu konusunda de ğil, saym başkanlar ın ın çok
yakmdan bildiği gibi, yaşanan her konuda tüm barolarınııza eşit ve
ölçülü yaklaşmay ı göreve geldiğimiz günden beri ilke edinen bir
yönetim anlay ışı karşısnda, kimi yak ınmalar yanında, sergilenen
davranışları doğrusu anlamakta güçlük çekiyoruz. Bu nedenle
sizleri böylesi kötü hava ko şullarmda toplantıya çağırdığımız için
bizi anlamanızı diliyoruz. Gösterdi ğiniz bu dayanışma, özveri ve
duyarlilıktan dolay ı hepinize ayrı ayr ı teşekkür ediyor, sevgi ve
saygılar ımız ı yineliyoruz.

Say ın başkanlarım; 15 Ekim 2005 günü toplant ının açış konuş-
mas ında da bilginize sunduğum ve kimi sIkıntıları sizlere aktar-
dığım ve her fırsatta birebir görüşmeleri de de ilettiğiniiz gibi,
daha Ceza Muhakemesi Kanunu yürürlü ğe girmeden çok önce
gerekli ödenek dü şünülmeden yap ılan düzenlemeler nedeniyle bu
sorunlar ın yaşanacağını ısrarla dillendirdilc ve gündeme getirdik.
Ogün için CMUK ödeneğinin arttırılması konusunda Türkiye Ba-
rolar Birliği Genel Kurulu'ndan önce Adalet Bakanl ığı, Maliye ve
Hazine'den sorumlu devlet bakanl ıldarma yaz ılı ve sözlü olarak
başvurularda bulunduk. Ancak tüm bu giri şimlerimize olumlu bır
yanıt verilmedi ve korkulan sonuçlar hepimizin bildi ği gibi bir bir
gerçekleşti. Tüm bunlar ı hep beraber, ad ım ad ım birlikte yaşad ık.
Özellikle sizler, birebir görev yapan de ğerli meslekta şlanmıza karşı
çok daha zor ve kritik süreçlere girdiniz.
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Değerli başkanlar ım; sorun neydi? Ya şad ıklarmuz ı bir kez ÖZDEM İ R

daha hatırlayacak olursak, yeni Ceza Muhakemesi Kanunu'yla	 DK UN

birlikte avukat görevlendirmelerinde ola ğanüstü bir patlama	
NUA'A İ

oldu. Bunun doğal sonucu olarak barolarınuzm para talepleri de
görevlendirmelerle doğru orantıli olarak müthiş bir şekilde arttı .
Türkiye Barolar Birliği olarak kas ım ayı başma kadar mevcut
talepleri karşılamaya çalış tık. Ancak hepinizin bildiği gibi, onbi-
rinci aydan sonra hiçbir baromuza maalesef para yollayamadık.
Kuşkusuz bu durum, öncelikle görevlerini tüm zor ko şullara kar-
şin özveriyle ve iyi niyetle sürdüren Ceza Muhakemes ı Kanunu
görevlisi meslektaşlarm-az ı büyük s ıkıntıya sokmu ştur, bunlar ı
anlıyoruz. Onlarm hakl ı ve geçerli yak ınmaları, kuşkusuz baro-
ların-az tarafından Türkiye Barolar Birliği'ne de belirli ölçülerde
aktarmak durumunda kal ınd ı .

Kaynak ve ödenek s ıkıntısı olmayan dönemlerde doğal olan
uygulamalar, girilen s ıkmtıli süreçte çok ciddi eleştiri konusu hali-
ne gelmiştir. Özellikle barolardaki kimi gruplar, konuyu gelece ğe
yönelik bir iktidar yarışının malzemesi haline getirerek ya şanan
olumsuzluklar üzerinde siyaset yapmak istemi şlerdir. Bunlar ın
hiçbirisi doğru davramşlar değildir, siyaset başka alanlarda ve
başka biçimde yap ılabilir. Mevcut ödenek ortadad ır, da ğı lım
ko şullar ı ortadadır ve geldiğimiz günden beri her yaptığımız
dağıtımdan sonra internette değerli avukat arkadaşlarımızın ve
baro başkanlarırmzın bilgisine bunlar sunulmu ştur.

Değerli başkanların-t; bu ç ıkan sorun bugün ç ıkmad ı, yıllar,
aylar önce "ben geliyorum" diye sürekli sinyal veriyordu ve bizler
de bu durumun gıderihnesi için kendi barolar ımızda ve biz de
Barolar Birliği olarak bu konudaki görüş ve düşünceler ı miz ı sü-
rekli ilgililere anlattık. Bütün bu gerçekler ortadayken, kinıilerinin
yapılanları görmezden gelerek konuyu ba şka alanlara taşımas ınırı
hiçbir anlamı yoktur ya da baz ı barolarımıza farklı davramş, bazı
barolar ımıza daha s ıcak davranış konusundaki bir yakla şımı or-
taya koymak asla doğru değildir. İşte barolarımız ın en yetkili ve
etkili kişileri olarak say ın başkanlarmıız buradalar; yaşanan tüm
olumsuzluklar ı çözme konusunda ortak görü ş ve düşüncelerimi-
z ı oluş tursunlar, biz Yönetim olarak alman kararlar ı eksiksiz ve
ödünsüz olarak uygulamaya ve yaşama geçirmeye çalışalim. Ben
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ÖİÜfM İR ve Yönetim Kürulu üyesi arkadaşlarmuz, buradan ç ıkacak dağıtım
yöntemi, mevcut paranın dağıtılması, bundan sonraki izlenecek
yollarda bu ortak akim ortaya koyacağı çözümleri şimdiden ka-
bul ediyoruz. Çünkü değerli başkanlar ımız çok iyi biliyorlar ki,
Türkiye Barolar Birli ği, burada sadece bir distribütör, yani ba ş ka
bir deyimle da ğıtıc ı görevi var. Bu dağıtırnda yanlış ları olabilir,
eksikleri olabilir, onlar ı da birlikte düşünelim.

Türkiye Barolar Birli ği Yönetimi, barolar ımızdan gelen yaz ılı
talepler ve gönderilen raporlar do ğrultusunda para yollamış , hiç-
bir baromuza re'sen para gönderilmenüş tir. 2001 y ılında goreve
geldikten sonra, bütün arkada ş lar ımız çok yakmdan biliyorlar,
bilgi iş lem servisinin olu ş turduğu web sayfam ızda eski ad ıyla
CMUK, yeni ad ıyla Ceza Muhakemesi Kanunu'yla ilgili olarak
barolar ınııza gönderdiğimiz paralar günü gününe tüm ayrmtılar ı-
na kadar yaymlanmaktad ır. Her nedense son ya şanan krize kadar
hiçbir baromuzdan da ğıtım ilkeleriyle ilgili olarak eleş tiri gelme-
miş, ancak gelinen bu noktada kimi barolar ırmzdan bu yönde
yakmmalar gelmeye ba ş lamış ve birliğimizin baz ı barolara re' sen
para yolladığı iddia edilmiş ve bu konuda yerel barolardaki ilan
tabelalarına gönderdiğimiz listeler ilan halinde ası lıruştır.

Yukarıda da söyledim, gerçekten bu yakla şım son derece yan-
lış ve haksızd ır; çünkii asla bir baronun ba şka bir barodan daha
farklı bir konumu ve önceli ği yoktur ve olamaz, bu mümkün de ğil.
Kesinlikle yollanan paralar, barolar ın üye say ıs ı baz alınarak değil,
ilgili baronun talepleri ve görevlendirdi ği barolar, gönderdiği ra-
porlar doğrultusunda Türkiye Barolar Birliği Sayman üyesi, Mali
işler Müdürü ve Muhasebe Müdürü tarafından daha önce tespit
edilen bir formülle yollanmaktad ır.

Değerli ba şkanlarım; sizleri temin ederim, Türkiye Barolar
Birliği Başkanı olarak ben ve i ş te burada oturan değerli Barolar
Birliği Yönetim Kurulu üyesi arkadaşlar, paralar gönderildikten
birkaç gün sonra düzenlenen listeler önümüze geldikten sonra da-
ğıtım konusunda haberimiz olmakta; i şte burada eski saymanımız,
yeni saymanınlız, daha önce görev yapan de ğerli arkadaşlanmızın
hepsi buradadır.
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Öncelikle bu gerçek durumu saptad ıktan sonra, kimi hakl ı Ü/DEM İ R

eleştirilerimizi yapal ım. Az önce de söyledim, ku şkusuz Yöne- 00K UN 5

tim olarak her yap ıcı, yönlendirici ve içtenlikli ele ş tiriye aç ığı z. 
K NU Ş

Sadece CMUK'la ilgili değil, her konuda barolardan gelen bu tür
önerileri biz çok s ıcak karşılıyoruz. Ancak hiç hak etmedi ğirniz
"harolara farkh uygulama getiriliyor" yakla şımın ı asla, ama asla
kabul edemeyiz; çünkü böyle bir ş ey akl ım ızm ucundan dahi
geçmemektedir.

Değerli başkanlar ını; gelinen noktada Yönetim olarak ku ş-
kusuz bizim de kusurumuz olabilir, yanl ış uygulamamız olabilir.
Bunlar son derece tabii ve do ğald ır, tabii ki bunlar tartışılacak,
tabii ki bunlar eleştirilecektir, ama bir koşulla; Türkiye Barolar
Birliği Yönetimi'nin -lütfen, altını çizerek söylüyorum- tüm ba-
rolara eşit uzaklıkta olduğu ve dağıtınun baro taleplerine uygun
olarak adil bir biçimde yap ılmaya çalışıldığı gerçeği unutulmadan
yap ılmalıd ır.

Değerli başkanlarını; kasım ve aralık aylarmda barolar ımıza
para yollayamayaca ğınuz gerçeğiyle karşı karşıya kal ınınca yeni
arayışlar içerisine girilmiş ve bu bağlamda Maliye Bakanlığı, Ha-
zineden Sorumlu Devlet Bakanli ğı ve Adalet Bakanlığı yetkilile-
riyle birebir görüşülmüş, toplantılar yap ılmış, özellikle Maliye ve
Adalet Bakanlığı müsteşarlar ıyla birkaç kez saym Barolar Birli ği
Genel Sekreteri'yle birlikte bizzat benim de kat ıldığını toplantı-
lar sürdürülmüştür. Bu toplantılar ve görüşmelerin-iz sonunda
yeni bir kaynak yaratmanm ancak yasa de ğişikliğiyle mümkün
olabileceği, şu arada bunun s ıkıntılı olabileceği ortaya çıkmış ;
bunun için yeni bir yasal düzenleme yap ılmasmın ise hem hü-
kümet yetkililerini ikna etmek, hem de yasalaşma sürecinin uzun
olaca ğı gerçeği karşısnda hiç olmazsa 2006 y ılı ödeneğınin peşin
ödenmesi konusunda taraf ımızdan ısrarlı bir şekilde talep gün-
deme getirilmiştir. Hepinizin bildiği gibi, geçmi ş yıllarda CMUK
ödenekleri bir y ıla bölünerek on iki ay içerisinde belirli taksitlerle
ödenmekteydi. Bu girişimimiz, yani pe şin ödeme konusundaki
girişimin-iz olumlu yan ıt verdi ve Adalet Bakanlığı başta olmak
üzere, Maliye ve Hazineden Sorumlu Devlet Bakanl ığı gerekli
duyarlılığı göstererek, 2006 y ılı Ceza Muhakemesi Kanunu öde-
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OZDEM İR neği olan 48 milyon YTL' yi ocak ay ı ortalarında Türkiye Barolar
OZOKUN	 Birliği hesab ına aktard ı .

KONU ŞMASI

Değerli başkanlar ım; hepinizin bildi ği gibi, bunun üzerine
hemen barolar ımıza bir yaz ı yazarak, birikmiş Ceza Muhakemesi
Kanunu ödentilerirıin ne kadar oldu ğunun bildirilmesini istedik.
Barolarımizdan bize iletilen toplam para talebi 41 milyon YIL oLa-
rak gerçeklemiş tir. Bunun üzerine yukar ıda beliı-ttiğim komisyon,
kendince getirdi ği birtak ım koşullarla, harolara belirli bir formül
karşılığı ve yaklaşık 15 milyon 300 biri YTL tutar ında para yolla-
rnıştır ve en k ısa zamanda siz de ğerli başkanlar ınuzla toplanarak
bundan sonraki izlenecek yolu, bundan sonraki vol haritam ız ın
ne olacağmı birlikte karar vermeyi uygun bulmu ş tur.

Değerli ba ş kanlar ı m; ödenek yolland ı ktan sonra geli ş en
olaylar ı birlikte yaşad ık. Hiçbir baromuz, -birkaç haromuz hariç-,
yani yetmiş yedi barodan sanıyorum bir on-on be ş baromuz hariç,
bütün barolar ınuz bu paranm ihtiyac ı karşılayamadığın ı, geçmiş
dönemde yaptıkları hizmetlerin kar şılıği olmadığın ı ortaya koy-
dular. Bu aşamada geriye kalan paramn payla şım ilkelerini tespit
ve bunun yan s ıra karşılığı olmayan Ceza Muhakemesi Kanunu
hizmetlerinin sürdürülüp sürdürülmeyeceğini ve yaşanan diğer
olumsuzluklarm nas ıl çözüleceği konusunda her zaman, her ko-
nuda ba şvurdu ğumuz ve gerçekten güç ve enerji ald ığımız say ın
başkanlar ımızm görü ş ve dü ş üncelerini almay ı uygun gördük.

Değerli başkanlarım; yukar ıda da söyledim, buradan ç ı kacak
ortak karar ı Türkiye Barolar Birli ği Yönetimi olarak eksiksiz bir
biçimde uygulayacağız.

Say ın ba şkanlar ım; bu CMUK'la ilgili aç ı klamalar ı nı dan
sonra, 15 Ekim 2005 gününden sonra bildi ğiniz gibi, çok önemli
bir olaylar zinciri ya şadık. 15 Ekim 2005 günü alman kararlar ı , ü
toplantıda çıkan sonuçlar ı, yine o günkü toplantıda alman karar
doğrultusunda 18 Ekim 2005 günü saym Adalet Bakan ı ' n ı ziyaret
ederek Ceza Muhakemesi Kanunu'yla ilgili kayg ı lar ımız, ku şku-
lar ınuz iletilmiş ve de yine hepinizin bildi ği gibi, o günün güncel
olayı olan Van Cumhuriyet Başsavc ıs ı 'mn olumsuz tutumu, say ın
Adalet Bakanı, Hakimler ve Savcılar Yüksek Kumlu Başkan Yar-
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dımc ısı ve say ın Müsteşar' in bulundu ğu bir toplantıda onlara ak- O İ DEMIR

DZOKINtanimıştır. Yine hepinizin bildi ği gibi, 21 Ekim 2005 günü ya şanan
olumsuz hava ko şullarına karşm, kırk üç baro başkan ımız ve çok
say ıda meslekta şımız ın katıl ımıyla Cumhuriyet Ba şsavc ı s ı , Van
Adliyesi'nin önünde yap ılan basın açıklamas ıyla k ınanmış tır.

Değerli başkanlarım; gerçekten Türkiye Barolar Birliği başkan-
larının ve Barolar Birliği Yönetimi'nin bu konudaki kenetlenmesi ve
bir baro mensubu avukatlannııza yap ıları sald ın konusundaki gös-
terdiği refleks, toplumumuzun de ğişik kesimlerinden büyük destek
buldu, büyük övgü aldı «e gerçekten sizlere o aldığımız teşekkürleri
iletmek ve sizlerle birlikte payla şmak istiyorum.

Yine değerli başkanlarını, 1-2-3 Aral ık 2005 tarihlerinde Mer-
sin Barosu tarafından yaptırılan örnek hizmet binas ının açılışıru
yapmış bulunuyoruz ve aynı gün" Ceza Kanunu ve Ceza Muhakemesi

Kanunu "konu başlıklı toplantıyı da yine çok say ıdaki baro başka-
nımızla birlikte izledik ve hemen bir parantez açmak istiyorum:
Gerçekten kendisi burada yok, olmadığı için daha rahat konu-
şacağım; İsa Gök arkadaşımız ı yürekten kutluyorum. Gerçekten
Avrupa'da kimi barolar ın dahi sahip olamad ığı bir baro e ğitim
merkezi, baro salonlar ı, baro konferans salonlar ı, toplantı salonları
ve müthiş zarif ve güzel bir mekan yapmış.. Kendisini yürekten
kutluyoruz, büyük heyecan duyduk, bizimle birlikte o toplant ı ya
katılan baro ba şkanlar ırnız da aynı heyecanı yaşad ılar.

Değerli başkanlarım; 23 Aralık 2005 günü yine aynı nitelik-
lerde bu kez Gaziantep Barosu taraf ından yap ılan son derece gü-
zel ve işlevsel hizmet binas ını büyük bir coşkuyla yöreye yakm
baro başkanlarımızm katılımıyla birlikte açtık- Yine hep beraber
biliyorsunuz, Ankara Barosu taraf ından 3-4 yıld ır düzenlenen ve
3-7 Ocak 2006 günleri arasında Bilkent Oteli salonlarında düzen-
lenen ve bir anlamda geleneksel hale gelen Hukuk Kurultay ı ' nı
da büyük bir hukuk şöleni olarak hep beraber kutlad ık. 24 Ocak
2006 Uğur Mumcu'nun, 31 Ocak 2006 günü de sevgili hocamız,
Ankara Baromuzun geçmi ş dönem başkanlarından bilim adamı
Muammer Aksoy'un an ıtmezarlar ı başında onlar ı andık ve tören
düzenledik.
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ÖZDEM İ R	 Değerli baş kanlarım; bugünün çok güncel konularrndan bir
OZOKUN tanesi de 5235 say ı lı Yasa ile, Adli Yargı İlk Derece Mahkemele-

	

KONU Ş MASI	 .,
n yle Bolge Adliye Mahkemeleri nm Kurulu ş, Gore ' ve Yetkileri
Hakk ındaki Kanun'la İ stinaf Mahkemelerj'nin kurulmas ı hü-
küm altına al ınm ıştır. Bilindiği gibi, bu rnahkeme]erin 1 Haziran
2007'de göreve ba şlamalari öngörülmü ş tür. Son günlerde istinaf
mahkemelerinirı kuruluş çalışmalar ına büyük bir biz verilmi ş ,
bir seri toplant ılar düzenlenmeye ba şlamış t ır. Bu ba ğ lamda
ilk toplantı 31 Ocak 2006 günü "Türkiye Cuml ıı.iriyeti'nde /st/naj
A4ahkemeierinin Kurulmas ı n ı n Denetlenmesi, E ş leş tirme Projesi" ad ı
altında Adalet Bakanl ığı, Hollanda Yargı Konseyi, İsveç Ulusal
Mahkeme Idaresi tarafından Ankara f-lakimevi'nde yap ılmış tı r.
Aym konuyla ilgili 2 Şubat 2006 ve 7 Şubat 2006 günlerinde yerli
ve yabanc ı yargıçlardan olu şan heyetler, ceza ve hukuk bölümleri
olarak ayrı ayr ı Türkiye Barolar Birli ği'ni ziyaret etmişler ve istinaf
mahlcemeleriyle ilgili görü ş ve düşüncemizi alarak bu konuda
nasil bir destek verece ğin-ıizi sormuşlard ır.

Değerli başkanlarım; bildiğiniz gibi, biz y ıllardır istinaf mah-
kemeleriyle ilgili ele ş tirilerimizi gelen konuklar ınııza aç ıklıkla
aktardık. Ancak artık yasa ç ıkmış tır, bu aşamadan sonra eleştiri
yapmak, bu aşamadan sonra kimi engeller ç ıkartmanuı hiçbir ya-
rar ı olmayacağını, Türkiye Barolar Birli ği olarak ve barolarimız
olarak bu bölge istinaf mahkemeleri ya da üst mahkeme ya da
bölge adliye mahkemeleri ad ı altında goreve ba5l4yacak olan bu
mahkemelerin en yararli, en verimli ve de ülkemizde adil yarg ılan-
may ı gerçekleştirecek bir biçimde çalış masi için kafa yoraca ğımız ı
kendilerine ifade ettik.

Değerli başkanlar ım; gerçekten son bir haftad ır uykumuzu
kaç ıran ve mesleğimizi çok yakından ilgilendiren son derece
önemli bir konuyla ve s ıkmtıyla karşı karşıya geldik: 2002 y ılmda
Afyon Emirda ğ ilçesi Asliye Hukuk Mahkemesi Yarg ıc ı, Avukat-
lık Yasas ı 'nın 27. maddesinde düzenlenen ve vekalet pulu olarak
tahsil ettiğimiz, bir kısmını stajer arkadaşlarimıza kredi olarak
verdiğin-ftz, bir k ısmı da son değişiklikle Sosyal Yardımlaşma ve
Dayanışma Fonu'na ay ırdığımız pullar ın Anayasa'n ın 36 ve 141.
maddelerine ayk ıri bularak Anayasa Mahkemesi'ne ta şımıştır. Biz
izliyorduk bu dosyay ı; ancak son günlerde Anayasa Mahkeme-
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Değerli başkanlarım, değerli meslektaşlar ım; biliyorsunuz, ÖZDEM İ R

yaşları ortayı geçen arkadaş lar ımız, bu ülkede geçmiş dönemlerde 
KDNU Ş MAS İdaha önce izlediğimiz ve ülke olarak hiç de yabanc ıs ı olmadığın ız

kimi senaryolar ın yeniden vizyona konulmakta oldu ğunu çok net
bir şekilde gözlemliyoruz.

Değerli arkadaş lar; Türkiye Barolar Birliğ i ve harolarım ız,
ülkemizde hukuk devleti, insan haklar ı, demokrasi ve hukukun
üstünlüğü konusunda duraksamadan mücadele veren ve ger-
çekten bütün kurum ve kurallar ıyla işleyen demokrasi ve laik
hukuk devleti uğruna yüreklerini koyan kurulu ş lard ır..Ancak
AB'ye uyum ad ı altında insan haklar ı savunuculuğu ekseninde
etnik milliyetçili ği ka şıyan aydın girişimlerinin, kırsaldan kentlere
inen bölücü ba şı yandaşlarınm bombal ı saldirilar ı, varoşlardaki
küçük çocukların eylenılerde kullamlmalar ı, densiz bir ki şinin İs-
lam dinine yaptığı haks ız sald ırıy ı telin toplantılar ının yobazlar ın
gösterilerine dönüşmesi ve de "geleceğini düşünen kahraman olamaz"
gibi son derece ilginç bir sloganla ak ıl yerine şiddet pompalayan
ve devlet büyüklerinin maaile seyrettikleri, gi şe rekorlar ını altüst
eden hayal ürünü dizilerin gösterildi ği ve daha pek çok benzeri
olumsuzluklar ın ve çarp ıklıklar ın s ıralanabileceği sorunlar sarmah
haline gelmi ş bir toplumsal yap ıya yönelmi ş bulunmaktayız. Bu
konuda barolar ımızm ve Birliğimizin hukuk adına, hukuk devleti
ad ına son derece dikkatli olmas ı gerektiği inanc ınday ız.

Değerli başkanlar ım; devletin üniter ş eklini, ulusal bütünlü-
ğünü, demokratik laik hukuk devleti yap ıs ını, aydmlik ve ça ğ -
daş geleceğini ciddi biçimde tehdit eden kimi toplumsal olaylar ı
görmezden gelen ve ülkenin geleceğini doğrudan ilgilendiren
yaşamsal konulara karşı duyars ız olan iktidar, kendisince kutsal
ve öncelikli konular ı sürekli gündemde tutmakta, bunlarla ilgili
her türlü karşı duruşu sergileyebilmektedir. Bunun en çarp ıcı ör-
neği, Danış tayın son türban kararına karşı baş ta Sayın Başbakan
olmak üzere, D ışişleri ve Adalet bakanlar ın ın sert aç ıklamalar ıdır.
Danış tay karar ım uygun bulmayabilirsiniz, kesinleşmiş bir karar ı
tabii ki eleştirebilirsiniz, ama bu durum, sizi yürümekte olan bir
davaya bakan ve Anayasa güvencesi altında bulunan ba ğıms ı z
yargıçlara "efendiler" diye başlayan ve "Danış tay değil, Diyanet
çözer" benzeri sözlerle suçlama ve itham etme hakk ını asla, ama
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ÖZDEM İR asla vermez. Kald ı ki Say ın Diyanet İşleri Ba şkanı, bu konuda

KO ŞM	
sağduyulu olarak dinin dünya i şleri kar şısmdaki konumunu çok
güzel belirleyerek net konu şmalar yapmış tır.

Yap ılanlarm tanı tan ı m ı , devletin çat ı sıncla olu ş turulan erkler
arasmdaki çatışmad ır. Nitekim hepinizin bildiği gibi, yap ılan açık-

lamalarin hemen ard ından, bu kez Cumhuriyet tarihimizde ilk ıne
rastlanan bir biçimde Danıştay Dava Daireleri Kurulu, ele ş tirilere
aynı şekilde çok sert bir yanıt vermiştir. Bu ya şananlar, hüküme-
tin zaman zaman Avrupa Birliği'ne uyum ad ı altında referans
gösterdiği, "hukuk devletiyim" diyen hiçbir Avrupa ülkesinde asla
görülemez.

Yasama dokunulmazlığın ın bir sorun olarak sürekli gün-
demde tutulmas ı da demokrasimizin eksikliklerini henüz g ı-
deremediğimizin bir ba şka göstergesidir. Bu konunun sorun
halinde gözükmesinin asil nedeni Anayasa'daki eksiklik de ğil,
bu kuralların uygulanmamas ıd ır. Yani iktidarlar ın, iktidarda
olan kimi partilerin kendi partisine mensup milletvekilleriyle il-
gili objektif davrannıamas ıd ır. Cumhuriyet Ba şsavc ılıklar ı 'ndan
Türkiye Büyük Millet Meclisi'nin 21. Yasama Dönemi'nde toplam
247, içinde bulundu ğumuz 22. Yasama Dönenıi'nde de bugüne
kadar 214 adet çe şitli suç iddias ına ilişkin dokunulmazl ığın
kaldır ılmas ı istekli dosyan ın i ş leme konulmas ı istenilmiş tır.
Dokunulmazl ık tartış malar ı n ı n toplumumuzda milletvekilli ğ i
üzerinde olu ş turduğu olumsuz kanaatirı değiş tirilmesin ın yolu,
sonu belirsiz Anayasa değişikliği tartışmalar ı başlatnıak değil,
bekleyen dosyaları hemen ele almak ve güncel sorunlar ın ortaya
çıkardığı yeni talepleri de aynı h ızla inceleyip sonuçlandırmaktır.
Aksi takdirde toplumumuzun, halk ın, insanlarm parlamentodaki
kimi milletvekillerinin oray ı bir barınak, bir sığınma alanı gibi
gördükleri kanaatini güçlendirir.

Değerli başkanlarim; bu konuda özellikle bütün siyasi parti
liderlerinin bu doğrultuda öncülük edip halk ın bu beklentilerine
yanıt vermesi laz ım. Yasama dokunulmazlığıyla korunan ku-
rum milletvekili değildir; yasama dokunulmazl ığıyla korunan,
parlamento, parlamentonun yüceli ği, parlamentonun sayg ınlığı ,
parlamentonun bütün toplumun beklentisinin oldu ğu bir an ıt
olarak kabul edildi ğinin bir sonucudur. İşlenen suç kuruma za-
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rar veriyorsa, dokunulmazl ığın kald ırılmas ında gecikilmemesi ÖZDEM İ R

gerekir. Bu yapilmay ıp Anayasa'da değişiklik yaparak yasama
dokunulmazl ığı daraltıhrsa ya da ba şka bir ifadeyle milletvekili
yürütme karşısmda daha korumas ız hale getirilip dokunulmaz-
ligin kald ır ılmas ında Türkiye Büyük Millet Meclisi'nin karar
verme alan daraltıhı-sa, bu değişiklik, sonuçta dokunulmazl ığı rı
kaldırilmas ının Anayasa Mahkemesi'nin denetimine geçmes ını
de kıs ıtlanuş olacaktır.

Değerli başkarılar ım; biliyorsunuz, ülkemizde bütün günde-
mi politika, siyaset ve siyasi partiler oluşturmaktad ır. 0 nedenle
hala ülkemizde sivil toplum örgütleri, demokrasiyi ayakta tutacak
güçte, mecalde ve etkinlikte de ğildir. 0 nedenle hakikaten ken-
di içinde işleyen, demokratik geleneklere sahip siyasi partilere
şiddetle ihtiyacımız var. Söz buraya gelmişken ve erken seçim
tartişmalar ımn yap ıldığı bir ortamda, toplumsal uzla şmayla ha-
z ırlanması gereken Siyasi Partiler Yasas ı'na ve Seçim Yasas ı'na
ihtiyacımız olduğunu bir kez daha sizlerin huzurunda hat ırlatmak
istiyorum.

Değerli başkanlarim; biliyorsunuz, son günlerde son derece
önemli bir tartışma da mal beyan konusundaki tart ışmalardır.
Mal beyanı konusunda şunlar ı söylemek istiyorum: Yasayla ge-
tirilen zorunlu mal beyanı uygulamas ı, sorunu çözmemektedir.
Hepimizin bildi ği gibi, nas ıl olsa kimi politikac ımızm annesin-
den, anneannesinden ç ıkınlar, kimi politikac ımız ıri bir biçimde
düğün ve şölenlerle olmak üzere mevcut servetleri bir biçimde
birden fazla katlanarak artabilmektedir. Özellikle biraz büyükçe
kentlerde belediye ba şkanlıklar ı yapan saym baş kanlar, k ısa bir
süre sonra çok büyük bütçe isteyen parti kurma ya da kurulmu ş
partilerin genel ba şkanı olma mali gücüne sahip olabilmektedirler.
Mal Beyan Yasas ı, böyle önemli s ıçramalar ı aç ıklamada maalesef
yetersiz kaldığı için, mal beyan tartışmaları son derece anlamsız
ve komik olmaktad ır. Tek çözüm, günışığında yönetim anlayışının
toplumun her kesimindeki yönetici kadrosunun kafalar ında yer
etmesi ve erdemli davraruşlarm sergilenmesidir. Yoksa kendile-
rinin dahi inanmad ıklari, inanmakta güçlük çekti ği biçimsel mal
beyanlar ı hiçbir anlam ifade etmemektedir. Bunun da en çabuk,
en seri şekilde giderilmesi laz ım.
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010EM İ R	 Değerli başkanlar ını; içinden geçtiğimiz süreçte sadece ulusal

K0

	

	 değil, uluslararası çok önemli gelişmeler yaşamaktay ız, son derece
ciddi sorunlarla karşı karşıya bulunmaktay ız.

Değerli başkanlar ın-t; yakla şık her kürsüye çıkışınuzda huzur-
lar ıruza, Irak'ta yaşanan hukuk dışı uygulamalar ı, işkence, şiddet,
ınsan haklar ı ihlallerini en a ğır bir biçimde ifade ettik.

Değerli başkanlar ım; bölgemizi yeni maceraya sürükleyecek
olan çok önemli bir gelişme de Iran ulusunun istemlerine ayk ı r ı
dayatmay ı kabul etmeyeceğini hildirmek isterim. Iran, tarihinin
derinliklerinden gelen köklü devlet gelene ği ve sahip oldu ğu kül-
türel mirasla kendisini i şgal etmek ya da müdahale etmek isteyen
devletlerden çok daha zengin sosyal, siyasal, tarihsel ve toplumsal
birikime sahiptir. Bütün bunlara kar şın, İran uyar ılacaksa, asla
fiili müdahale yap ı lmamal ı, uluslarüstü hukuk kurallar ına bağ lı
kalmarak Birleşmiş Milletler Genel Kurulu'nun kararla şhraca ğı
yaptır ımlar do ğrultusunda eyleme geçilmelidir. Biz, siyaseten,
düşünce ve rejim olarak İran' ı beğeniriz ya da beğenmeyiz, ama
Iran ya da ba ş ka bir ülke, onlara yap ılacak her türlü hukuk d ışı
dayatmay ı ve müdahaleyi de kendinize yap ılmış gibi hisseder
ve aynı duyarlı lığı gösteririz.

Değerli başkanlar ını; bu tür bir fiili müdahale yerine, ambargo
ba şta olmak üzere, hukuki ve ekonomik yaptırımlar dü şünüle-
bilir. En ufak bir canlıya zarar verebilecek, masum insanlar ı yok
edebilecek eylem ve davranışlardan kesinlikle kaç ınılmalı d ır. Tür-
kiye Barolar Birliği, hukuk d ışı bu "e benzeri girişimleri şiddetle
kmamakta, bu tür eylemleri dü şünen ülke yöneticilerini hukuka
davet etmekte ve hukuk içerisinde hareket etmesi gerekti ğini
ifade etmektedir.

Değerli başkanlarını; ben sizlerle hem CMUK, yani CMK ile
ilgili sorunlar ı, hem de kimi yurt ve meslek sorunlar ı konusunda
sahr ba şlarıyla kendi görüş ve düşüncelerimi aktard ım. Bu top-
lantının çok yararl ı, çok verimli geçeceğine inanmaktay ı m ve de
artık bu toplantıda CMK ile ilgili bütün söyleyeceklerimizi söy-
leyelim ve burada belirli bir sonuca var ıp, o karar ı Barolar Birliği
Yonetimi olarak biz, barolar olarak siz de ğerli baro ba şkaniar ıımz,
yaşama geçirme konusunda hep birlikte birbirimizi destekleyerek
yolumuza devam edelim.
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Değerli ba şkanlar ım; bu zor hava koşullarmda çağnmıza ya- ÜZD [MI R

nt verip buraya geldiğiniz için ayrı ayr ı hepinize tekrar te şekkür
ediyorum ve önceki dönem de ğerli Birlik Ba şkanımıza da bu tatil
gününde bizi onurland ırdığı için saygılar ımı sunuyorum.

Beni dinlediğiniz için hepinize çok teşekkür ediyor, çalış-
maların başarı lı olmas ını diliyorum. Sayg ılar sunuyorum. Sağ
olun.

Oturum Başkanı: Say ın Başkanımıza teşekkür ediyoruz. Say ın
basınımıza da gösterdikleri ilgi için çok te şekkür ediyoruz. Top-
lantımızın bu bölümü basma kapal ı olarak devam edecek.

Ben bu arada katılımla ilgili bir bilgi sunmak istiyorum. Son
say ı elli yedi, üç ba şkanımız daha, Çorum, Yozgat, Kahraman-
maraş, böylelikle baro ba şkanımız ya da baro temsilcisiyle altmış
baromuz burada, tekrar hoş geldiniz diyorum.

Değerli arkada şlar ım; söz isteyen arkadaşların ıza söz vererek
toplantımızı sürdüreceğiz. Bir alfabe s ıralamas ı yapmaya gerek
yok sanıyorum, tzmir Ba şkanımız işaret ediyor, hepimiz konu-
şacağız. Yalnız, toplantı başlamadan önce Konya ve Karaman
başkanlarmıız geçen toplantıdan alacaklı olduklar ını ve maze-
retlerini beyan ederek öncelik talep ettiler, o ba şlayacağız.
Gündemimiz tek madde; diğer bütün konular ınıız çok önemli,
ama bu güncel olarak önem ta şıyan bir maddemiz. 0 nedenle
söz alacak arkadaşlarımızm sadece gündemle ilgili görü şlerini
belirtmelerini rica ediyorum.

Salondan: Saym Ba şkan; geçen toplant ıdan bu yana bakan-
lik nezdinde baz ı görüşmeleririiz oldu. 0 görü şmeler hakkında
öncelikle bize bir bilgi verirseniz...

Oturum Ba şkanı: Biz Yönetim Kurulu olarak bu konuyu
değerlendirdiğimizde, öncelikle sizlerden görü şlerinizi alal ım,
sonuçta bir aç ıklama yapalım uygulamas ını, yöntemini uygun
bulmuştuk; çünkü bütün yaptığımız çalışmalar ı web sayfasında
ve diğer yazışmalarıda sizlere bildirdik. İ sterseniz bir ilerlesin,
ortaya ç ıkacak duruma göre e ğer baz ı konuların karanlıkta kal-
dığını hissedersek ayrmtıya gireriz.
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Arkadaş lar; konuşmalar ı 10 dakikayla s ın ırland ıralim m ı? 10
dakikayı oylar ınıza sunuyorum: Kabul edenler... Kabul etme yen-
ler... Tamam, 10 dakikayla s ınırlad ık.

Ali ŞEN (Türkiye Barolar Birliği Baş kan Yard ımc ı s ı ): Genel
Sekreterimiz diyor ki, "bu öneriyi siz getirin, biz ph ınlann ş olmaya-
hnı, siz nas ı l planl ıyorsan ız ona göre hareket ede/ün", o bapta onu
konu ş tu.

Oturum Başkanı : Toplantıdan elbette bir karar ç ıkacaktı r, o
noktaya gelece ğiz.

Buyurun Ba şkanım.

Ş NALP İ N	
Hasip ŞENALP (Konya Barosu Ba şkan ı ): Teşekkür ederim.

KOÜU5M4S Değerli Birlik Ba şkanını, sevgili arkadaşlar ım; hoşgörü kenti
Konya'dan size sevgiler getirdim. Hoşgörü kelimesinin altını özel-
likle çiziyorum. Say ın Başkanım da say ın Genel Sekreterimi ikaz
etti, "gündem" dedi, ama bugünlerde Konyal ı olmak zor. Onun
için Konya'yla ilgili müsaade ederseniz birkaç cümle edece ğim.

Konya'da bu karikatür kriziyle ilgili olmak üzere toplant ılar
yap ılıyor. Kesinlikle tasvip etmedi ğimiz, hiçbir şekilde şiddete
dönüşmemesi gereken bir olay oldu. Bir gazeteci ba şı açık han ım
arkada şımıza 0 anda, resim çektiği esnada müdahale oldu. Olay ı
ben aynen size anlatıyorum, bu adli kay ıtlara geçmi ş şekliyled.ir.
Kürsünün üstünde birden fazla, benim bildi ğim üç tane ba şı aç ı k
han ım gazeteci arkada ş vard ı orada. A ş a ğıda da hiç tasvip etnıe-
diğim şekilde Kur'an-1 -çünkü aç ıkta Kur'an okunmaz, Kur'an
dinleniyorsa okunur, dinlennüyorsa okunmaz, sokakta okun-
mamalı, tasvip etnıiyoruz onu- okumaya başlamışlar. Gazeteci
arkadaş da o anda kürsünün üstünde sakız çiğniyor ve patlatıyor.
Ayaklarm ı da daha iyi resim almak için germi ş, iyi niyetlidir, öyle
düşünmenıiz gerekiyor. Aşa ğıdan kendisine müdahale ediyorlar,
"düzel, hak Kur'an- ı Kenrn okuyor" diye. Duyuyor-duymuyor, oral ı
oluyor-olmuyor, yine iyi niyetli dü şünelim, görevine devam edi-
yor, "ben görevimi yap ıyorum" diyor. Onun üzerine a ş a ğıdan bir
çakmak anlıyor, bir de ayakkabı atı l ı yor. Sonra kendisini otobüsten
indiriyorlar, ba şka bir müdahale kendisine kesinlikle olmuyor.
Alanda ba şı aç ık karikatür krizini protesto eden onlarca ba şka
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hanım da var. Olay bundan ibarettir, ama maalesef ulusal basm HASIP

ve televizyon, bunu bir Konya düşmanliğma, bunu yine laikliğin
KONUSMASIkatledildiği bir kent haline dönü ş türdü. Bundan dolay ı çok özgü-

nüm, bunu sizlerle paylaşmak istiyorum. Teşekkür ediyorum,

Değerli arkada şlar; özür diliyorum, kendimi tan ı tmad ım. Ben
öksüz çocuk, Konya Barosu Ba şkan Hasip Şenaip. Bağışlasın beni
say ın Yönetim Kurulu ve Birlik Ba şkanım, ama elimde bir liste
var. Ben Konya Barosu olarak -mutlaka hepinizin aynı hassasiyeti
gösterdiğini düşünüyorum- kesinlikle CMUK'u bu milletin paras ı
olarak görüyorum, yetimin hakk ın ı da asla avukat arkada şın-un
menfaatine kullanmadm' ı, bir liras ını kullanmadım, hep bunun bir
manevi vebal oldu ğu düşüncesiyle kullanmad ım. Barolar Birli-
ği'nden talepte bulunurken de bir lira fazla talep etmedim; çünkü
Barolar Birliği'nin bu konuda -bugün belirlenecek bir usulü in şal-
lah olacak- bir usulü yok, yani kim ne talep ettiyse, Barolar Birli ği
bugüne kadar usullü, usulsüz derken, bir usule ba ğl ı olmayarak
gönderdi. Şimdi saym Başkanm ısrarla şöyle dedi: "Tüm baro/ara
eşit ve ölçülü yakla şıyoruz." dedi. Bunun böyle olmas ını diliyorum,
duygular ım da bunu böyle görüyor, yani böyle olmas ı gerektiğini
düşünüyorum. Kendisine olan benim hem eski arkada ş liğım, hem
muhabbetim dolay ısıyla da böyle oldu ğunu duygular ım söylüyor,
ama aklım böyle demiyor, çünkü önümde liste var. Ben, 1.400
üyesi olan bir baroyum. Ben dürüstçe demi şim ki, "Benin; şii ka-
dar liraya ihtiyac ı m var." Yani abartrnamışım, ikiye katlamamışım;
çünkü beyan esas ı var. Kim ne gönderirse, Barolar Birli ği, az önce
Başkarunm'ı aç ıklamadığı formülle gönderiyor. Benim emsalim
birkaç baronun aldığı paralar, -burada isim zikretmek istemiyo-
rum- hep 500-600 milyar civarmda; ben ihtiyac ımı he1irhyoium
ve 150 milyar gönderiliyor, 1/5'i, 1/4'ü gönderiliyor.

Konya'daki avukat arkadaşlarım şöyle dü şünüyorlar; "Konya
cezalandml ıyor" diye düşünüyorlar, kendilerine ifade ettim. Bun-
lar ı söylerken acmma olarak söylemiyorum, bir usulü belirleme-
nı.iz gerekiyor, onun için söylüyorum. Ben say ın Başkanımızm
ve Yönetim Kurulu'nun -evet, olmas ı gereken odur- mutlaka her
baroya eşit mesafede olmas ı gerekiyor. Kendileriyle her zaman
aynı fikri paylaşmayabilirim; buraya gelirim, sö ylerim, demokra-
sinin gereği budur. Eğer söylüyorsam endişe etmesin; söyleniyor,
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HASIP kapal ı kapilarm arkas ında konuşuyorsam, asil o zaman endi şe
Ş ENA İP İN etsin. Dürüst insan gelir burada söyler, ama ben baz ı buradaki

KONU ŞtMS İ
konu şmalarmıdan dolay ı Konya Barosu'nun cezaland ırıldığını
düşünüyorum ve Konya'daki birçok avukat arkada şım da böyle
düşünüyorlar ve Barolar Birliği'ne bu anlamda k ı rg ınlar. Birkaç
baro da beriirrıde bu düşüncesini payla ştı, 'b ız d'ceznland ı r ı lbğı n ıı z ı
dü şünüyoruz." dediler. Sakm demesinler, biraz sonra cevap nokta-
sında sayın Başkanım olacak, "biz yine eşit ?5afrdeyiz." Buradaki
tablo onu göstermiyor, lütfen bunu söylemesinler. Ben kendi
teşkilatırm basma afişe mi edeyim, "bak ı n, böyle davran ıyorlar, e ş it
davrannı. ıyorlar" diye veya belli kurumlara nu götüreyirn olay ı ?
Bu benim için çok büyük ay ıp olur, ama bu liste de çok büyük bir
ayıp, Konya cezaland ırılmıştır. Bunun telafi edilmesini istiyorum.
Paradan öte, içimizde k ırılan, ac ıyan bir şey vard ır.

Değerli arkadaş lar; usule geliyorum. Bugüne kadar Barolar
Birliği bu usulü tespit etmesi gerekirdi. Ben birkaç toplant ıda
söyledim; bundan önceki yönetimden bu yönetimi daha canl ı ,
daha aktif, daha problemlerimize çözüm arayan bir yönetim
olarak görüyorum, alt ını da çiziyorum. Bunun yolu şudur: Suç
oran ı İstanbul'da daha fazla, Konya'da daha az de ğil, hepsi bir-
birine yak ın, Türkiye'de her yerde birbirine yak ın; Hatay'da,
Kırıkkale'de, Kayseri'de birbirine yak ın. Bunun yolu, çok küçük
barolar ı, yani adedi elliydi, doksandı, yüzdü gibi olan barolara
belli bir miktarı sabit olarak kar şilamak kayd ıyla barolar ın üyeleri
say ısıyla eşit orantılı göndermek, bundan sonra bö y le olmal ı d ı r.
Ancak ben istirham ediyorum, lütfen Konya ve emsali, -herkes
kendi hakkım kendi söyler, ben söylemiyorum- ma ğdur edilen,
ciddi anlamda mağdur edilen, içi acıtilan barolar ın bundan önceki
mağduriyeti bundan sonra telafi edilerek böyle bir usule mutlaka
riayet edelim.

Değerli arkada ş lar; ben Konya Barosu olarak kendi hassasiye-
timi söylüyorum. Biz hakimlerle olan görü şmelerimizde, Yönetim
Kurulu olarak CMUK Komisyonumuzda kesinlikle mevcut... Evet,
mevcut sistem kötü, değişmesi lazım, ceza avukatlığı maalesef bi-
tirildi, bitirilmek isteniyor. 0 kanunla ilgili düzenlemeye katk ımız
nasil olması gerekiyorsa, kendi milletvekillerimize ulaşıp mecliste
genel anlamda bir konsensüsün temini noktas ında o tek tek mil-
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letvekillerinin enerjilerini Mecliste bir sinerji haline getirmemiz HASIr

lazım; çünkü Barolar Birliği'nin yalnız başma Adalet Bakanlığı'yla
olan görüşmelerinin yetmediğini ben biliyorum. Karşılıkl ı bir gö-
rüşme oluyor, çoğu zaman da gerilim havas ında bitiyor. Ben ken-
dilerini birçok meselede -daha önce de söylemi ş tim, burada tekrar
ediyorum- lütfen bizim enerjimizden istifade edin. Bak ın, benim
onaltı tane milletvekilim var, bu milletvekili arkada ş ların hepsini
mecliste biz kartalize edebiliriz. Buradaki arkada şlarm hepsi de bu
anlamda kanahze edebilirler. Hangi anlamda söylüyorum bunu?
Avukatlık Kanunu'nun ç ıkmasmdan tutun da protokole kadar
önemli. Birlik Başkanı'nın yeri belli olmuş, arkadaşlar ımın birçoğu
sıkıntıda. Şu anda rektörler bizim önümüzde. Say ın Birlik Ba ş ka-
nım onu halletmiş, güzel, ama öbürüyle ilgili olmak üzere idare
mahkemelerinde en az ından kanunlar ın, yönetmelilclerin önünde
olduğu noktasında veya tüm baro başkanları arkadaş lar ımızın
İçişleri Bakanı'na veya o bölgedeki Içişleri Bakanlığı 'mn bulun-
duğu bölgedeki milletvekili arkada şlarımızı kullanmak suretiyle
yönetmeliğin önüne geçemeyece ği noktasmda, gerek Adalet Ba-
kanliğı, gerek İçişleri Bakanlığı noktasında bir konsensüsün temini
mümkün olmaz mı? Olur, ben böyle düşünüyorum.

Bakm, Ankara'daki avukat evimizle ilgili konu, Melih Bey'le
olan iyi münasebet ve görü şme sonunda çözüldü. Birçok mese-
lenin bu diyalogla ben çözülece ğini düşünüyorum. Bu diyaloğu
yakalamamız gerekiyor, bu uzla şıy ı yakalamanuz gerekiyor.

Değerli arkadaşlar; sayın Birlik Başkanımız, İran' la ilgili bir
konuya temas etti. Ben de birkaç cümleyle temas edece ğim, süre-
mi uzatmadan konu şmamı bitireceğim. Olay yaln ız başına İran
değil; olay, karikatür kriziyle birlikte ba şlatılan yap-bozun bir
parçasıdır. Olay, İsrail'in ve büyük Ermenistan' ın, israil anlamın-
da Armegedon'un il ıyas ıdir. Yani olay, Haçl ı zihniyetiyle bizim
inançlar ımızla olan kavganın as ırlard ır deva ırurım parças ıdır ve
Ortadoğu'da İsrail'in korunmas ıd ır. Ben bu anlamda az önce sor-
dum, epeyce baronun karikatür kriziyle ilgili aç ıklamas ı oldu, ama
herhalde bir zühul oldu, Yönetim Kurulu veya Barolar Birli ği bu
anlamda onunla ilgili bir açıklamay ı unuttu, böyle bir aç ıklama
yap ılmadı, önemli oldu ğunu düşünüyordum ve Türkiye de bunu
bekliyor. Niçin? Ulusal bir de ğer değil midir bizim inanc ımızla
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NASIP
Ş ENAIP'IN

KONUŞMAS İ

SONFR
KOLABEY'iN
KONU Ş S İ

ilgili Peygamber'e yap ılntş olan bir sald ırı ? Evet, yap ılmal ıycli,
bunu bekliyorum. Bu toplant ın ın sonunda bunun mutlaka sonuç
bildirgemize yansımas ı gerektiğini dü şünüyorum.

Ben daha fazla arkadaşlarmun vaktini atmak istemiyorum.
Bu anlamda CMUK'la ilgili bir usulün belirlenmesi gerekiyor.
Demin söylediğim gibi içim ac ıyor, söy lü yorum, öksüz çocuk
durumunda b ırak ıld ı Kony a ve birkaç şehir. Bunun öncelikle te

-lafisi, sonrasında başka daha faydal ı usuller varsa, benim akl ıma
gelen, üye say ıs ıyla ilgilidir. Bu ş ekilde da ğıtımın eşit yapılmas ını
düşünüyorum.

Hepinize sayg ılar sunuyorum.

Oturum Başkanı : Teşekkür ederiz.

Ba şkanımızm eleş tirdiği konularda say ın Sayman ı m ı z ve ben
birkaç bir şey söylemek istiyoruz, böylelikle ayd ınlanarak devam
ederiz.

Ben hemen şunu söyleyeyim; say ın Ba ş kan ı m ız, parlamenter-
lerimizle diyalogu geliştirme konusundaki önerisini bundan önce
de bize iletmi ş ti, biz de aynı görü şteyiz ve büyük ölçüde yerine
getirdik. Örneğin; bizim şu an dört yasa teklifi tasar ıs ı tasla ğırnı z
var, -yani tasarı hükümet kabul ederse olacak, teklif milletvekilleri
kabul ederse olacak- bütün barolar ımıza gönderdik ve onlar da
milletvekillerimize ilettiler ve en son baro ba şkanlar ınm dönem-
leririin sınırlanmasıyla ilgili yasa ğm kald ırılmas ı için bu çabalar
sonunda -barolar ımıza teşekkür ediyoruz- altı milletvekilimiz yasa
önerisini parlamentoya sundu. Bu anlay ış la çalışı yoruz. CN4K' da
da taslak olarak bir noktaya gelindi ğinde, bakanl ıkla görü şmeler
sürüyor, onu sizlere gönderip milletvekillerimizden yard ımırıız ı
sağlamanızı rica edeceğim.

Ben Konya'yla ilgili da ğıtım konusunda saym Saymanımıza
söz veriyorum.

Soner KOCABEY (Türkiye Barolar Birliği Sayman ı ): Say ın
başkanlar ını; saygılar sunuyorum.

Konya Başkan ının Hasip Beyin "öksüz çocuğuz" dü şüncesi,
az önce Başkanınuz ın da ifade ettiği gibi söz konusu de ğil, tüm
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barolara Yönetim Kurulumuzun yakla şımı eşit. Hesaplamalarla SONER

ilgili somut örnek vermedi ği için, hangi baroya kar şı kendisinin
KONUSMASI

öksüz tutulduğunu anlayamadım. Onun için ben de somut ce-
vabım veremiyorum. Ancak önerisiyle ilgili önümdeki hesaplara
dayanarak şunu söyleyeyim: E ğer o yöntemi uygularsak. İstanbul
Barosu 18 trilyon para alıyor, Ankara 7, İzmir 4, toplam 30 yap ıyor.
Bizim bütün paranuz 48 trilyon. Yani bu hesaplama yöntemınden
gidersek, arkadan gelen yedi sekiz baro yu da ilave ettiğinız za-
man, geride kalan altınışa yakm baronun hemen hemen hiç para
almamasmı öneriyor Saym Ba şkanım.

Ayrıca ben bütün illerdeki suç oranlar ı e şittir düşüncesine de
katilmıyorum, onun da rakamlarmı veririm, çok ciddi farklar var.
Yani birtakım barolarda avukat say ısi az, ama çok üst düzeyde
suç oranı var. Birtakım barolarda avukat say ıs ı az, ama suç ora-
nında yükseklik var. Birtak ı m barolarda da yüksek avukat say ıs ı
var, ama suç olay ı daha düşük. Hiç öyle birbirine paralel, ortü şen
bir artış oranı yok, bunlarm oranlar ı hepsi önümde. 0 bak ı mdan
bu paranın da, CMIC paras ının da avukata verilmedi ğini altını
çizerek belirtmek istiyorum. E ğer avukata veriliyor olsaydı, onu
böyle saym Başkanın ın önerdiği gibi adaletli olarak paylaştırmak
mümkün olabilirdi. Orada verilen para, vatanda ş a veriliyor, va-
tanda şa da avukat hizmet ettiği için, onun bedeli ödeniyor. Böyle
olunca, suçun oranını, suçun varliğmı esas almak zorunday ız.
Yani adaletli olan yöntem, avukattan yola çikan yöntem de ğildir.
o yöntemi adli yard ımda uyguluyoruz ve orada adaletli şekilde
gidiyor, ama CMK'da bu sözü edilen yöntemi uygulad ığımz za-
man, size az önce söyledim, kaba rakam 30 milyon YTL'yi, eski
rakamla 30 trilyonu Istanbul'a, Ankara'ya ve Izmir'e veririz. Bu
anlamda en çok mağdur olan İstanbul'dur. Bu hesaba göre şu
anda 17.890 trilyon eksik para almış . Saym Istanbul Başkanım,
o yönüyle şikayet etmekle çok hakl ı olur.

Hasip ŞENALP: Başka illeri de o zaman k ıyas etmek lazim,
yani bir Antalya, bir Adana, bir Mersin, bunlar benim emsalim,
500-600 milyar aldilar. Ben bununla ilgili k ırgrnlığımı belli ettim.
Ben bunu daha fazla uzatmak istemiyorum ve susma hakk ım kul-
lanıyorum, bundan sonra düzeltilsin, yaııi gerginlik değil olay.
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Özdemir ÖZOK: Sevgili Ba şkan ım, asla bir gerginlik yok.
Yalnız, sizin hareket noktanız son derece yanlış . Soner çok aç ı k
söylüyor; adede, nüfusa, büyüklü ğe göre para yollanm ıyor,
oradaki talebe göre para yollan ıyoT. Nas ıl adaletli olacak? Çok
yanlışs ınız, asla bunu kabul edemeyiz. Vallahi istediğiniz kadar
konuşun. Buyurun, ç ıkın 24 saat konu şun, ama ulufeyi asla kabul
edemeyiz. istersen 48 saat konu ş, ama ulufe dediğiniz şey asla
mümkün değildir. Ba şkan, biz burada konu şacağiz, ba ş ka \'erdc
konuşmayaca ğız. Bu ulufe dediğin olay son derece yanh ş, senden
kaynakl ı bir şey. Biz yetmi ş yedi barodan ulufe diye kimseden
duymad ık ve size bir ş ey söylüyorum, "ulu fr gibi dağı tı ld ı ' diyor-
sun. Ben bir konuşmada "her baronun istediği paray ı yolluyoruz"
dediğim zaman, ba şka eleş tiriler geldi bize. Biz asla kendimize
göre bir yöntem geli ş tirmedik; talep, rapor, para gitti, yani bunu
görerek eleş tiri yapmak laz ım.

Oturum Ba şkanı : Sayın Saymanımız ve sayın Başkanımız da
belirttiler, çok daha ayrmtıyı konuştuk ve girece ğiz. Başkanım,
elli civarmda üyesi olan bir baromuz dokuz bin elli soru şturma
söylüyorsa, bunu avukat say ıs ıyla nasil çözeceksiniz?

Artvin Başkammızla davet ediyoruz, kendisi bir mazeret
beyan etti, havaalanına gidiyorlarmış .

Buyurun.

	

BE!	 İzzet VARAN (Artvin Barosu Ba şkanı): Teşekkür ederim.
VARAN IN

KONU ŞMASI Onceki dönem Birlik Ba şkanım, Birlik Ba şkamm, Yönetim
Kurulu ve avukatl ık mesle ğinin onurunu dik tutmaya çal ış an
başkanlar ını; hepinizi saygıyla selamlıyorum.

Artvin Barosu olarak dün ak şam bir etkinliğiniiz vard ı . Bu
etkinliğimizde bize katkı sağlayan gerek Birlik Ba şkanıma, gerekse
de katılan tüm baro başkanlar ıma teşekkür ediyorum, bizi onur-
land ı rd ılar. Toplantının gündemi tek konuydu, CMK' yla ilgiliydi.
Ben elli bir tane üyesi olan bir baro ba şkanıyım, Birliğimden acil
olarak, namuslu olarak, dürüst olarak 150 milyar lira para iste-
dim, bana 70 milyar para geldi. Ben üstelik de arkada şlar ımın
hepsi faturalar ı kesmişlerdi, vergilerini ödemişlerdi, ama bunlar
ayr ı bir konu. Hiç kimse, bize gönderilen raporlar ın altında ocak
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ayında gönderilen paranın yüzde sekseninin, yani 2006 y ılına ait 1171

olan paranın yüzde sekseninin dağıtımı yap ıldığı hususuna dikkat
çekmek istemedi. Sevgili Konya Barosu Ba şkanim biraz önce dedi

ki, "Konya öksüz çocuk" Sevgili Ba şkanım, biz Artvinliler olarak 6k-
süzlükler çektik; siyasette de çektik, her konuda da çektik. Ancak
sorun, burada kalk ıp da dağıtımda başka şeyleri düşünmek değil,
biz de çok çok güçlükler çekiyoruz. Benim elli tane avukatım var

benden başka, CMK'da görev al ıyorlar, bizim sekiz bine yak ın
CMK'da görevlendirmemiz laz ım. Toplarsanız, çarparsan ız, ne

kadar s ıkıntı çektiğimizi go• rrsünz. Sorun bu de ğil. Bugüne

kadar para da ğıtımında bir sorun yoktu, bugüne kadar hiçbir
arkadaşımızın s ıkınhs ı yoktu. Ancak buradaki sorun, ak şamdan

yatıp sabaha yasa yapan parlamentonun baz ı şeylerin altvap ılar ını
yapmamas ından kaynaklanıyor. CMK'yla ilgili i ş yükünü dördt

katlamış, beşe katlamış, ama gönderilen para sabit. Zaten s ık ıntı ,
sorun bu ve bu dönemde ba şladı bu parayla ilgili sorun, parayla
ilgili s ıkıntı . 0 zaman bunun çözülmesi laz ım. Gerek Birliğimiz,
gerekse biz baro başkanlar ı düzeyinde yap ılan bu serzenişlerimiz,
yakınmalarımız binleri tarafından duyulmuyor olabilir. Zaten biz
buraya bunun için gelmedik ki?

Benim Artvin olarak önerim şudur: 1 Nisan'a kadar hükü-
mete bir süre verelim, bu i ş i çözmesinıi, bu kaynağı arttı rmasini

ve bu kayna ğm çözümünü bulmasını söyleyelim. Ondan sonra
en radikal çözüm, san ıyorum mahkemelerin görevlendirmelerine
karşı çıkarak da görevlendirme yapmamakta; çünkü Anayasa'ya
göre de angarya suçtur. Hele hele başkalar ının hakk ını arayan
avukatlar, kendi haklar ının ihlale edilmesi kar şısında sessiz kal-
mamand ırlar. Ben Artvin Barosu'nun elli bir üyesiyle birlikte bu
görevleri 1 Nisan'dan sona kabul etmeyece ğim. Bu tabii benim
önerimdir, bu tarihi sizler belirleyeceksiniz. Hakk ı m ı zda suç
duyurusunda da bulunsalar, bunun bedelini gerek Yönetim Ku-
rulu olarak, gerekse de bu görevi yerine getirmeyen arkada şlar
olarak yargilanmaya da, cezaland ırılmaya da hazırız, bu bedeli
de ödemeye hazırız.

Hepinize teşekkür ediyorum, saygılar sunuyorum.

Oturum Başkanı: Teşekkür ederiz.
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Zonguldak Barosu Ba şkanı mız usule ilişkin bir müdahalede
bulundu.

Erol MEK İK (Zonguldak Barosu Ba şkan ı ): Yapmış oldu ğu-
muz toplantıların hepsinde bir karar alaca ğız diye konu şuyoruz,
ama her konuşma yapan arkada şım, karar almadan gidiyor. Biz
buraya karar almak üzere geldik. Ba şkanlar ımdan rica ediyorum,
sonuna kadar beklesiııler ve karar ı beraberce verelim. Konu şuyor-
lar, tabii ki uzaklardan geldiler, tabii ki mazeretleri var, ama bu
şekilde bir karar al ınmaz. Beş tane, altı tane, on tane ba şkanımla
beraber kalıyoruz ve "peki" denildikten sonra da arkas ı ndan baz ı
baro başkanlarımız tarafından karşı t bir eylem ç ık ıyor. Onun için
gündem maddesiyle ilgili toplantmm sonuna kadar ba şkanların ın
kalmasını öneriyorum.

Saygılar sunuyorum.

Oturum Ba şkan ı : Teşekkür ederiz.

Karaman Barosu Ba şkanımız, buyurun.

C İ HAN	 Cihan SAVAŞ AN (Karaman Barosu Ba şkanı): De ğerli mes-
SAVA5AN'IN

KONU5MASI 
lekta şlanm; Barolar Birliği'nin 2006/16 nolu CMK harcama lar]
hakkındaki duyurusur ıda, 2005 y ıl ında Maliye Bakanl ığı 'ndan
aktar ılan ödenek, artık 2004 y ı lından devreden ödenek ve faizi,
artı 2005 y ı lından elde edilen faiz olmak üzere, toplam 52 milyon
Yeni Türk Liras ı civarında CMK imkanı olduğunu, buna karşın
2005 y ı lı giderlerinin karşılanamad ığı, 2006 y ıl ı için ise CMK öde-
neğinin 48 milyon Yeni Türk Liras ı civarında olduğu belirtilmiş tir.
Bu durumda, artan CMK hizmetleri i ş yükü karşıs ında bu paranın
2006 yıh ödemeleri için yetmeyeceği ş imdiden bellidir. Nitekim
gönderilen duyuruda da bu endi şe dile getirilmiş ve ödeneğin
tukenmesine yol açan amaca aykırı uygulamalar ın sürmesi duru-
murıda, ödene ğin y ılın ilk yar ısmda tükeneceği ifade edilmi ş tir.
Sonuç olarak da amaca ayk ır ı uygulamalar ın giderilmesi ve bu
konuda yasa de ğişikliğinin yap ılmasınm gerekmekte oldu ğu
vurgulann-ııştıı .

Değerli arkada ş larım; Karaman Barosu Başkanı olarak za-
manla CMK ödemelerinin katlarulamaz hale geleceğini, ülkemizin
birikimlerinın dikkatli ve özenli kullanılmas ı gerektiğini, CMK
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hizmetlerinin sorgu safhas ıyla sinirli tutulmasm ı ve bu konuda C İ HAN

yap ılması gereken yasa değişikliği için çaba sarf edilmesi gerek-
tiğini 7 Ocak 2005 tarihindeki 7. Baro Ba şkanları Toplantısı 'nda,
2005 y ılı May ıs ayında Antalya'da yapılan Barolar Birliği Genel
Kurulu'nda ve yine 2 Temmuz 2005 tarihinde yap ılan 8. Baro
Başkanlar ı Toplantıs ı 'nda ısrarla dile getirmiştik. Maalesef şimdi
ödemelerin t ıkanma noktasına geldiği go• rü1ü)'or. BirLigim ızce
gönderilen duyuruda, yasa de ğişikliği yapilmcaya kadar baz ı
girişimlerde bulunulmas ı önerilmiş tir. Özetle gerek soru ş turma
ve gerekse kovuş turma safhas ında kolluk ve yarg ı mensuplar ı
tarafından mümkün olduğunca ki şilerin kendi avukatlar ın ı ken-
dilerinin getirmelerinin sağlanabilmesi için girişimde bulunulmas ı
önerilmektedir. Ben, tavsiye edilen bu hususun uygulamada çok
fazla yürümeyece ği kanaatindeyim. Zira CMK'daki konuya ili şkin
hükümler çok aç ıktır. Bugiinlcü durumuyla Türkiye'nin en zengin
insanı da olsa, avukat talep ettiği takdirde, CMK hü kümler dug-
rultusunda barolar olarak avukat göndermek zorunday ız. Bunu
yapmamak, sorumlulu ğumuzu gerektirir.

Burada yap ılabilecek olan, sadece Türkiye Barolar Birli ği'nce
ödenen ücretlerin rücu edilmesidir. Benim bildiğim kadarıyla rücu
örneği yok. Var ise, Sayın Birlik Başkanımız bu konuda bizi bilgi-
lendirirse memnun olurum, benim bildi ğim kadar ıyla yok.

Değerli arkada şlar; ben kolluk veya yarg ı mensuplar ın ı n
önerildiği şekilde ciddi bir çaba içerisine gireceklerini zannetmi-
yorum. Zira gerek kollukta ve gerekse adliyelerde yeterinden fazla
iş yükü var. Tüm görevliler yapabildikleri kadar bu i ş yükünün
altından kalkmaya çabahyorlar. CMK'daki avukat talepleri konu-
sunda da görevliler, bir an evvel ilgili şahısların ifadelerini alıp
ellerindeki işi bitirmek istiyorlar. Onun için önerildi ği şekilde özel
bir çaba içerisine gireceklerini ben zannetmiyorum. Geçti ğimiz
günlerde Karaman'da bir savc ıyla şöyle bir konuşmanuz oldu:
Konu uzlaşmayla ilgiliydi, barodan uzla ştırma konusunda avukat
görevlendirilmesi istendi. Biz de Barolar Birliği'nin uzlaşmanın
uygulanmas ı hakkındaki yönerge hükümleri gere ğince ki 9. mad-
de şöyleydi: "Uzla ş tı rıc ı avukat, ancak yukar ı da belirtilen ücret ve
masraf avansı n ı n fail tarafindan baro adına bu amaçla özel olarak aç ı lan
banka hesab ına depo edilmesiyle göreve ba şlar." Hüküm buydu. Biz de
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MAN görevlendirdiğimiz avukatın ücretinin öncelikle banka hesabına
SAVAŞ AN İN fail tarafından yatınimasının gerekli olduğunu belirttik. Savcı

beyin bana söyledi ği ş ey şu oldu: "Ceza Mukakenieleri Yasas ı 'nda
san ık tarafindan uzla ş tı rı c ı paras ı n ı n peştn bloke edileceğı ne dair b ı r Itü-
küm yok. Yönergeyle ıjdsnya ayk ı r ı bir düzenleme yap ı labilir mi?" diye
sordu. Ben de kendisine uzla şma giderlerini ödeme yükümlülü-
ğünün sanıkta olduğunu, yönergeyle de barolar aç ısından konuya
aç ıkl ık getirildi ğini ve baro olarak yönerge çerçevesinde hareket
edebileceğintizi, başka türlü davranama yacağım ız ı söyledim.

Uygulamada durum böyleyken, tavsiye edilen giri ş in-ilerden
ciddi bir sonuç almabileceğini zannetmiyorum. Yap ılabilecek tek
şey, bana göre yasa de ğişikliğidir ve CMK avukat hizmetlerinin
soruşturma safhas ıyla smırlandırılmasıdır. Mevcut CMK uygula-
masmm avukatlar yönünden parali ceza davasm ı neredeyse yok
denilecek seviyeye getirdiği de diğer bir gerçektir. Yasa değişikliği
konusunda gerekli giri şimlerde bulunmak ve fiili gerçekleri yetkili
olanlara anlatmak da öncelikle Barolar Birli ği'nin görevidir diye
düşünüyorum. Tabi bizler de kendi ilimiz milletvekilleriyle gö-
rüşüp, ülke kaynaklar ının boşa harcanmamas ı için fiili durumlar ı
anlatıp yasa değişikliği için gerekli çabay ı göstermeliyiz, çarenin
bu olduğuna inanıyorum.

Değerli meslekta şlarım; son olarak bir şey ifade etmek istiyo-
rum: Yazılı gündemimizde bulunmamakla birlikte, fiili günde-
miniizde bulunan Peygamber Efendimizle ilgili olarak Avrupa
basınında çıkan karikatürlerle Peygamber Efendimize ve Müslü-
manlara yapılan büyük sayg ısızl ık ve sald ı r ı y ı Karaman Barosu
olarak ş iddetle k ınad ık ve bu konudaki bas ın hildirirnizi de tüm
barolara ve Barolar Birli ğimize fakslad ık, ulaş tığını zannediyo-
rum. Ülkemizdeki pek çok sivil toplum örgütü de bu sayg ıs ız-
ligi ve sald ır ıyı kınadılar. Ben Barolar Birliğinüz tarafından da
Peygamber Efendimize ve dinin-ıize yap ılan bu saygısızliğm ve
sald ırganlığın kınanmas ını beklerdim. Şayet kınand ı da bizlerirı
haberi olmad ıysa, bu hususta da saym Birlik Başkanıımz bizleri
bilgilendirirse çok memnun olurum.

Saygılar sunarım.

Oturum Ba şkan ı : Teşekkür ederiz Sayın Başkan.
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si'ndeki yoğun çalışmalar nedeniyle kimi böyle Anayasa'ya ayki- OZO[Mik

rılık iddialarını "hemen öncelikli göreyim" diye 6 ay sonra normal
geleceğini düşündüğümüz bu görüşme, 15.2.2006 Çarşamba günü
gündeme alınmıştır. Biz haberdar olduk ve dilimizin döndü ğünce
üye arkada şlar ınuza ve Anayasa Mahkemesi'ndeki değerli üye-
lere aktarmaya çalış tık Ancak raportörü.n raporu, tıpkı Emirdağ
Asliye Hukuk Mahkemesi Yarg ıc ı 'nın gerekçesiyle örtü şüyordu,
yani Avukatl ık Yasas ı 'n ın 27. maddesindeki bu düzenlemenin
Anayasa'nm 141 ve 36. maddelerine ayk ır ı olduğu konusunda
görüşünü ifade etmiştir. Ama gerçekten de ğerli üyeler, incelemele-
riyle bunun Arıayasa'nin 36 ve 141. maddelerine ayk ır ı olmadığına
karar verdiler ve bu iddiay ı reddettiler.

Böylesi bir olay tersine ç ıksayd ı, hakikaten barolar olarak,
Barolar Birliği olarak hayal ettiğimiz, dü şündüğümüz birçok
projemiz gerçekleşmeyecek ve de belki çok büyük olmasa bile,
değerli stajyerlerimize yaptığımız katk ılar ciddi boyutta s ıkıntı-
ya girecekti. Bu nedenle gerçekten geçen hafta büyük b ır s ıkıntı
atlattık ve biliyorsunuz, hepinizin bilgisi dahilindedir, art ık 10 y ı l
süreyle bu ve benzeri bir iddiayla Anayasa Mahkemesi'ne gelmek
mümkün değildir. Bu nedenle, eğer bir kazaya kurban gitmezsek,
10 y ıl daha bu uygulamay ı sürdüreceğiz.

Değerli başkanlarım; yine son günlerde meslek yasan ızda
açıkça düzenlenmiş olmasna karşın, hepinizin bildiği gibi, devlet
protokolünde 135. s ıradaydık ve bugüne değin, 2001'den bu yana
her devlet törenine bizi ça ğır ıyorlar, biz soruyoruz, "bizim yerimiz
nerede?" diyoruz. Diyorlar ki, "siz diğer serbest nıes/ekerhah ıyla bir-
liktesiniz ve protokolde 135. s ı radas ı niz." Biz bu mazereti bildirerek
19 Mayıs, 23 Nisan, 29 Ekim, 30 A ğustos gibi bizim için son derece
önemli olan törenlere sadece mesaj yollayarak lablamayacagi-
nuzi İş te bu düzenleme, uğraşlarunz sonucunda
devlet protokolünde Türkiye Barolar Birli ği Ba şkan ı'nın yeri,
Cumhuriyet Ba şsavcısı' yla birlikte 22. sıraya ç ıkarılmıştır, onu
da bilgilerinize sunmak istiyorum.

Saym başkanlar ırn; çok güzel bir gelişmeyi dün öğrendim, o
nedenle notlar ımın aras ına alamad ım, ama sizlere sözlü olarak
aktaracağım. Değerli Manisa Barosu Ba şkammız bize bildirmiş ,
gerçekten çok heyecanland ım, çok mutluluk duydum; olay şu:
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ÖZDEM İ R Biliyorsunuz, bizim Avukatlık Yasas ı 'nın 9. maddesine göre Tür-

KOMSİ 
kiye Barolar Birli ği olarak dùzenledigimiz kimli ğimizi hankalardaki
kimi görevliler, resmi kimlik olarak kabul etmiyordu. I ş te Yönetim
Kurulu'nun karar ı var ve biz tabii bunun üzerine gidince, bu kara-
paranm aklanmas ıyla ilgili uluslararas ı sözleşme doğrultusunda bir
yönetmeliic ç ılcarıldığını, o yönetmelilcte üç tane belgenin hüviyet
olarak kabul edildiğini; ehliyet, pasaport ve nüfus cüzdan ı . Tabii
biz bu mücadelemizi Danıştay'da dava açarak ve yargı sürecine ta-
şıyarak götürüyorduk. Bu arada Manisa' da çok ilginç bir şey olmuş ;
bir değerli meslekta şımız, kendisini kutlar ız, ben zaman olmad ığı
için arayıp konuşamadım, kendisi bir ilgili bankaya gitmiş, ilgili
görevli hüviyet istemi ş . Oda avukatlık hüviyetini çıkarmış . "Hayı r,
bu olmaz; ya nüfus cüzdan ı ya ehliyet ya da pasaport getireceksiniz" de-
mişler. 0 da ısrar etmiş ve Cumhuriyet Savc ılığı 'na şikayet etmiş .
Cumhuriyet Savc ıliğı bu olayda takipsizlik karar ı vermiş, demiş
ki, "yasa aç ık, sözleş me var, Yönetim Kurulu'nun karan var, memur bu
şekilde drn ırannıakta hakl ı dı r." 0 nedenle takipsizlik karar ı vermi ş .
Bunun üzerine arkada şımız ısrar etmiş, iddias ını sürdürmü ş ve
hepinizin malumu oldu ğu gibi, 15 gün içerisinde yakın ağır cezaya
itiraz etmiş . Ağır ceza, gerçekten son derece güzel bir gerekçeyle
"bir özel yasada resmi bir kimlik olarak saptanan bir belgeyi hiçbir görev-
1mm şu ya da bu şekilde yönetmeliklere dayanarak reddetmesine olanak
yoktur, bu görevli hakk ında görevi ilııııalden dava aç ıln ıası laz ı m" diye
bir karar vermiş . Bu da bizim için, Türkiye'deki hukuk devleti için
ve avukatlık mesleği için son derece önemli. Onu biliyorsunuz,
biz de takip ediyoruz, gerekeni yapaca ğız. Onun için bunu siz-
lerle paylaşmak istedim. Daha dün geldi, say ın Genel Sekreterim
bana aktardı . Ben bu değerli arkada şımı aray ıp mesleğimiz ad ına
böylesi onurlu mücadele verdiği için kendisini kutlayaca ğım. Aynı
zamanda Ağır Ceza Mahkemesi'nin de yasalar konusunda, hukuk
konusundaki bu geliştirdiği mantığı, gerekçeyi kendilerine teşekkür
ederek ileteceğim.

Değerli başkanlarım; tabii sadece meslek sorunlar ırruz değil,
ülkemiz hakikaten son derece önemli bir süreçten geçiyor. Ya-
şadığımız kimi önemli meslek sorunlar ı yanında, hepimizi doğ-
rudan ilgilendiren çok önemli yurt sorunlar ıyla da kar şı kar şı ya
bulunmaktay ız.
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İzmir Barosu Ba şkanımız Nevzat Erdemir; buyurun Ba ş-
kanım.

Nevzat ERDEM İR ( İzmir Barosu Ba şkanı): Önceki Dönem HEy/Al

Birlik Başkanımı, Birlik Ba şkanimı, Birlik Yönetimi'nin değerli ERDEMIR'IN

üyelerini, siz değerli baro ba şkanı meslektaşlanmı sevgi ve say- KONU ŞMASI

g ıyla selamlıyorum.

Değerli meslekta şlar ım; 1 Haziran 2005 tarihinde yürürlü ğe
giren yeni ceza mevzuatına göre sanığa müdafi tayini yanında,
mağdura da avukat atanmas ı zorunlu hale getirilmi ş tir. Biz Izmir
Barosu olarak bu konuda düzenlenen ilk etkinlikte şu saptamay ı
yaptık, daha o tarihte bu yürürlüğe girmemiş ti: "Bu yasa mevcut
haliyle yürürlüğe girdiği takdirde, h ızl ı tren faciası ndan daha kötü hukuk
faciaları na neden olacak gibi görülmektedir" dedik.

Değerli arkada şlarım; Avrupa Birliği trenine yetişme baha-
nesiyle ceza hukukunun iki tane temel kavram ı bu Ceza Yasa-
s ı 'yla birbirine kar ıştırılıyor. Bakm, öngörülü taksir ile olas ı kast
müessesesi birbirine karıştırılıruş tır. Bizim bildiğimiz kadar ıyla
kas ıt, failin filmin neticelerini bilerek ve isteyerek i şleme ira-
desiyle hareket etmesidir. Oysa bu yasada olas ı kast ad ı altında
"fail,fiilinin neticelerini ön görmesine rağmen işlemişse, olası kast var"
demektedir.

Değerli arkadaşlarım; 80 y ıll ık birikim, 80 y ıllık uygulama bir
kenara itiimiş, üç ya da dört doçentin haz ırladığı mevzuat, maale-
sef deli gömleği gibi bu toplumun s ırtına geçirilmiş tir. Demokrasi
dediğiniz şey, özgürlükle otorite arasında dengenin kuruldu ğu
rejimin ad ıd ır. Bütün ceza mevzuat ı bir anda sıfırlanrnışhr, ceza
mevzuatına ilişkin özel hükümler de bir ç ırp ıda yürürlükten kal-
dırılmış tır. Ne yapnıış daha sonra siyasi iktidar? Özel mevzuat ı
yürürlükten kald ırdığmın daha sonra fark ına var ıp bunu telafi
etme cihetmne gitmiştir.

Değerli arkadaşlar ım; ceza mevzuatı haz ırlamak, bize göre
Anayasa'dan daha önemlidir, daha ciddi bir iş tir. Ama maalesef
değerli arkadaşlar ım, her konuda olduğu gibi, bu konuda da
gerekli özen gösterilmemi ş tir. İşin ac ı olan tarafı şudur: Uzunca
bir zamandan bu yana Türkiye, Türkiye'den yönetilmemektedir,
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NEV1A İ dışar ı da paket halinde haz ırlanan yasalarm getirece ği ve götüre-
ERDEMIR İN ceği hesaplanmadan, maalesef "15 günde 15 yasa" mantığı içinde

Türkiye'deki y ıllar ın birikimi tersine çevrilmi ş tir. Reform denilen
ş ey, daha i yi hale getirmek için yap ılan çal ışmadır, ivileş tirmed ı r.
Mevcut sistemi y ıktığınız zaman, onun yerine neyi ikame edece-
ğinizi iyi dü şünmek zorundas ını z. Öyle bir ceza mevzuatı ki, öyle
bir Ceza Yasas ı ki, bir k ısmı Fransa'dan, bir k ısmi Ital y a'dan, bir
kısmı Amerika'dan, bir k ısmı Rusya'dan, bir k ısmı da bilmem
ba şka ülkeden alınmak suretiyle paçal yap ılmış , a şure yap ılmış ;
bir ceza siyaseti, ceza mülahazas ı yok.

Değerli arkada ş larım; bunun böyle olaca ğı belliydi. Yine
aynı şey CMK uygulamas ı için de geçerli. Biz aç ıklad ık, dedik
ki, "siyasi iktidar, bunun maddi altyap ı s ı n ı oluş t-unnadıı n bu yasay ı
ç ıkarnu ş tır". Birlik ne yapacak? Gelen şeyi barolara suç oranlar ına
göre, görevlendirme oranlar ına göre aktaracak. Elimde liste var,
hangi meslektaşımın ne kadar alacakl ı olduğuna ilişkin doküman
elimde. Ben say ın Birlik Yönetimi'ne ilettim, 5 trilyon civar ında
meslekta ş lar ın-un alaca ğı var, ama İzmir Barosu'na gönderilen
para 1 trilyon lira.

Arkadaş lar; eleştirirken infazi ı olmak laz ım, almadan vermek
Allah'a mahsus. Birlik nereden yaratacak bu kayna ğı? Bu mevzuab
çıkaran siyasi irade, bunun altyap ıs ıru haz ırlamak zorundad ır.
Anayasamıza göre angarya yasaktır. Çok aç ık söylüyorum, çok net
söylüyorum; siyasi iktidar çözüm konusunda uyar ı lmalı . Çözüm-
süzlükte direnilmesi halinde angaryaya boyun e ğmeyeceğimizi,
meslekta ş lar ımız ı eğdirmeyeceğimizi söylemeliyiz. Biz Izmir
Barosu olarak Izmir'de meslektaşlar ımı zın huzurunda, kamuo-
yunun huzurunda bunu söyledik. Yarg ılayacaklar mı? Vars ınlar,
yargılasmlar arkadaşlar. Yani görevi kötüye kullanmanın koşullar ı
oluşur mu değerli arkadaşlarım? Siz meslektaşlarmız ı angaryaya
mahkum edeceksiniz, ettirecekler, Baro Yönetimi olarak susacak-
sııuz; böyle şey olmaz arkada şlar.

Bakm, meselenin sonuna kadar iyi niyetle çözülmesi konusun-
da ısrarc ı olunmalı, takipçisi olunmal ı . Değerli Birlik Başkanım,
konuşmas ında atıfta bulundu; mesleki haklarla ilgili, özellikle
sosyal güvenlikle ilgili k ısmi bir iyile ş tirme yap ıld ı 2001 y ı l ında,
bunu son anda direkten döndü ğünü Say ın Başkan ım.aktard ı .
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Değerli arkadaşlarım; hukukçu olmak zor iştir. Düşünün, sos- NEVZAT

yal güvenlikle ilgili bir düzenleme yap ıyorsunuz, meslektaşları-
nızm sağlik problemirıi veya diğer problemleri çözme konusunda
düzenleme yap ıyorsunuz, o düzenlemeyle ilgili bir itiraz ciddiye
almıyor. Yine aynı şeyi 1995 yılmda yaşad ık, say ın Birlik Başkanı m
Önder Sa y bilirler; avukatların yargıç ve savc ılığa kabulüne ili şkin
95'te 4087 say ıli Yasa yap ıld ı . 0 dönemde bir k ısım yarg ıçlar kulis
yaptılar ve o yasada bir sefere mahsus olmak üzere avukatlar ın
bütün hizmetlerinin hakimiikte say ılmasma ilişkin düzenleme ge-
tiriiniiş ti. 0 dönemde de 55 ya şmı aşmayan avukatların mesleğe
kabulü öngörülüyordu. Ama o dönemin ana muhalefet partisi
dava açtı, yürürlüğü durdurma isteminde bulundu ve maalesef
Anayasa Mahkemesi, uygulanmas ı halinde telafisi imkans ız ya
da güç zararlarm doğabileceğinden bahisle o yasan ın ilk önce
oybirliğiyle yürürlüğünü durdurdu ve maalesef daha sonra da
oyçokluğuyla o yasa iptal edildi.

Ben öteden beri savundum, savunuyorum; bir insan hak
aramayı öğrenmeyi öğrenmeli, hakk ı savunmay ı ö ğrenmeli,
ondan sonra hak dağıtmakla, adalet da ğıtmakla görevlendiril-
melidir. Bu yapilmadıkça hiçbir mesleki problemin kahcı şekilde
çözümlenmesi mümkün değildir Bakmız, sosyal güvenliğe ilişkin
düzenleme yap ılıyor, o düzenleme Anayasa Mahkemesi'ne gidi-
yor. Saym Birlik Başkanım çırp ınıyor, bize de diyor ki, "bu kon ı .ıda
görüşlerinin, mütnluan ı z ı bize hüditin." Ben hassasiyeti için huzur-
lar ınızda say ın Birlik Başkanıma içtenlikle teş ekkür ediyorum.
Ama de ğerli arkadaşlarım, aynı hassasiyetin, aynı duyarlılığın
avukatlığm, hukukçuluğun genel çalışma alanı haline getirilmesi
konusunda gösterilmesini diliyorum. Bu yap ılmadıkça, avukatlar
olarak bizim de çekeceğimiz çok ıstırap var, vatanda şımızm da
çekeceği ıstırap büyük. Yargıç olabilirsinız, savc ı olabilirsiniz,
ama hukukçu olmak zor zanaat. Ben iddia ediyorum ki, bizim
avukatlar ın vasat seviyede çalışanlar ı bile, bizim nitelikli dedi ği-
miz çoğu yargıç ve savc ılardan daha çok ara ş tı rma yapmak, daha
çok çali şmak durumundad ırlar. 0 nedenle ne yap ıp ne edip bu
birikimli, deneyimli meslektaş lar ın bu birikim ve deneyiminden
sadece alt mahkemelerde de ğil, bidayet mahkemelerinde de ğil,
üst yargı birin-ılerinde de yararlanmanm önündeki hukuk dışı
engellerin mutlaka kaldırılması gerekir. Öbür türlü, bölge istinaf
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NEVZAt mahkemesini kurmu şsunuz ya da temyiz mahkemesine daire
ERDEMIRIN ilave etmişsiniz, hiçbir şeyi çözemezsiniz.

Hepinize sevgiler, saygılar sunuyorum ve çözüm üretilmedi ği
takdirde de siyasi iktidara süre verilmeli, hizmet durdurma karar ı
buradan çıkmal ıdır.

Sağ olun değerli meslekta şlar ım.

Oturum Ba şkanı: İzmir Başkanımıza teşekkür ederiz.

Batman Barosu Başkanımız Zekeriya Aydın; buyurun.

ZEKER İYA	 Zekeriya AYDIN (Batman Barosu Ba şkan ı): Değerli meslek-
AYDIN'IN taşlar ım; hepinizi sayg ıyla selamlıyorun-ı .KONU ŞMASI

Uzun süre ülkemiz aç ı sından adil yargılanma ciddi bir sorun
olarak toplumun karşısında yer almış tı ve o dönem avukatlar,
barolar, bu hakkın dünyanın neresinde olursa olsun, otorite tara-
fından yargılanan kişiye yönelik, şahsa yönelik, zanl ıya yönelik
bir hak olduğuna inand ı ve bunu böyle savundu. Uzun dönemde
buna gönüllü, hafta gönüllülükten de öte, cansiperane katk ılar
sundu. Bana sorarsanız, nasıl yönetim,iki konuyu karıştırıyorsa,
baş tan beri yapılan konuşmalarda da iki konunun karış tırıldığuu
maalesef görüyorum.

Bir hakk ı bir hakla tehdit edemeyiz arkada ş lar. Bir hak, asla
başka bir hakkın diyeti olamaz, bunu savunan bir hukuk kurumu
olamaz. Hani keyfi bir yönetim olur, ona kimsenin diyebilece ğ i
bir şey yok. 0 zaman soruna felsefik kod olarak nerede bakmam ız
gerektiğini iyi irdelememiz laz ım. Buna geç kal ınd ı, ama dilerim
bu toplantı, bu sorunu halleder. Bir ülke yönetimi, toplumuyla bir
karar veriyor ve bir hukuk anlay ışu-tı beııimsiyor, bunun gerekli
altyapısını sunma yükümlülüğü alhndadır. Geçen toplantıdan bu
yana ve o toplantın ın ön haz ırlığı olan üç sayfalık rapor, sanki bu
yaklaşımın dışında duruyor. Nedir bu yaklaşım? Bu yaklaşı m,
gerçekten arada bir böyle f ıkralarla tamamlamaya çal ışı yorum,
yine aklıma bir fikray ı getiriyor: İki kirve birbirlerini eve davet
ediyorlar. Yoksullu ğun olduğu bir dağ köyünde dört tane köfte
var tencerede. Mevcut ev sakinleri dahil, on üç ki şi. Ev sahibi,
çaresizlikle misafire seslenir, "ey kirven ı, ey misafirim; besn ıeie yle
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haşin ıjalmı ". Ortada dört köfte var. Bu fonla Haziran 2005 y ılında ZEKERiYA

CMK yürürlü ğe girerken, 93'te gelen bir yasal düzenlemelerin AYOININ

As ı
belirlediği bir kriterin bu aç ı l ıma, bu mesafeye, bu sorumlulu ğa
cevap vermeyeceğini Batman Barosu olarak bütün barolanmıza
fakslad ık. Siz ceza yargılamas ının yüzde yebnişinin üzerindeki bir
dilime daha önce yüzde otuzlarda olan bir fonla cevap vermeye
çalişacaksmız. Bana göre, Birlik bu konuda o dönem için gerekli
ad ımları atınal ıyd ı . Demek ki yeterli ad ımlar atılamad ı ve yüzde
on beşlik yarg ı harc ı oran korundu. Eğer siz yüzde otuz olan ülke
geneli için bir uvgulamanız ı yüzde yetmi şlere kadar yap ıyorsan ız,
o fonu da yüzde on be ş lerden yüzde k ırklara, gerekirse yüzde
ellilere arttırmanız laz ım.

Konunun üzerinde barolar tarafmdan siyaset yap ıldığı söy-
leniyor. Bu sorun, ülkenin bütün avukatlar ın etkiliyor ve sorun,
gerçekten bunun çok ötesinde bir yakla şınıı gerektiriyor. Bu fon,
asla bu yasal düzenlemeyi karşilayacak bir fon de ğildir ve bir
yönetim, eğer adil yargılamayı gerçekle ştirmenin olmazsa olmaz
unsuru olan bu kurumu getirmi şse, bunu kald ırmanm tarihi bir
trajedi ve paradoks oldu ğunu önceki konuşmamda belirtmiştim.
Yine Konya Barosu Başkanım olmak üzere, birkaç baromuz aynı
konuda ısrar ediyorlar. Bu kurumdan geriye dönü ş asla mümkün
değildir. Bu konu, dediğim gibi, avukatın özlük haklar ın ı tek ba-
şına içeren bir konu de ğildir. Bu konu, tamamen şahsın dünyan ın
neresinde olursa olsun, sahip olmas ı gereken bir hakk ıd ır, adil
yargılamanın bir kurumudur, bir güvencesidir ve benimsedi ği-
miz hukuk anlay ışında otorite, kişinin zanli olarak elini tuttuğu
an hükmün sona kadar devam eden bir güvencedir. Bunun ön
aşamas ı, son a şamas ı olamaz. Bu, kendi faaliyetimizi reddetme
anlamındadır; bu, mesleğin toplumdaki nedenine, kendi varl ık
nedenimize s ırt dönmektir.

Elbette ki özlük sorunlar ımız ı da çözeceğiz. Dünyanın hiçbir
yerinde bir avukat, telefon ücretini dü şünerek, o kaygıy ı taşıya-
rak adalete yard ımcı olamamıştır, meslek etiğini koruymamıştır.
Ekonomik tehdit altında bir savunma mesle ği, kesinlikle o toplu-
mun, o ülkenin adaletinin tehdit altmda olmas ıdır. Biz şimdi bu
dönüşümü kabullenemiyoruz, biraz s ık ıntı orada sanır ım. "Ceza
avukatlığı ölüyor" söylemi s ıkça dile getiriliyor.
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/EKFRftA	 Değerli meslekta şlar ım; eğer biz ülkemizde hukukta ıı cezaya
AYDWIN

KONU SSİ 
adil bir yargılamay ı gerçekle ş tireceksek, savunma da yargının esas-
ii bir unsuru ise, bunu vatanda şın s ırtmdan kurtarmaktır çözü-
mümüz, vatandaşa karşı da ekonomik olarak ba ğıms ızla şmakbr.
Bunu haz ırlamak, fon üzerinde kafa yormak, bu mesle ğin üzerinde
duracağı hususlar olmamal ıydı . 1995 y ılında Yunanistan'da avu-
katlar toplamyorlar ve diyorlar ki, "Biz vatanda ş tan mesleğinlizi
yaparken para talebi meslek onurumuzu incitiyor. Ey yönetim, beni bn
ağı rl ı k altı ndan kurtar." ve hukuki himaye sigortas ına geçiliyor.

Müdafilik kurumunu reddedenıeviz, buna hukuken şans ı m ız
yok, benimsediğimiz hukuk anlay ışı ad ına şans ımız yok. Öyleyse
dört köfteyle de olmayacağına göre, onun üzerinde çok böyle fazla
durarak da bir gelişme kat edilemeyeceğine göre, bence doğrusu
olan sanığa ait olan bu hakk ı sonuna kadar savunmak, ama bü-
tün demokratik araçlar ıntz da kullan ılarak hep birlikte sorunun
mesleğe yönelik, özellikle de meslek onurunun bu ekonomik ko-
şullarda etkin bir savunma hakk ın ın verilememesi noktalarına
vurgu yap ılarak kararlar almakt ır.

Bir diğer hususa değinmek istiyorum: Bu meslek, ya şam
tarafından doğrulanan bir meslektir. Bu meslek, protokoldeki
yerine göre tan ımlanmamıştır, yaşamdaki rolü ve etki derece-
sidir bu mesleği önemli k ılan. Bu felsefik kod, mesle ğin tarihi
açısından son derece önemli olmu ştur. Bu mesleğin resmi kimlik
arayışı da olmarnıştır, ama bu mesleğin her zaman özgürlük,
bağıms ızlık talebi olmuştur ve bunlar tarih boyunca do ğrulanan
ilkeleri olmu ştur. 0 yüzden baro olarak kendi adıma bu yakla-
şımı paylaşamıyorum ve bütün dünyada ülke hukukçular ı, ülke
sorunlar ına, toplum hukukuna ülkenin idari, ülkenin inzibati ba-
kış aç ısmm çok üzerinde, yasalarmın çok üzerinde bir perspektif
benimsemişlerdir. Ülkemizde de bu böyle olmu ş tur; ülkemizde
de-önceki Birlik Başkanım da huzurda- yasaya bu meslek asla ant
içmemiştir, hukukun üstünlü ğüne ant içmiş tir. Dolay ıs ıyla avu-
katlık mesleği, toplumsal rolü gereği adalet gibi süpranasyonal bir
kavramla uğraştığı ıçin, asla ne milliyetçi, ne ümmetçi, ne benzeri
bir yaklaşımda toplumun karşıs ına ç ıkmamış tır, toplumun adalet
ve hukuk taleplerinde kesinlikle evrensel olan bak ışı sergilemiştir
ve bu ülkenin aydmlar ı eğer girişimlerde bulunuyorsa, harolarm
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da, avukatların da, Birliğin de, hukukçular ırı da yanında olmalar ı lFKR İ Yiı

gereken bir perspektiftir. 	 AYD[N İ N

KONU ŞASI

Bir diğeri, Danıştay kararmdan bahsedildi. Baro olarak biz
o Danıştay kararmı eleş tirdik, eleş tiri hakk ımız olduğunu dü şü-
nüyoruz. Siz eğer bireyle devlet iliş kisini katı l ımc ı demokrasinin
ötesinde, toplum mühendisli ği anlamına gelebilecek, s ırf hizmetini
aldığım ız kişinin vicdanma kadar müdahale hakk ı görüyorsanız,
hukukçu olarak, baro olarak biz böyle bir karar ı beninısediğinüz
hukuk felsefesi adına, adalet ad ına eleş tiriyoruz, reddediyoruz.

Sayg ılar sunuyorum.

Oturum Ba şkanı: Teşekkür ederiz.

Erzurum Barosu Başkantmız Saduliah Kara; buyurun.

Sadullah KARA (Erzurum Barosu Ba şkanı): Say ın Birlik Baş- SADUtLAH

üyeleri,	 KARAR INkanım, değerli Birlik Yonetım Kurulu uyelerı, sayın baro başkan- 
KONU ŞMAS İ

lar ı ve değerli meslekta şlarım; hepinizi sayg ıyla selaml ı yorum.

Erzurum'u birço ğunuz bilirsiniz, Türkiye'nin coğrafi bak ım-
dan en büyük illerinden biridir. Baromuza ba ğ l ı on sekiz tane
ilçemiz vardır. En yakın ilçe 50 kilometre, en uzak ilçemiz ise 200
kilometredir. Bunlardan dört tanesi 50 kilometre yakrnl ığmda,
on dört ilçemiz ise merkeze 100 ile 200 kilometre mesafededir.
İlimizde kış şartlar ı çok ağır geçmektedir ve uzun bir süre k ış
yaşanmaktadır, eksi 30-40 derecelere kadar soğuk olmakta ve bu
vesileyle de büyük bir ço ğunluk, 8-9 ay hiç kar eksik olmamakta-
d ır. Bunlar ı niye anlatıyorum, biraz sonra izah etmeye çalışacağım.
Bu ağır kış şartlarında bu ilçelerimizin birço ğı.ı nda avukatımız
yoktur ve 70 lira için avukat arkada şlarımız, bu kış şartlarında
200 gidiş, 200 de geliş, 400 kilometrelik yolu 70 bin lira için gidip
gelmektedirler.

Benim meslekta şlarım bu şartlarda görev yapmaktad ırlar.
Avrupa Birliği uğruna altyapısı yap ılmadan çıkarılan yasalarla
meslektaşlar ınuz ı görevlendiren hükümet, hiç olmazsa bu konuk
rakanu bile gününde ödemelidir diye dü şünüyoruz. Dolay ıs ıyla
barolar ımızın ve Barolar Birli ğin-izin özellikle ödemelerin günün-
de yap ılmas ı konusunda alacaklar ı her tavra şimdiden hazır ol-
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SADLILLAH duğumuzu çok aç ık ve net bir şekilde ifade ediyorum. Bu konuda
KARKNIN

KoM ı 
şayet şu anda dağıtılacak olan miktar da da ğıtıld ıktan sonra, eğer
para olmayacaksa, kesinlikle bu görevi yapmamamız konusunda,
durdurmamız konusunda, ödenek veriinceye kadar durdurulma-
sı konusunda kesinlikle karar al ınmas ını talep ediyorum.

Baro Başkan arkada şım diyor ki, "bir hak bir hakkı tehdit edil-
nıez." Belki mantık olarak doğru. Avukatımızın alacağı paray ı da
bir tarafa bırakın, 400 kilometrelik yolu hangi parayla istendi ğ i
zaman ben gönderece ğim? Şu anda çok samimiyetimle söylüyo-
rum; benim barodaki arkada şlar ıma parantız olmadığı için belli
dönemlerde şahsi olarak para vermişim. Dolay ıs ıyla hak aramak
doğrudur, bu hepsi yapılmalıdır, ama dediğim gibi, 400 kilomet-
relik yolu gidecek, gelecek; b ırakın avukatın alacağı 70 liray ı, gidiş
geliş paras ı nereden ödenecektir, buna aç ı klık getirmek gerekir.

Bununla birlikte, hükümetten bunlar ı isterken öncelikle kendi
içimizde de adil olmamız gerekir. Yokluğu hep birlikte paylaşır ız,
ama varlığı paylaşmakta da adil olmamız gerekir. Barolar Birli-
ği sitesine girdiğiniiz zaman, hangi baroya ne kadar ödemeler
yap ılmış, her birimiz hep birlikte görüyoruz. Erzurum Barosu
dışındaki bütün baro başkanları arkadaşlarım, burada olmayan
var, ama herkes biirler, ben bizden ba şka istisna göremiyorum.
Konya Barosu Ba şkan arkada şım yakındı, diğer arkada ş lar ımın
bir kısmı yakındı, ama 2004 yılıyla 2005 y ıl ı arasında iş le.rimiz-
de en az 3-4 kat artış olmasına rağmen, listelere baktığımızda
göreceğimiz tek bir manzara var: Diğer barolarm 2005 y ılında
aldıklar ı paralar, 2004 y ılının en az 2-3 katıyken, Erzurum Baro-
su'nun 2005 y ı lında aldığı para, 2004 y ı l ında aldığından yüzde
yirmi daha da eksiktir. Rakamlar önünüzde, sayın Saymanımın
da önünde, yanl ışsa düzeltsinler efendim. Bu durumda maalesef
Erzurum Barosu'ndan başka bir baro da yok, varsa bilmiyorum,
ben internetten baktım, göremedim.

Bu konuda biraz önce say ın Saymanım ız, "somut örnekler
olmadığı için cevap veremiyorum" dediği için, asl ında baro ismi
zikretmek istemiyorum, ama tesadüfen seçilmi ş birkaç baroyu
da örnek vermek istiyorum. Örnekler barolarla ilgili rasgele seçil-
miş tir. Bursa Barosu, 2004 yılmda 675 bin lira almış , 2005 y ıl ında
1 milyon 580 bin lira almış . Elazığ Barosu 2004 y ılında 290 bin lira
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almış , 2005 y ılmda 550 bin lira almış . Mersin Barosu 2004 y ıl ında SADULLAK

655 bin lira almış , 2005 yılında 1 milyon 595 bin lira almış. Van K4RA'NIN

Barosu 2004 y ı l ında 755 bin lira almış, 2005 y ılında 2 milyon 045 
KONU Ş SI

bin lira almış. Baroların tamammırı aldıkları CMUK ödeneklerirıde
artışlar yaklaşık bu civardad ır. Artış oranlar ı, bir önceki y ıla göre
1-3 kat artmış olmasına rağmen, Erzurum Barosu'nu vermemiz
gerekirse, 2004 y ıl ında 485 bin lira, 2005 y ılında ise 390 bin lira
ödenek gelmiştir. Bir önceki y ıla göre b ırakın 2-3 kat artmas ın ı ,
yüzde yirmi de azalmıştır. Örneğin çok ilginçtir, temmuz ayında,
yani ödeneklerin oldu ğu da bir zamanda, bunlarda taleplerimiz
vardır, 180 bin lira talep etmi şiz, bize gelen rakam 10 bin lirad ır.
Hepsi vardır; ödemelerde de vard ır, listeler de önümdedir.

Bu tabloya bir ekleme daha yapmak istiyorum: 2006 y ıl ının
Ocak ay ında 1.5 milyon küsur bir para da ğıtılmıştır, örnek göster-
diğini barolara 500'er bin civarında para gitmiş tir, ama Erzurum
Barosu'na 100 bin lira para gönderilnıiş tir. Bu konularla ilgili
defalarca Birlik'le görüşmemize rağmen maalesef sonuç alma-
mamış tır. Öncelikle talebim şudur: Şu anda 2005 y ıl ında sadece
KDV'leri ve yol giderleri avukatlar tarafından ödenen 1 milyon
454 bin YTL'nin ödenmesi gerekmektedir ve konu şmamın başın-
da belirttiğim gibi de, söz konusu ilçelerdeki CMK hizmetlerinin
yürütülmesi aç ısından gerekli olan avans ın verilmesi gerekir. E ğer
bundan sonra avans verilmezse, ben 200 kilometrelik yola yol
parasını verecek bir kayna ğım yoktur, bunu da vermem mümkün
değildir. Belki Istanbul'un, Izmir'in, Ankara'nın doğrudur, ama
Erzurum'un her köşesinde avukatı var, avukat meslekta şı m ı z
var. Bizim İspir ilçemizde, Olur ilçemizde bunlar 200 kilometre
uzaktaki, 180 kilometre uzaklıktaki yerlerdir. Kış şartlarında bun-
ların özel araba dışında gidip gelme şansları da yoktur. Bunlarm
ödeneklerini bizim ödeme şans ınuz yoktur. 0 zaman biz zaten
zorunlu olarak, bizden talep edildiğinde savc ılık makamı veya
kolluk veya mahkeme, "avukat arkada şı m ız ın geleceği arac ı gönderin,
size gönderelim" diyeceğiz, başka alternatifi yoktur.

Paylaş tırılacak olan ödemelerde öncelikle di ğer barolarla
Erzurum Barosu'nun e şitliğinin sağlanmas ı için bu bedellerin
Erzurum Barosu'na ödenmesi, eşitlik sağland ıktan sonra kalan-
ların yine eşit şartlarda dağıtılmasının yapılmas ı gerekmektedir.
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SADUtLAH Bu kadar zor şartlarda görev yapan meslekta şlar ımırı Birlik ta-
KARYNIN 	 mağdur edilmeyece ği, eş itliğin sa ğlanacağı inanc ıyla

hepinize saygılar sunuyorum.

Oturum Ba şkanı: Teşekkürler.

Sivas Barosu Başkanmuz Mustafa Coşkun; buyurun.

MUStAFA

	

	 Mustafa COŞKUN (Sivas Barosu Ba şkan ı ): Değerli Birlik
(OŞKUN'UN Başkanım, değerli Yönetim Kurulu üyelerimiz, değerli haşkanla-

rım; hepinizi sayg ıyla selamlıyorum.

Bugünkü temel gündemimiz, bildi ğiniz gibi, CMK konusu.
Yeni TCK'run yürürlü ğe girmesinden itibaren bugünkü olaylar ın
ya şanaca ğını, bugünkü s ıkıntılara gelece ğimizi hepimiz öngör-
müştük. Bizde bir atasözü var, "gön2nen köy k ı lazıuz istemez". Siz
müştekiye de avukat vereceksiniz, a ğır ceza davalarında neredeyse
avukat verilmeyen dava kalmayacak vebu durumda da ödenekler
yeterli olacak; bu imkans ız bir şeydi. 0 dönemde biz de bir k ısım
baro başkanlarımız gibi, bu düzenlemenin Türkiye gerçe ğiyle
bağdaşmachğmı, altyap ısının olmadığım ve farklı çözümler üretil-
mesi gerektiğini söylemiştik. Örneğin sorgulama ve kovu ş turma
aşaniasının ayrılmas ı gibi. Ayr ıca bu konunun yeni haz ırlanacak
Avıılcathk Yasası'yla birlikte de mütalaa edilmesini önermi ş tik; çün-
kü burada iç içe geçmi ş konular var. Örne ğin avukatla ilgili düzen-
lemeleri yaparken bir hukuk sigortas ı olay ı gelecekse, sorumluluk
sigortas ı getirilecekse, avukatliğrn statüsü yeniden değerlendirile-
cekse, bu hem hukuk davalar ıru, hem ceza davalarmı, bütün adli
sistemi, bütün yargılama sistemini etkileyecekti. Diyelim ki bu ayn ı
zamanda hakimler ve savc ılarla ilgili kanunlarda da belki düzenle-
meyi getirecek, avukatliktan hakimli ğe, savc ı lığa geçi şi de yeniden
düzenleyecek şeyler olmal ı. Yani bu alanda avukatl ık, hakimlik,
savcil ık, tüm yargıyı kapsayan reform niteliğinde yeni bir yasan ın
yapılması Türkiye için bir zaruret. Belki savunmanın yerini yeniden
belirleme açıs ından Anayasa'da da düzenleme yapmak gerekiyor.
Bütün bunlarla birlikte mütalaa edildiğinde, avukatl ık mesleği tam
manas ıyla yerli yerine oturacak ve düzenli hale gelecek.

Bir de ülke kaynaklar ının kullanılmas ı meselesi var. Bu CMK
bütçeden geliyor, yani bu ülkenin insanlar ının ödediği vergilerden,
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bu ülkenin kaynaklar ından ödeniyor. Bu sistem böylece yürüme- MUSMFA

ve devam edecekse, özellikle paranın düzenli olarak ayr ılmas ın ı COŞ KUN UN

KONU Ş SI

sağlamamız laz ım. Ama b ı r diğer boyutu da rucu s ıstern ın ı n hiç
değilse yüzde seksen doksanlar düzeyinde i şletilmesi laz ı m, bu
konuya ayr ılan fonların devaml ı canl ı tutulmas ı, ülke kaynaklar ı -
nın en az şekilde kullanilmas ı, ülke insamna en az yük getirmesi
ve burada mali durumu iyi olan insanlardan bunun tahsil edilmesi
lazım. Mesela uzla ş tırmada getirilen düzenlemede samktan al ın ı -
yor. Şunu da söyleyeyim: Sivas'ta birçok yaz ışma gerçekleş ti, biz
de biraz önce bir başkanımızm ifade ettiği gibi, cevabi yazıy ı da
Barolar Birliğ i'nin yönergesine ekledik ve yeni açt ığı mız bir baro
hesabına öncelikle bu paranın yatırilmas ı, daha sonra uzla ş tır ıc ı
avukat talebinin yap ı lması yönünde bütün ilçelere, ildeki bütün
mahkeme ve savcilığa, hepsine ayrı ayr ı yaz ı yazd ık. Ondan son-
ra uzlaştırıc ı avukat talebi birden bire kesildi. Yani şu ana kadar
bizde bir tane bile uzla şma yap ılamad ı, bu durum da böyle. Bu
da bizim, Sivas için -diğer yerlerde nasıl bilmiyorum- iş lemeyen
bir müessese.

Arkadaşlar; bu paran ın ödenmemesinin en büyük s ıkmtı la-
r ından birisi de bir k ıs ım arkadaşlar ımız bu şeylere serbest mes-
lek makbuzu kesmiş lerdi. Bunlar ın birço ğu KDV'lerini ödemek
zorunda kald ılar, cezah duruma dü şeceklerdi. Baromuz bunlar ın
stopaj ıru yatırma gibi bir sıkıntıya girdi. Daha sona b ız, am bir
kararla arkadaşlara birer mesajla duyurduk ki, "kesinlikle serbest
meslek nmkbuzu kesmeyin, ama diğer belgelerinizi bize sunun ve ödenek/er
geldikçe serbest meslek makbuzunu kesmenizi isteyeceğiz" diye ve böyle-
ce mani olduk, ama di ğer taraftan da vol paras ı sıkıntıs ı var. Sivas
da Türkiye'nin coğrafi olarak ikinci büyük ili, yani yüzölçümü
olarak, dolay ıs ıyla birçok ilçemizde de avukat yok. Oralara avukat
gönderdiğirnizde, vol paras ı veremiyoruz. Avukat arkada şlarımız
bu vol paralar ını ceplerinden karşıhyorlar; kendi arabalar ıyla gi-
diyorlarsa benzin paralar ıru kar şıiıyorlar veya taksi tutuyorlarsa,
araba tutuyorlarsa, ceplerinden kar şılıyorlar. Ama bu yük, uzunca
bir süre karşılanamaz ve biz bu talepte de bulunamay ız, arkadaş-
larimızdan bu fedakarlığı daha fazla talep edemeyiz.

Bu ayrılan ödene ğirı k ısa sürede bitece ği belli. Şimdiden ge-
rekli tepkimizi ortaya koyarsak, hükümet, bakanl ık bunun çözü-
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MUSTAFA münü bir arı evvel alma yoluna girer ve çözüm hızland ırılmış olur.
COŞKUN UN Ama biz yar ın bu ödenekler bittiği zaman, may ısta, haziranda,KONU ŞMASI

temmuzda bitti ği zaman feryat edersek, nehcev ı arahkta, ocakta,
belki de öbür seneye kayd ırmış oluruz. Bu arada da Cumhur-
başkanlığı seçimleri tartışmalar ı ba ş lar, erken seçim tartışmalar ı
ba ş lar, bu yazdan itibaren bü yük ihtimalle onlar da ba ş layacak,
gündemi işgal edecek, şimdiden ba şlad ı . Dolay ıs ıyla bizim hem
Avukatlık Yasası'yla ilgili, hem CMK'yla ilgili yeniden düzen-
leme taleplerimiz güme gidecektir. Şu anda mevsim, en uygun
mevsimdir, a ğırlık koyma yönüyle, kulis yapma yönü yle. Gerek
Birlik Yönetunin-ıiz, gerekse barolarımız, koordineli bir şekilde bu
faaliyeti baş latmalı, al ınan karar ı hep birlikte milletvekillerimize,
komısyonlara; Adalet Komisyonu, Anayasa Komis yonu, bakanl ık
düzeyinde ilgili birimlere yans ıtmalıy ız, bu konuda koordineli bir
çalışma sergilemeliyiz. Biz ferdi olarak kendi milletvekillerimizle
sohbet ederken, konuşurken gerekli şeyleri söylüyoruz, ama tek
bir ağızdan aynı taleplerle gitmenin çok daha faydal ı olacağım ve
Ankara'dan başlayan bir dalgayla bu işin yay ılması gerektiğine
inan ıyoruz ve daha etkili olacakt ır, her düzeyde temas faydal ı
olacaktır, inanc ınday ız.

Bu alanda gerekirse hizmetin durdurulmas ı noktas ında bir
karar verilirse, bu karara biz de uvaca ğ mız ı ve ş imdiden de bunu
bütün kamuoyuna duyurma ımz gerektiğine inanıyorum. Bu du-
yurulursa kararlı bir şekilde, "Bu şekilde gider ve yeni bir düzenle-
me yap ılmazsa, hizmeti de durduracağız." diye karar almırsa, bunun
etkili olacağım, basında, yayın organlar ıhda ş imdiden tartışı lıp
çözüm aray ışı yoluna gidileceğine inanıyorum. Adalet Bakanl ığı
bünyesinde de zaten CMK ile ilgili haber ald ığ-ın-uz kadarıyla yeni
bir değerlendirme yap ılacakmış bu aylarda, uygulama gözden
geçirilip Cumhuriyet Başsavc ılar ı, komisyon ba şkanlar ı , a ğır ceza
reisleri falan davet edilerek yeni bir de ğerlendirmeyle "acaba ne-
relerde hata yapt ı k, nereler yeniden düzenlenehilir" gibi bir çal ışma
yapılaca ğını da duydum. Bu çerçevede biz de bu çalışmalara aktif
olarak katılmal ıyız diye düşünüyorum.

Bir de bilmiyorum, usul yönünden bir di ğer önerim de, bun-
dan sonraki toplantılar, özellikle başkanlar toplantılarmda nasil
olsa 50-60 kişi civarında oluyor, oturma düzenin,jzj biraz daha,
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mesela yuvarlak masa tipi olsa, daha kar şılıkl ı görü şebilsek, ön- MUSTAFA

lerimizde mikrofonlar olsa, arada bir yöneticinin izni yle katk ıda COŞ KUN UN

bulunulabilse, yani bir müzakere havas ı ortamı yaratılsa toplan-
KONU5MASI

tilar ınıız sanki daha verimli olur ve s ık ıcı olmaz diye düşünüyo-
rum. Biri dinliyor, öbür arkada şımız bazen s ıkılıyor. Bu oturma
düzeninin de erken gitmelerde rolü olduğu kanaatindeyim, bunu
da antiparantez söyleyeyim, bir öneri olarak söylemi ş olay ım.

Diğer arkada şlar ımızm gündemle alakalı söyledikleri konu-
lardan karikatür meselesiyle ilgili kahl ıyorum, bir hukuk kurumu
olarak Barolar Birliği gereken tepkiyi göstermeliydi ve gösterebilir
de. Seviyeli, ciddi, bir hukuk kurumuna yakışan dünya çapmda
bir tepkiyi bizler vermeliyiz. Di ğer alanda da bir olumsuz geliş-
me olarak artık sokaktaki insanm giyimine de kar ışma noktasma
doğru bir gidişat var. Bunun da bir hukuk kurumu olarak bizi
endişelendirmesi gerektiği kanaatindeyim.

Hepiııize saygilar sunuyorum.

Oturum Başkanı : Teşekkür ederiz.

Diyarbakır Barosu Temsilcimiz Tahir Elçi; buyurun.

Tahir ELÇI (Diyarbak ır Barosu Başkanvekili): Sa ym Başkan, JAHR

Birliğimizin değerli yöneticileri, say ın baro başkanlari, değerli EKI'NIN

meslektaşlarım; hepinizi saygıyla selamlıyorum.	
KONU ŞPMSI

Tabii say ın Birlik Ba şkammız ın konuşmaların ı dikkatle
dinledim. 15 Ekim'deki Baro Ba şkanları Toplantısı'ndan sonra
birtak ım girişimler yap ı lmış, birtak ım görü şmeler yap ı lmış .
Biz bunun için Birlik Yönetimimize te şekkür ediyoruz. Ancak
ben şunu vurgulamadan geçemeyeceğim: Gerek bende, gerek
Diyarbakır Barosu'nda, gerek meslek camiamizda ve bana göre
giderek bütün Türkiye'de meslekta şlar ımiz aras ında Türkiye
Barolar Birliği'nin bu sorunu çözmek için etkili, yeterli, kararl ı
bir tutum sergilemedi ği inancı >'aygm bir şekilde hakim olmaya
başlamıştır. En önemlisi, Türkiye Barolar Birli ği'nin bu sorunu
nihai olarak çözmek bağlanlında ve amacına uygun bir biçimde
çözmek bağlamında çok da aslinda istekli olmad ığı biçiminde
yaygın bir kanaat ortaya ç ıkmıştır.
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JAH İ R	 Bak ın sayın başkanlar ım, 15 Ekim 2005 günü yine Ankara'da
FLÇI'NIN topland ık. Orada dikkat ederseniz, sa y ın Genel Sekreterimizir ıKONUŞMAS İ

bır raporu perspektıf olarak ortaya konuldu ve tartışmalar daha
çok bu rapor üzerinden yürütülmeye çal ışıld ı . Neydi bu raporda
ortaya konulan temel görü ş ler? 1 Haziran 2005 tarihinde yürür-
lüğe giren CMK ile üst s ını rı beş y ıl "e geçen suçlar bak ımından
zorunlu müdafilik konusunda geriye gidi ş i veya daha Farkl ı bir
düzenlemeyle bu düzenlemeden daha alt bir düzenlemeye gidile-
rek artan iş yükünü, artan avukat talebini azaltma amaçlannış tı .
Esas olarak amaç buydu ve zaten yaz ının baş lığı da "Mesleğin ı iz
tehdit altı ndad ı r, ceza avukatl ığı bedava ceza . avukatlığı na gitmektedir."
Ancak yine hatırlanacaktır, o toplantıda bu görü ş kabul görmedi.
Söz alan hemen hemen bütün baro başkanlarımız, en azından
ağırlıklı bir şekilde bu gö ı-üş ortaya çıktı: 1. Mevcut tarife, mes-
lektaşlar ımızın emeğine denk gelen adaletli bir tarife değildir, bir
meblağ değildir. Biraz önce say ın İzmir Barosu Ba şkan ı rruz da
ifade ettiler, bu tarife yle zorunlu müdafilik bir angaryava dönü ş -
müştür. 2. Artan iş yükü karşısında bu tarifiyle bile çok k ısa bir
süre içerisinde ödeneğin biteceği yine altı çizilerek vurguland ı ve
bugün konuş tuğumuz ve k ısa bir süre sonra bana göre çok ciddi
ve çok tehlikeli boyutlara ula şacak soruna o zaman dikkat çekildi.
Ancak bana göre aradan geçen süre içerisinde Türkiye Barolar
Birliği'nin yeterli, sorunun ciddiyetiyle ba ğda şır bir tutumu, bir
davraruşı, bir eylemi ortaya ç ıkmad ı .

Sayın meslektaşlarım; bana göre Türkiye Barolar Birli ği, bu
konuda stratejik bir hata içindedir. Bak ın, bir önceki toplantıda
ağırlıklı bir biçimde tarifenin adalete uygun olmadığı görüşü or-
taya konulmasma rağmen, Türkiye Barolar Birliği'nin biraz sonra
ifade edeceğim görüşünün, anlayışu-un devam ettiğini ne yaz ık
ki ben izliyorum. Bakm, o toplantınuz ın tutanaklar ın ı Barolar
Birliğimiz dağıttılar, bütün barolara geldi, te şekkür ediyorum.
Saym Birlik Başkanınıızm konuşmalarından -sayfa 110- çok k ısa
bir pasaj okuyaca ğım müsaadenizle: "Tabii ücret, asgari ücrete de
ç ıkabilir. Sayı n İstanbul Barosu Ba şkan ı 'yla birlikte Barolar Birliği'nde
çalışı rken de böyle b ı r mantık geliş tirdik. Yani ü günkü yönetim n ı ,-
layışıyla CMUK ücreti, avukatl ık ücreti 93'te uygulamadan bu yana
bizim asgari ücret tarifemizden düşük olsun ki bu para o hizmete yetsin
mantığı, bu bir tercihti, bu bir yöntemdi." Evet, doğru, bu bir tercihti,
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yani meslekta şlarınuzm kaynak arayışı yerine, meslektaşlar ımızm [AHIR

emeğine karşılık adil bir ücret aray ışı yerine, mevcut kayna ğın
daha nas ıl kıs ılacağı, meslektaşlarımız ın emeğinden daha nas ı l
kıs ıntı yapılacağı biçiminde bir tercih.

Tabii bir önceki toplantıda saym Birlik Başkanımız, ortaya
çıkan ağırl ıklı görü ş karşıs ında "tamam, art ı r ı land ı n ı r" dedi ve
bu konuda giri şimlerde bulunacaklar ını ifade ettiler. Ancak 15
Ekim'den bu yana da bize gelen du yurular, genelgeler, bu anla y ı -
şm, bu tercihin, bu politikanın devam ettiğini gösteriyor. Örne ğin
işte bu toplantı vesilesiyle elimize ulaşan belgede birtakım kısıt-
lamalar yap ılması isteniyor. Çok k ısa bir süre önce bir genelge
gönderildi, "haz ı rl ı k aşamas ı nda tek ücret ödensin, en çok on kişiye, bir
avukat atans ı n" biçiminde, yani sorunun çözümü için stratejik bir
politika yerine, mevcut ödeneğin nasıl daha ekonomik bir şekilde
kullanılacağı arayışı içindeyiz. Ne yaz ık ki bu politikan ın devam
ettiğini biz gözlüyoruz ve bu anlay ış la bu sorunun çözülemeye-
ceğini ben izninizle ifade etmek isterim.

Değerli meslektaşlarıın; k ısa bir süre önce Türkiye Barolar
Birliği bize bir yaz ı gönderdi. Dedi ki, "bu konuda, bu sorunun
çözümü konusunda önerilerinizi, eylem planına ilişkin görüşleri-
nizi bize iletin." Biz ilettik; tedrici bir şekilde önce ciddi bir uyar ı,
ardmdan belki bir saatlik sembolik bir duru şmalara katılmama,
eğer buna rağmen girişim başlatılnııyorsa, bir günlük veya Türki-
ye'deki bütün barolarm ortak görüşüyle ortak bir tutumun sergi-
lenmesi gerektiğini biz ifade ettik. Biraz önce bir meslekta şım, '7
Nisan 'a erteleyelim, 1 Nisan'da bir süre tan ıyal ı m. 2 Nisan 'a kadar eğer
bu sorun çözülnı.ezse, bu hizmeti durduracağı nuz ı ifade edelin ı " dedi.
Bence 1 Nisan geçtir; 1 Nisan, 5 Nisan, yani Avukatlar Haftas ı
nedeniyle bu sorun da gündeme gelecek ve Türkiye'deki bütün
sorunlarla ilgili yap ılan tartışmalarda ahşık olduğumuz üzere,
gündeme gelecek, birkaç demeçle geçi ştirilecek ve bu sorun yine
ertelenecektir. Şimdiden bana göre 10-15 günlük bir süre verilerek
hükümetten bu konuda ad ım atılmas ı istenmelidir ve çok somut
bir şekilde bu hizmetin sunulamayacağını biz vurgulamahy ız.
Açık söylüyorum, herhalde İstanbul ve diğer barolar ıımzdan sa-
y ın başkanlarm da görü şleri ortaya ç ıkacaktır, ama bize ra ğmen,
barolara rağmen, Türkiye Barolar Birli ği'ne rağmen bu hizmeti
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İAHIR yürüten avukat arkada şlar ımız, bu gidişle bu hizmeti yürüteme-

KU	
yeceklerdir, yürütmeyeceklerdir ve biz görevlendirme için avukat
bulamayacağız.

Biz de toplantı yaptı k; orada Ankara'dan bu hizmeti yürü-
ten, koridorlarda bekleyen, gece yar ılar ı karakollara koşan, k ırsal
kesimdeki karakollara ko şan, canını tehlikeye atan meslekta şla-
rımız ın sorunlar ının burada yeterince alg ılanmadığı biçiminde,
algilanmak istenmediği biçiminde giderek bir anlayış yayıl ıyor
ve korkarım ki böyle giderse, art ık Türkiye Barolar Birli ği yerine,
doğrudan tepkiler hükümete yönelecektir ve Türkiye Barolar Bir-
liği'nin bu sorunu çözemeyeceği artık kesinlik kazanacaktır.

Değerli meslektaşlarmı; mevcut ödenek, aslmda ödenek de ğil,
ödeneğin hangi kaynaktan geldiğim biz biliyoruz, bu sorunun
buraya geleceğini biz biliyorduk, başından beri belliydi zaten.
Bu kaynak, 5320 say ı lı CMK'nın Yürürlüğüne Ilişkin Yasa'dan
kaynaklanan yüzde on beşten kaynaklanmaktad ır. Dolay ıs ıyla
bugün itibariyle yeni bir yasal düzenlemeye gidilmesi için haz ır-
lıklar başlatılsa bile, Cumhurba şkanı imzas ıd ır, Resn ı , Gazete'de
yay ımlanmasıd ır, bütçenin ayarlanmas ı d ır, bu 3-4 aydan önce
bu sorun çözülmez ve dolay ıs ıyla meslekta şlar ımızın aylard ır
hakkettikleri, emeklerinin kar şılığı olan o çok cüzi mebla ğa
da kavuşmayacaklrd ır. Dolay ısıyla sorun ciddidir, acildir, bir
an önce önlem alinmalıd ır, bir an önce somut ad ım atı lmand ır.
Benim önerim, Diyarbakır Barosu'nun önerisi, buradan bu top-
lantının sonunda çok kısa ve net bir açıklama yapmak, burada
ortaya konulduğu gibi sorun buraya gelmiştir ve artık bu hizmet
sunulamayacaktır. On beş gün içerisinde bu konuda somut bir
adım atılmadığı takdirde, bu hizmetin durdurulmas ına gidilmesi
gerektiğini düşünüyorum.

Ek olarak şunu da ifade etmek isterim: Bizler, meslekta ş la-
rınnzla karşı karşıya geliyoruz. Aslında bu uygulama da do ğru
değil, baroculuğun mantığına, savunma mesle ğinin mantığına
da uymamalctad ır, avukat-baro ili ş kisine de zarar vermektedir.
Bencé yeni bir yasal düzenlemeye gidilirken, barolar bu ödenek
konusunda aradan çekilsinler, meslekta şlarımız faturalarını direkt
maliyeye versinler, direkt muhakemat müdürlüklerine versinler,
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ücretlerini oradan als ınlar. Belki yapılacak bir yasal düzenlemede TAHIR

barolara çok cüzi bir katk ı pay ıvla bu sorun çözülebilir. 	 ELÇIN İ N

KONU ŞMASI

Say ın Başkan ım burada değil, ama ben tabii Batman Barosu
Başkanımızm da ifade ettiği bir konuyu gerçekten vurgulamadan
edemeyeceğim. Bak ın, ülke sorunlar ıyla ilgili görüş açıklarken
Saym Birlik Başkanımız, burada olmas ın dilerdim, aynen okuyo-
rum: "ABye uyum ad ı altı nda, insan link/ar ı savunuculuğu ekseninde
etnik milliyetçiliğ i ka şı yan aydın giriş ini/eri."

Değerli meslektaşlar ım; bir hukuk örgütü, ayd ın olmay ı, sa-
natç ı olmay ı, insan haklar ı savunuculuğunu adeta bir suç olarak
söylüyor, bunu üzüntüyle karşılad ım. Bir hukuk örgütü, ifade
özgürlüğüne, düşünce özgürlüğüne, inanç özgürlü ğüne sonuna
kadar saygı duymah ve sahip ç ıkmalıdır; ayd ınlar ının girişimleri-
ne, ifade özgürlükleri hakkma saygı duymandır, sahip ç ıkmalıd ır.
Bunun yerine adeta aydınlar suçlarımakta, insan haklar ı savunu-
culuğu bir suçmuş gibi sunulmaktad ır. Bu anlay ışı kabul etmedi-
ğinizi ve k ınadığmıı buradan sizlere ifade etmek istiyorum.

Hepinize saygılar sunuyorum.

Oturum Başkanı : Değerli arkadaşlar ım; ben say ın Elçi'nin GUNE Ş

söyledikleriyle ilgili birkaç açıklama yapmak istiyorum: say ın El-
çi'nin de söylediği gibi, biz bir genel duyuruyla barolar ımızdan
eylem önerilerini istemi ştik ve bu toplantının bir alt haz ırliğıydı
ü. Yetmiş yedi baromuzdan yirmi sekiz baromuz bu konuda
yanıt verdi. Bir istatistik yaptık, onu ben size okuyay ım. Yirmi
sekiz baromuzun önerileri, hepsini alt alta yazd ık. En fazla destek
bulan öneri, Adalet Bakan ve Maliye Bakan ı 'yla ödenek arhr ımı
için görü şme, bu öneriye on bir destek var. CMK hizmetlerinin
geçici olarak durdurulmas ı, on destek. "Faks çekeli>n, protesto faks ı
çekelim" yedi, CMUK hizmetinin 1 gün durdurulmas ı yedi, Baro-
lar Birliği'ne yetki verilmesi ve kamuoyu olu şturulmas ı altı , Baro
Başkanları Toplantısı altı, Başbakan'la görüşme altı, CMK ücreti
arttırılması dört, baro başkanlar ının Ankara'da basın toplantısı
düzenlemesi dört, Ankara'da toplu eylem iki, zorunlu müdafilik
s ınırının indirilmesi iki, Türkiye Büyük Millet Meclisi'ndeki siyasi
parti genel başkanlarıyla görüşme iki, CMUK nöbet listesinin bo-
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GÜNE Ş ş altılmas ı iki, Cumhurbaşkam'vla görü şme iki. Bundan sonra oku-
GURSELER İN yacaklar ım birer destek: Ba şkanlar düzeyinde etkinlik, mağdur

taraf vekilliği düzenlemesinin geri alınmas ı, geç ödemelere faiz
uygulanması, CMK hizmetinin kald ı r ılması, ödemelerirı Maliye
tarafından yap ılması .

Maliye tarafından ödemelerin yap ılmas ı, barolar ım ı z ı denet-
leyen müfettiş lerin görüşü. Yani Adalet Bakanlığı düzeyinde bu
çalışmaları sürdürüyoruz, belki sonuçta bir geni ş değerlendirme
gerekecek. Müfettişlerin, yani Adalet Bakanlığı Teftiş Kurulu
Ba şkanlığı 'nın önerisi, bu paralar ın dağıtımının barolardan al ın-
mas ı . Tabii müzakereler s ıras ında biz "Tanian ı, paran ı n dağı (m ı y ı z
al ı rs ı n ız da, avukat ı n elinde makhuzla Ma İiye'ye gitn ıesin ı sağlayacak
bir süreç var, onu kim yapacak? Yine baro yapacak, o zaman haroya ayr ı
bir kaynak vermeniz gerekir, bundan sonra bu i ş olur." Bu, üstünde
konu şulan bir şey.

iki hususu da düzeltmek istiyorum: Birincisi, 15 Ekim toplan-
tıs ına giderken bizim önerimizde "zorunluluk mü dafilik daralt ıls ı n"
kesinlikle yoktu, hala da yok; tersine, Cengiz Bey burada, Hukuk
Usulü Muhakemeleri Kanunu çal ışmas ı sürüy or. Gelinen nokta,
sulh hukuk mahkemesi ve tüketici mahken ıesi dışında hukukta
da zorunlu müdafiliğin getirilmesi, yani hukuk deyimiyle her-
kesin avukatla temsiinin getirilmesi. Ceza Kanunu'nda zorunlu
müdafilikten kesinlikle geri gidiş diye bir anlay ışımız yok, ama
biz, zorunlu müdafili ği ücreti devletten ödenen avukatl ık ola-
rak anlamıyoruz. Arkadaşımız "özgürce avukatl ı k" diyor, özgür
avukatlık, ama ücretini devletin ödediği özgür avukatlık gibi bir
noktaya zor-unlu müdafili ği getirmememiz lazım.

Bir de bu yönetmelikle ilgili on ki şiyle s ınıriama falan, onlar ın
hiçbiri paradan k ıskançlık değil. 0 neden oldu? Tekirda ğ Barosu
Başkanı burada, Çorum Barosu Ba ş kan da burada; Çorum'da 446,
Tekirda ğ'da, Çorlu' da 587 görevlendirme oldu. Çorum'da hakim
biraz daha adil davranmaya çalışmış beş kişiye, Tekirdağ 'da bir
kişiye... Başkanım, o sonraki iş . Ne oluyor? Baro nöbetçi avukah
ça ğırıyor. Tabii küçük yerlerde bas ıyor zile, mübaşire "çağır nö-
betçi avukatı ", salonda hiç kimse yok. Bir sayfal ık zabıt, "arkadaş,
siz ş unlara müdafi tayin edildiniz" diyor. Arkada ş da alıyor zahtı ,
gidiyor baroya, "ver 225 milyar" Dedik ki, "yasada ı nenthat çat ış mas ı
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yoksa bir avukat ın birden fazla ki şi için görevlendirilmesi mümkün, GÜNE Ş

bunu 10'la s ı n ırlayalım" Yani arkadaşının yine 500 kişinin vekili
olacak, ama 10 kişilik ücret alacak de ğil. Bunun pratik yorumu,
500 kişiye 50 tane avukat verilecek demektir.

Hatay Başkanmı.ız Naz ım Kır ık; buyurun.

Nazım KIRIK (Hatay Barosu Başkanı): Değerli meslektaşlanm; NA?IM

günden-de ilgili kısa kısa belirlediğirniz hususlara de ğineceğim.	 KIR İ K İ N

KONU Ş S İ

Oncelikle biz, uygulanmakta olan CMK ile getirilen hakların
yerine getirilmesine devam edilmesini öneriyoruz ve dü şünü-
yoruz. Bu konuda kesinlikle geri ad ım atılmaması gerektiğine
inanıyoruz. Zaten az önce de Genel Sekreterimizin aç ıkladığı gibi,
hukuk davalar ında dahi zorunlu avukatlık sistemine geçilmesi için
bir çalışma yapılıyor. Bu da zaten bizlerin yıllardan beri önerdiği
bir sistem. 0 nedenle mutlaka CMK görevinin şu haliyle yerine
getirilmesi ve bu yerine getirilirken de uygulamadan do ğan sorun-
ların azaltılmas ı, adil yargilanmanın sağlanabilmesi için bihakkm
bu görevin yerine getirilmesi için mutlaka bu konuda özel e ğitim
gören müdafiler vas ıtas ıyla yap ılmas ı gerektiğine inanıyoruz.
Bunun için de eğitim birliğini sağlayacak bir çali şmanm Barolar
Birliği'nce yapılması gerektiğirıiöneriyoruz.

Uygulamada karşılaştığımız birkaç sorun var, onlarla ilgili
bilgi vereceğim: CMK'da yap ılan bir değişiklikle iddianame dü-
zenlendiğinde, soruşturma aşamasında hazır bulunan müdafiin
adı iddianamede yer aliyor. İddianame mahkemeye geldi ğinde,
barodan müdafi talep etmeksizin direkt iddianamede ad ı geçen
müdafiye tebligat yap ılıyor ve onun duru şmaya geçmesi isteniyor.
Bu tabii uygulamada çok sorun yaratan bir şey. Biz bunu çözmek
için epey uğraştık, bazı mahkemelerde çözebildik, bazılarında çö-
zemedik. Bu nedenle bununla ilgili mutlaka ya yasaya bir f ıkra
eklenmesi veya yönetmelikte aç ıklık getirilmesi gerektiğini düşü-
nüyoruz; çünkü nöbet esnas ında baz ı avukatın girdiği sorgular
sulh cezaya aç ılıyor, baz ılarmınki ağır cezaya, baz ılar ırunki asliye
cezaya. Bu durumda aynı kişi devam ettiği takdirde adaletsizlik
olacağıru düşünüyoruz. Yine CMK'daki bir f1kraya da ayk ırı bu
durum; "müdafi, soruş turma evresinde mahkemenin istemi üzerine
baro tarafı ndan gönderilir." Bu durumda mahkeme kendiliğinden
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NAZIM baroyu bypass ederek müdafii görevlendirnii ş oluyor. Bu sorunu
KIRIK'IN çözmek için de soruşturma ve kovuşturma evrelerinin birbirinden

KONU ŞMASI 
ayr ılmas ı gerektiğini, yani her a şamanırı ayr ı ayr ı olması gerek-
tiğini düşünüyoruz.

Bir başka sorun da üst smırı en az 5 y ıl hapis cezas ı gerekti-
ren suçlardan mahkemece uygulamada tensiple birlikte müdafi
atanması istenmekte ve barolar buna uyarak bir müdafi görev-
lendirmektedir. Bu durumda görevlendirilen müdafi, önceden
bütün haz ırlığını yapmas ına rağmen, duru şmaya gittiğinde san ık
haz ır ise, icabmda kendini bir vekille temsil ettirmi ş oluyor. Bu da
atanan müdafiin ücret almamasm ı sağlıyor, yani yaptığı bütün o
emek boşa gitmiş oluyor.

Bir başka durum da aynı şekilde sanık gelmiyor, müdafi du-
ruşmalara katılıyor. Bu sefer de Birlik'çe gönderilen yaz ılarda
hukuki yard ımda bulunma şartı arandığından, duruşmada sanık
olmadığı için yine o müdafie ücret ödeyemiyoruz. Bu durumda bir
sene, iki sene duru şmalan takip etmesine ra ğmen, müdafi ücretini
alanuyor, bu da bir mağduriyete sebep oluyor, bunun mutlaka
değişmesi gerekiyor.

Yönetmeliğin 10. maddesinde en son yap ılan değişiklikte,
"Soruş turma ve kovu ş turma evresinde bir ki şi için bir avukata birden
fazla ücret ödenemez" cümlesi eklendi, bu da uygulamada sorun
yaratıyor. Birçok sanık, birden fazla suç için gözlem altına alın-
dığında, en az 10-15 tane suçla ilgili haz ırlık ifadesi al ını yor ve
ayrı bir numaraya kaydediliyor. Buna ra ğmen avukata tek ücret
ödeniyor. Böyle durumlarda bir san ık birden fazla kiş iy i mağdur
ettiği için, mağdurlar ayr ı ayrı günlerde ifadeye geldiğinde, her
birine ayr ı ayr ı müdafi atan ıyor. Mağdurlar için her ma ğdura bir
müdafie ücret ödeniyor. Di ğer tarafta ise 20-30 olay için ifadesi
alman sanık müdafisine ise tek ücret ödeniyor. Bu sorunun orta-
dan kalkmas ı için bizce yönetmelikte de ğ işiklik yapılmas ı gereki-
yor. Yine Il. maddede demin de belirtti ğim gibi, CMI< nedeniyle
hukuki yardımda bulunan avukata ücret ödenece ği belirtilmiş .
Demin belirttiğim örneklerde de oldu ğu gibi, avukatlar mağdur
durumda kal ıyor. Avukatlara hukuki yard ım şartı aranırıaks ızm,
sadece soruşturma evresinde ifadede haz ır bulunmas ı, kovuş tur-
ma evresinde de baro tarafından görevlendirilmesi üzerine ücret
ödeneceği hükmünün getirilmesi gerekiyor.
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Yine burada bir ba şka sorun, CMK 247. maddesinde g ıyabi- NAZ İ M

lerin, yani kaçaklarm soru şturmasmda g ıyabi san ı k olmad ığı için, KKIN

vekili de yok ise, mutlaka bir müdafiyle duru şmalar ın devam
edeceği belirtiliyor. Bu durumda bu avukat ımıza yine ücret öden-
meyecek. Bunun daha aç ık bir hale getirilmesi gerekiyor.

Bir diğer önerimiz, CMK uyar ınca atanan müdafi veya vekile
dair ücretlerin mahkemece hükmedilen yargılama giderleri içine
alınması ve bu yargılama giderlerinin ilgili kurumca tahsil edil-
mesi, bu durumda samklar ın daha kolay takibi ve rücularm daha
sağlıkl ı olacağına inanıyoruz.

Bir diğer önerimiz, CMK ücretlerinin mutlaka asgari ücret
düzeyine çıkarılması gerekiyor. Buna kaynak sağlamak avukat-
ların görevi veya Barolar Birli ği'nin görevi değil, buna kaynak
sa ğlamak, yasama görevini yapan Meclis'indir. Böyle bir yasa
varsa, bunun kaynağını sağlamak Meclis'e, bununla birlikte
Adalet Bakanlığı ve Maliye Bakanlığı 'na ait. Biz paranın nereden
nasıl geleceğini düşünmeden görevimizi nas ıl yapaca ğımız ı dü-
şünmeliyiz, kaynağı sağlamak Meclis'in. Mali kaynak sorununa
k ısa vadede çözüm için ise CMK ve adli yard ım paralar ınm tek
bir fonda toplanarak bunlarm hukuki yardım fonu şeklinde her
iki görevlendirmelere ödenmesinin sa ğlanması gerekiyor. Bir de
şu anda uygulama bu şekliyle devam edecekse, en ağından CMK
ücretlerinden alman gelir vergisi ve KDV'nin kald ırılması yönün-
de bir düzenleme yap ılmas ı için talepte bulunmak gerekiyor.

Son olarak, yaklaşık bir ay önce Barolar Birliği'nden bize bir
faks metni gelmişti, Avukatlık Yasası 'nda bir cümlenin de ğişti-
rilfnesi için, görev süreleriyle ilgili. Biz buna kar şıyız, sürenin
kald ırılmas ı veya kald ırıimaması ayr ıca tarhşılacak bir konu.
Bizce daha önce de, tahminime göre geçen sene temmuz ay ında
bir Avukatl ık Yasası Taslağı gönderilmişti, onun üzerinde görü ş-
lerimizi bildirdik. Böyle bir eylem yap ılacaksa, en azmdan gelen
tekliflerin yine bir ba şkanlar toplantısıyla neticeyle ba ğlanarak
Avukatlık Yasası 'nın tümü için gerekirse siyasi iktidara, di ğer
partilere, Meclis'e, ilgili kurum ve kurulu şlara bask ı yapma ça-
lişmas ının yapılması gerekiyor.

Hepinize saygılar sunuyorum.
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Özdemir ÖZOK Değerli başkanlarım; sayın Hatay Barosu
Başkanımıza çok teşekkür ederim. Yalnız, buradaki düzeni saym
Genel Sekreterimiz götürecek de, sizlere gecikmiş bir arkadaşı-
mızı tanıtmak durumundayım. Biliyorsunuz, çok taze, çok genç
Hakkari Baromuz ve onun sayın başkanı Abdülhalik özdinç ara-
mızda. Size başlangıçta tanıtmak isterdim, kendisine aram ıza hoş
geldiniz diyonım. Hakkari Baromuz çok yeni, yakla şık 2 aylık bir
süre oldu baromuz kuruldu ve yeni başkanımız seçildi. Kendisini
kutluyoruz, ba şarılarının devamını diliyoruz.

Bir de sayın Nazım Kırık arkadaşımızın bir maddeyle deği-
şiklik konusundaki yazdığımız yazıya dair söylediklerine kısaca
yanıt vermek istiyorum. Bu konuda iki dnem üst üste görev
yapmış baro başkanlarımızdan çok yoğun talep geldi. Gerekçe
de şuydu: Biliyorsunuz, bu Esnaf ve Sanatkarlar Konfederasyo-
nu'nun Derviş Günday Yasası diye adlandırılan yasa nedeniyle
Cumhuriyet Halk Partisi Grubu, Anayasa Mahkemesi'ne gitti ve
Anayasa Mahkemesi, bunun Anayasa'ya ayk ırı olduğunu söyledi.
Biz de bizim yasanıızda Anayasa'ya aykırı bir hüküm olmasın,
en azından bunun kaldırılması yolunda bir girişimde bulunalım
dedik. İkincisi, bunu hemen gündeme almamızm nedeni de şu:
Bugün iki dnem üst üste baro ba şkanlığı yapmış ve baro baş-
kanı olmayı düşünen kimi arkadaşlarımız, eğer bu ekim sonras ı
ya da eylül başı ya da ağustos, temmuzda falan ç ıkarsa, pratik
olarak kendi barosunda aday olma olana ğı ortadan kalkacağı
gibi nedenlele yaptıkları baskılar sonucunda böyle bir giri şimde
bulunduk. Onu da bilgi olarak aktar ıyoruz. Nitekim yaklaşık 5-6
tane milletvekili arkadaşımız, AKP'den ve CHP'den, bu konuda
yasa önerisi verdiler, sanıyorum en kısa zamanda da o çıkacak.
Ondan sonra mevcut başkan arkadaşlarımız, kendi durunılan.nı
değerlendirecekler. Yani biz onu kendi isteğimizle değil, Anayasa
Mahkemesi'nin Anayasa'ya aykınlık ilkesi doğrultusunda ve kimi
arkadaşlarımızın talebi üzerine yaptık.

Çok teşekkür ederim.

Oturum Ba şkanı: İstanbul Barosu Ba şkanımız saym Kazım
Kolcuoğlu; buyurun.
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Kaz ım KOLCUOLU ( İ stanbul Barosu Ba şkan ı): Say ın KAZIM -

Başkan, say ın Yğnetim Kurulu üyeleri, çok de ğerli başkanlarım;
hepinizi İstanbul Barosu ad ına saygıyla selamliyorum.

Bugün buradaki toplantıımz ın gündemi, tek maddeli bir gün-
dem ve bizi, meslektaşlarımızı ve savunma hakkını çok yakından
ilgilendiren bir konu. CMK'nın uygulanmas ı nedeniyle zorunlu
avukatlık sonucu avukatlarımıza ödenecek olan ücretlerin bu
dönem içerisinde yeni değişiklikler kar şısında miktar olarak çok
fazla artmış olmas ına rağmen, bütçenin aynen korunmas ı ve bu
nedenle de ödeneklerin maalesef sadece 2006 için de ğil, 2006 öde-
neğinin 2005 ödeneğinden ödenmeyen k ısmını bile karşılamakta
zorluk çekildiği nedeniyle oldu.

Ülkemizin çok önemli sorunları olduğunu hepimiz biliyoruz.
Bu sorunlara barolar olarak hiçbir zaman duyarsiz kalmad ık ve
duyarlilığmıızı değişik platformlarda aç ıklamalarla ifade etmeye
çalışıyoruz. Çok değerli baro başkanlarımız, bu konudaki görü ş
ve düşüncelerini açıkladıkları metinlerle diğer baro başkanlarma
ve kamuoyuna ulaştınyorlar. Bu nedenle, tabii bu konu üzerinde
zaten gündemimiz tek maddeli olunca, hemen gündeme geçmek
istiyorum.

Çok değerli meslektaşlarım; yargı ve yargılama, adil yargıla-
ma, gerçek anlanuyla belli unsurlar ın katılımıyla ancak sonuçlana-
bilir. Say-savunma-karar üçlüsü dediğimiz, yargının unsurlarıru
oluşturan bu yap ı içerisinde savunmanın çok önemli bir yeri ve
görevi vardır. Savunmas ız hiçbir yargıyı düşünme olanağı yoktur.
Savunmas ı.z yargı, yargı olmaktan ç ıkar ve adil yargılama olarak
kabul edilmesi de mümkün de ğil. 0 nedenle yargmın oluşmas ı,
adil yargılamanın gerçekleşmesi, savunmanın gerçek anlamda her
türlü hak kayb ını önleyecek ölçüde ve aym zamanda bilinçte ve
hukuku savunmadaki maharetle yerine getirilmesi gerekir. Bu
nedenle bizim savunman olarak yaptığımız görevin bir yönüyle
serbest meslek olarak görülitüş olsa bile, diğer yönüyle bir kamu
hizmeti ve insan haklarının gerçek anlamda yerine getirilmesi
konusunda önemli bir sorumluluk ve görev oldu ğunu bilmemız
gerekiyor. CMUK uygulamasında zorunlu avukatlık da bu açıdan
bakıldığı zaman, çok büyük önem taşıyor.
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KAZIM	 Yargıda adalete ulaşmada iki yol var: Adalete erişme dediği-
KOL(UOBUJNIJN miz, irısanlarm haklar ını alabilmeleri ve adil bir sonuca varabil-

KONU Ş ?MS İ 
melen bakımından adalete eri şme çok büyük önem ta şır. Enişeme-
yen insanların erişmelerini sağlayacak olan kurum, adli yard ım
kurumudur, yani adalete eri şmek istiyor, olana ğı yok, avukatı
yok, ödeyecek paras ı yok, hatta harcı yok; adalete eri ş eb ı lmes ı
için onun bu haklardan faydalanabilmesi ve adalete ula şabilmesi
gerekiyor, bu adalete erişimdir. CMK dediğimiz bundan farkl ıd ır,
bu savunma hakk ıd ır. Savunma hakk ıyla adalete eriş imi birbiri-
ne karıştırmamamız gerekiyor. Savunma hakkı, kutsal bir haktır.
İnsanlar kendi istekleriyle bir talepte bulunmuyorlar, herhangi
bir fiili işledikleri için, bir suç i şledikleri için, onlar kamu gücüyle
yakalanıp bir türlü içeriyi atılıyor veyahut da yarg ılanmaya alı-
nıyor. En önemli konu, bunlarm savunmaya ihtiyac ı var. Bunları
savunmad ığınız zaman, o zaman adil yargılamanın, yargılamanın
biçimini yerine getirmiş say ılmazs ınız. 0 nedenle zorunlu avu-
katlıkta savunma görevinin yerine getirilmesi çok büyük önem
taşıyor. Ben şahsen aynı düşünceleri hiçbir zaman değiş tirmedim,
o düşünceleri her zaman devam ettiriyorum; savunma hakkmm
kullanılması, sağlanması gerekir. Bunun sağlanmasm ı önleyecek
eğer baz ı girişimler veyahut da buna benzer ödenek yetersizliği
nedeniyle görev yapamama, hiçbir zaman savunma hakk ının
kullanılmas ını ortadan kald ırmaz. Başka bir mazeretle ba şka bir
şekilde insanlar ın savunma haklarmı elinden alarak veyahut da
o olanaklar ı k ısıtlayarak yerine getirilemez. 0 nedenle savunma
hakkının çok önem ta şıdığını ifade etmek istiyorum.

Bir örnek vermek istiyorum: Geli şmiş bir ülke, hukuku tabii
biraz daha bizden çok eskiye dayanan bir geli şimi içeren ülke olan
İngiltere' de bu dediğim kurum için, yani CMK dediğimiz kurum
ve diğer adli yardım için bütçeden ödenen paray ı sorduğumda,
2,5 milyar sterlin oldu ğunu söylediler. Düşünebiliyor musunuz;
2,5 sterlin. Bize ödenen para ne kadar, bir hesap edin; 30 milyon
dolar, yani 48 trilyon. İngiltere'ye baktığınıız zaman, bizden çok
daha farklı, bizden daha az suç iş lenen bir yer. Yine baktığmız
zaman, 22 bin dolar milli geliri; Türkiye'yle k ıyasladığmız zaman,
4 bin dolar. İnsanlar nasıl savunulacak, insanlar sorunlar ını nas ıl
çözecekler? Baktığmız zaman, en önemli sorumluluk bizim gibi
ülkelerin avukatlarına düşüyor, yani onlar savunulacak, savu-
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nulmas ı gerekli ne varsa yerine getirilecek. 0 nedenle bu konu W İ M -

üzerine hep beraber, ki ortak sorunumuz, farkl ı sorunumuz değil, KOLCUOSW NUN

bunu çok iyi değerlendirmek ve bu sorunun çözümü konusunda 
KONU Ş!MS

yapılması gerekli ne varsa, hep birlikte gücümüzü ve hakl ılı-

ğımızı, taleplerimizi ortaya koymak suretiyle yerine getirmek
durumunday ız.

Biz İstanbul'da bu fonların niçin yetmediğini içeren istatıstiki

bilgileri de yaptığımız uygulamalar sonucunda ortaya koyduk.
Bu raporlar ımız ı da hem Barolar Birli ği' mize, hem de yetkili Ada-
let Bakanlığı'na sunduk. Şurada görüyorsunuz, iki tane kırmız ı
boyutlu grafik var. Bu grafiklerde İstanbul'daki yeni yasanm
yürürlüğe girmeden önceki görevlendirme, ortalama ayl ık gö-

revlendirme say ıs ı 6 bin 143. Bu yasaların yürürlüğe girmesinden
sonraki görevlendirme say ısı 14 bin 519'a ula şmış, yani hemen
hemen 2,5 kat arttığını görüyoruz. Biz bunların hepsini tabii yine

grafik olarak yaptık, şurada hesaplad ık. Yine 6 ayl ık bir döneme
baktığımız zaman, görevlendirme say ımız, bunların karakol, sav-

cılık, sorgu, mahkeme, hepsi dahil olarak koyduğumuzda 20 bin
826. Son 6 aya baktığıtruz zaman, bu rakam 71 bine ula şmış . Yani
1.6.2005 tarihinden 31.12.2005 tarihine kadar görevlendirme yap ı-
lan avukat sayıs ı 71 bin. 4 bin 200 arkadaşımız eğitimden geçmek
suretiyle bu yerde görev almaktad ır ve baktığıniz zaman, ödenen
paralara baktığınız zaman, gerçek anlamda, biz Barolar Birli ğimi-

zin tespit ettiği asgari ücretin altında dava alan meslektaşlarırruz
hakkında disiplin soruşturması yap ıyoruz, "alarnazs ın" diyoruz,

"böyle bir şey yaparsan n ıesleğin kuralları n ı hozars ı n" diyoruz. Ama
kendi elimizle bu kurallarımızı bir tarafa atarak avukatlar ımı za
diyoruz ki, "bize verilen para bu kadar, bunu dağı ttığım ız zaman size bu

kadar dü şüyor" Ne veriyoruz? Karakola gidene 70 bin, ağır cezaya

gittiğiniz zaman 180 milyon.

Size şunu da anlatay ım: Kırk altı Avrupa Konseyi üyesi ülke
içerisinde, kırkmda yapılan de ğerlendirmede bak ıyorsunuz yargı
say ısı bak ımından otuz beş ve bu biraz evvel söylediğim konuda

da otuz altıncı olduğumuzu görüyoruz, k ırk ülke içinde. Biz de-
mokratik bir ülke ve demokrasinin bütün kurallar ını uygulama
konusunda hem belli bir platforma aday ülkeyiz, hem de bu ko-
nuda kendi halk ımız da olsa, yanio tarafa bakmadan bile bunlar ı
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KAlIM yerine getirmek zorunda oldu ğumuzu söyleyen ülkeyiz. Onun için
KOLUJOG[U NUR bunun gereklerini yerine getirmek durumundas ınız. Usulen sade-

ce göstermelik bir sistemi siz insan haklarına, demokrasiye, böyle
arka arkaya s ıraladığmız cümleler içerisine s ığd ı rma olanag ııııı
yok. Sığdırabilecekleriniz, yaptıklarmızd ır; eğer bunları yapamı-
yorsanız, sığmıyor demektir, yani bu kurallar ı uygulamıyorsunuz
demektir. 0 nedenle biz, barolar olarak insan haklar ını savunma,
hukuku koruma konusunda 76. maddeyle görevlendirilmi ş aynı
zamanda kurumlarız. Bunlar ı biz savurımazsak, o görevi yerine
getirmezsek, görevimizi eksik yerine getirmi ş oluruz. 0 nedenle
bu konularda hem titiz olal ım, hem yerine getirilmesinde, kural-
ların uygıılanmas ında denetleyici olal ım, bu konuda teşvik edici
olal ım, hafta baskı unsuru olal ım, ama bunlar ı yerine getirirken
de o kurallar içerisinde görev yapan arkada şlar ımızın haklarının
zamanında ve yerinde ödenmesini sağlayacak olanaklar ı bu ya-
salar ı çıkarıp uygulamak konusunda taahhüt altına girmiş olan
iktidarlardan isteyelim.

Yerine getirmedikleri zaman, iki şeyle karşı karşıya kal ınıyor
demektir: Birincisi, ç ıkarılan yasalar göstermeliktir, bunlar ı n içi
doldurulmamaktad ır ve doldurulmadığı için de bunlarm işler-
lik kazanmas ının olanak dahilinde bulunmad ıgın ı söylemek,
biz bunu söyleyeceğiz. İkincisi, angaryanın kabul edilmesinin
mümkün olmad ığını, meslektaşlarımız gerçek anlamda bu ko-
nuda görevlerini hiçbir koşul ileri sürmeden, gece demeden, iklim
demeden, soğuk demeden eğer kabul edip gidiyorlarsa, bunla-
rm gerçek anlamda emeklerinin karşılığın da bir türlü ödemek
zorundas ınız. Biz onun için hep başından beri savunduk, asgari
ücretin altına düşülmeyecek. Paranın hesabını biz yaparak dağıtım
yapamay ız, biz kendi meslek onurumuzu ve kurallar ımız ı koru-
yarak, onların kurallarına uyarak yerine getirmek durumunday ız.
Getirmediğimiz zaman, o zaman da diyorlar ki, "nas ı l olsa bunlar
idare ediyor, bunlara ne verirsek, biraz aşağıya kendi kendilerine bunu
dağı tıyorlar, sesleri de fazla ç ıkm ıyor" anlayışı hakim oluyor. Ama
biz başından beri asgari ücret olarak koymuş olsayd ık, ben hep
direndim, o zaman hep o faturay ı önlerine sürecektik.

Bütün bunlar sonucunda iki hedefimiz var bana göre, k ısa ve
uzun vadede: Kısa vadede bu eksikliğin giderilmesi gerekiyor,
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yani bu fonun arttırılması gerekiyor. Arttırma iki türlüdür: Bii- KAZIM

yorsunuz, iş yurtları tahsisatınm tamamı, cezalardan, gelirlerden Ş JNUN

elde edilir ve onun yüzde on be şi bu fasla ayr ılıyor, yüzde yirmisi
Adalet Bakanhğı'na veriliyor, Adalet Bakanl ığı da onunla bina
falan yap ıyor, geriye kalan yüzde altm ış beşini Maliye Bakanl ığı
alıyor. Biz bir şey istemiyoruz, biz oradan gelen paranın Maliye
Bakanlığı'run kaynağı değil, bu iş için kaynak olarak kullanılma-
sm ı istiyoruz ve talebimiz de böyle olmas ı gerekiyor. 0 yüzde
altmış beş Maliye Bakanlığı'na giden bölümün en az yüzde yirmi,
yirmi beşini tekrar bu fona aktarmak suretiyle buradaki eksikli ğin
giderilmesi, hafta yeteri kadar da arttırılması, hatta tamam ının
da verilmesi gerekiyorsa, tamamının verilmesi gerekiyor. Bunu
hemen kısa dönemde talep edip, en az ından 2006 yilmdaki bu ek-
sikliğimizi bu şekilde hemen tamamlama olanağının sağlanmas ı .
İkincisi ödenen, ki hizmet olarak biraz evvel söyledim, savunma
hakkının kullamlmas ı önemli bir haktır ve bunun için ödenen bir
para da kamu hizmeti niteliği taşıması nedeniyle bununla ilgili
KDV'siz yumurtay ı pastörize edip insanlara satt ığmız zaman
KDV'sini kendi kendinize yüzde sekize düşürüyorsunuz, ama
avukatlar kamu hizmeti yapıyorlar, yüzde on sekiz gibi bir KDV'yi
ona ödediğiniz paradan kesip devlete al ıyorsunuz. Bize ödenen
para sadece 180 milyon değil; hesap ettiğiniz zaman, yüzde yirmi
stopaj, yüzde on sekiz KDV dediğiniz zaman, avukatın eline geçen
paranın miktarı 130 milyon lira. 465 gün ortalama 130 milyara
görev yapacak ve ondan da biz en iyi şekilde görevini yapmasm ı
talep edeceğiz; böyle bir şey olur mu? 0 nedenle ikinci şeyimiz,
KDV'nin en az ından belli ölçüler içerisinde, hafta bütün avukatl ık
ücretlerinde indirilmesi, bunda bana göre kald ırılması ve bu arada
yine bu düzenlemenin kalıc ı hale getirilmesi için gerekli yasal
değişikliklerin bir an önce -iler ısi için diyorum- yap ılmasını talep
etmek ve bunun için de bir süre vermek gerekiyor. 0 süreyle bir-
likte sonuç olarak bizim üstlendiğimiz görev ve sorumlulu ğu karşı
tarafta iktidar ın üstlendiği görev ve soı-umlulukla yerine getirip
bütünleştirmek gerekiyor. 0 sorumluluğu da en kısa zamanda ye-
rine getirmediğinde, bu hizmetin yap ılamayacağının aç ık olarak,
net olarak söylenmesi gerekiyor. 0 nedenle bu toplant ı sonucunda
bütün bu isteklerimizi bir bildiri gibi de ğil, Bakanl ığa sunmak
üzere bir liste haline koyup k ısa zamanda, belli süre içerisinde
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WIM yerine getirmesini talep edelim ve bu görü ş ve dü şüncelerimizin
KOLCUOkU'NUH de sonuna kadar arkasında olduğumuzu belirtelim.

KON U ŞASI

Tabii para olmayınca, kavga biraz ortada kalan paray ı bölüş-
meye dönüştü. 0 kavga tabii şöyle yapılabilir: Biz avukatız ve nas ıl
daha adil olabileceğini düşündüğümüzde, olaya göre ödenecek
olduğuna göre, yani görevlendirdiğimiz olay ve avukat say ıs ına
ödeme yapıldığına göre, o sayılar çıkar ılır. Bunda çok net ve objektif
olmak gerekiyor, hayali şeyleri yazmayal ım. Öncelikle bana göre
2005 yılı sonuna kadar ödenecekleri ç ıkaralım. Biz a ğustos sonuna
kadar ödedik. Ben Baro paras ıyla para ödedim, biliyor musunuz?
Sorumluluğu aldım, 1 trilyonu alamadını Barolar Birli ği'nden hakli
olarak, faize koymu şlardı, onu da anlamam mümkün de ğil. Yani
ben faize para koyarak, avukatırnın paras ını faize kullanarak onlara
bir şey kazand ıramam. 400 milyar, ne olur. Benim avukatlanm ben-
den faiz istiyorlar. Diyorlar ki, "bizim parayı faize koydunuz, getirin
o paran ı n faizini bize verin." Haklı. Onun için bunu daha objektif,
daha nitelikli, ölçülü, bütün barolara verelim.

Oturum Ba şkan ı : Gönderdiğimiz para, faizli para, dagıtahi-
lirsiniz.

Kazım KOLCUOĞLU: Gönderdiğiniz para, faizli para da faiz
olarak vermiyoruz nasıl olsa, hak olarak vereceğiz. 0 nedenle
benim bu konudaki görü ş ve düşüncem, bir defa olaya göre, gö-
revlendirmeye göre, ama bir asgari taban tespih yap ılabilir. Onun
dışında, üzerine bu görevlendirme say ılarma göre bir çal ış ma ya-
p ılir ve bana göre en k ısa zamanda paranın ödenmesi gerekiyor.
Biz eylül, ekim, kas ım, aralik, dört ay para ödemedik, 9,5 trilyon
para ödeyeceğiz. Bu paraların hiçbiri yetmesi de mümkün de-
ğil. İnsanlar, dediğiniz gibi, makbuzlarını kesmişler, vermişler,
KDV'lerini vermişler, ama onların para ödemeleri aks ıyor ve biz-
deki say ı da çok fazla oldu ğu için, sorunumuz da gittikçe sayıya
göre büyüyor tabii. 0 nedenle benim önerim, bu ölçüler, -ba şka
ölçüler de kullamlabilir- objektif ölçüler kullan ıldığı zaman bu
sorun çözülür ve dağı tımı bana göre yapalım, parayı bitirelim ve
"para bitti" diyelim, onu da söyleyelim hemen; "para bitti, on be ş
gün içerisinde bunu yapmazsan ız, iş de bitecek."

Teşekkür ediyorum.
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Oturum Başkanı: Say ın Başkanım, Trabzon Barosu Başkanı-
ma bir şey soracağım: Bir yar ım saat yemek aras ı verelim, ilk ko-
nuşmac ı olarak sizi alal ım; çünkü yemek için saat yar ım dedik.

Saat 13.00'de toplanmak üzere toplantıya ara veriyorum.
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Oturum Başkanı : Değerli arkadaş larim; s ırada söz talebi
bulunan arkada şlarmıı size bir okuyay ım, hem tabloyu bilelim,
hem de toplantımızın bitiş iııi ayarlayahm, söz almay ı düşünen
arkadaşlarımız ona göre değerlendirme yaps ınlar. Şimdi Trabzon
Başkan arkadaşımız ın mazeret beyan ı nedeniyle ondan başlaya-
cağız. Sonra sırasıyla, Samsun, Zonguldak, Denizli, Ordu, Bolu,
Aydın, Bingöl, Balıkesir, Amasya, Mu ş, Antalya, K ırıkkale, Kı r-
şehir, Çanakkale, Kırklareli, Şırnak, Manisa, Van.

Trabzon Barosu Ba şkanımız Mehmet Şentürk; buyurun.

Mehmet ŞENTÜRK (Trabzon Barosu Ba şkanı): Efendim, M[HM[1

hepinizi sevgi ve sayg ıyla selaınlıvorum.	 Ş [NTURK'UN

-	 KONUMSI

Trabzon son günlerde çok fazla gündeme geldi, ama bunla-
ra pek sizin inanmayaca ğınızı biliyorum, Trabzon böyle bir kent
değil.

Bizden önce konuşan başkan arkadaşlanmız konular hakkın-
da çeşitli açıklamalarda bulundular. Ancak ben şunu özellikle
güncel olarak ne yapabiliriz noktas ında birkaç söz söylemek
istiyorum.

Birincisi şu: CMK hizmetlerinin savunma hakk ı, adaletin
tecellisi noktasmda ne kadar faydal ı olduğunu hepimiz biliyo-
ruz. Say ın Rize Ba şkanınıızm bir benztmesi var, diyor ki "CMK

hizmeti, devlet hastanesindeki poliklinik hizmeti gibi" Doğru, çünkü
arkadaşlarımız, cezaevinden şikayetler gelmeye başladı, "benimle

gelip, cezaevinde görü şmü yor" diye. Rize'den avukat arkada şımız
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MEHMU Trabzon'a gelip, cezaevinde müdafisi oldu ğu, 150 milyon lira al-
ŞENrURK'UN dığı müvekkiiyle gidip görü şecek. Hangi şartlarda ve nas ıl ola-

cak? 0 yüzden CMK hizmetlerinin, yeni mesle ğe başlayan, genç
arkadaşlarımız için ekonomik kaygıyla talep edilen bir müessese
olduğu gerçeğini gözden kaç ırmanuz lazım. Adaletin tecellisine
çok da fazla fayda sağladığı bu noktada ve şartlarda dü şüncesi
çok sa ğ l ıklı bir dü şünce olmaz diye dü şünüyorum. Bu olaya bir
deriniik kazand ırmamız laz ım.

İkincisi; Barolar Birli ği'nin 2006/16 say ıl ı bir duyurusu var,
bu duyuruda diyor ki, bir suça birden fazla da olsa tek ücret öden-
mesi gerektiği noktasmda. Öyle mi say ın Başkanım? Soruşturma
evresinde. Malumunuz, kaçakç ılık suçlar ı tek başma...

TARTI ŞMA Oturum Başkanı : 0 konuda bir genel duyuruyla da aç ıklama
yaptık. Biz Yönetmelik'te bir de ğişiklik yaptığıımz ı duyurduk ve
bir cümle ile 10. maddede değişiklik yaptığımızı beirttik. Sadece
o cümle okunduğu için, 10. madde birlikte değerlendirilmediği
için bir yanlış anlaşılma oldu. Bu söyledi ğimiz yeni bir düzenleme
değil, halen yürürlükte olan CMK Ücret Tarifesi'nin 2:maddesin-
de bu hüküm var, soruş turma evresinde bir kişi için bir avukata
birden fazla ve kovu şturma evresinde bir kişi için bir avukata
birden fazla ücret ödenmez. Bu tarifedeki hüküm, İ stanbul Barosu,
"tarifede böyle b ır hüküm var, yönetmelikte yok" diye bizi uyandırmca,
biz bunu da Yönetmeliğe ald ık. Biraz önce Diyarbak ı r temsilcisi
arkadaşımız söyledi, "mümkün oldu ğu kadar paran ı n hesapl ı ku/la-
n ı lmasma gayret ediliyor" diye. Bu madde onunla ilgili. 0 gece be ş
tane otomobil soymu ş birisi, karakola ça ğırd ılar arkada şı m ı z ı ,
aynı adama beş tane tutanak beş tane ücret değil.

Mehmet ŞENTÜRK: Ama beş ayrı soruş turma evrak ı .

Oturum Ba şkan ı : Sonuçta ona bir tane dava aç ılıyor, beş ayr ı
dava açılmıyor.

Mehmet ŞENTÜRK: Beş ayrı dava açıldığı zaman ne ola-
cak?

Oturum Başkanı: Beş ayrı dava aç ılmıyor.
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Mehmet ŞENTÜRK: Şöyle efendim; kaçakç ılık suçları münfe- JART İŞIM

nden görülmesi gereken dosyalar. Silah kaçakç ı lığı sırasında ki ş i
yakalanıyor, şüpheli olarak gözaltına al ınıyor. Savc ıl ık bile silah
konusunda ayr ı, bizzat gümrük kaçakç ılığı noktasmda ayr ı bir
soruşturma yürütüyor, yasa gere ği ayr ı yürütmek zorunda. Ama
fili tek olaydan kaynaklanıyor. Bu durumda ne yapaca ğız?

Oturum Başkanı: Yani bizim yorumumuz bu, bir şahsın bir-
den fazla, aynı tarihte işlediği suç için tek ücret.

Mehmet ŞENTÜRK: Bu noktada verdi ğim örnek, soru şturma
evresinde söylüyorum Say ın Baş kan. Soru ş turmay ı söylüyorum
ben, soruşturmada iki ayr ı evrak yap ıyor savc ılar ımız. Kaç ücret
ödeyece ğız Başkamımz, tek ücret mi?

Oturum Ba şkanı: Tek.

Mehmet ŞENTÜRK: 0 fiili ve hukuki irtibat kavramına gi- M[HMEJ

rersek, herhalde ücret ödemeyece ğiz gibime geliyor, çok dar bir
yorum.

İkincisi şu: Rücu sistemiyle ilgili ç ıkar ılan yönetmelik. Bu
yönetmeliği biz uygulamaya ba ş lad ık, iki ay l ık bir süreç içinde
7 milyara yakm bir para rücuyla ald ık, sadece s ıradan yaz ılarla.
Ben yönetmelikte şöyle bir değişiklik yap ılmasını öneriyorum,
hem barolar ı teşvik aç ısmdan, hem de iyi kullan ım aç ıs ından.
Birincisi şu: Barolara rücu sonucunda elde ettikleri paralar ı Ba-
rolar Birliği'ne gönderdikten sonra, tekrar o baroya kullan ılmak
üzere gönderilmeleri noktasmda yönetmelilcte bir de ğişiklik talep
ediyorum. A barosu rücuyla 10 lira tahsil etti, Barolar Birli ği'ne
gönderdi, Barolar Birliği'nin o baroya onu göndermesi ııi talep
ediyorum.

İkincisi; rücu konusunda barolara yetki verilmesini, bu
konuda çalışmalar da vardı, gerekirse belirli dosya say ılar ıyla
avukatlara da ğıtılması, icra takipleri s ırasmda bu paranın rücu
hesabmdan karşılanmas ı ve de yine avukat arkada şlanmıza yine
bir iş imkanı, hem de barolara te şvik açısmdan bir faydalı kısa
dönemde yöntem olacağını düşünüyorum.
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MFIIMFJ	 Üçüncüsü şu: Barolar Birli ği'nin CMK hizmetleriyle ilgili
ŞENJURK UN olarak ç ıkard ıkları ve Resmi Gazete'de yay ımlanan yönetmelik-
KONU ŞMASI 

leri barolara gönderiyor, fakat bu yönetmeliklerin bence Adalet
Bakanlığı kanaliyla Cumhuriyet Ba şsavcıliklar ı 'na ve ilk derece
adli yargı adalet komisyonu ba şkanlıklarma da gönderilmesi ge-
rektiğini düşünüyorum. Şöyle ki, Uzlaşma Yönetmeliği'nden hala
savcıhklarm ve mahkemelerin haberi yok. Bir ihtilaf ç ıktığında,
barolar yaz ı yazarak gönderiyor. Bu konuda Barolar Birliği'nin
Başsavcılık ve komisyonlar ı daha fazla uyar ıc ı nitelikte bilgiler ı -
dirmesi gerektiğini düşünüyorum.

Uygulamada şöyle bir şey var: Tensiple, iddianame kabu-
lüyle, mahkeme başkan veya hakim tensip karar ı düzenlerken,
kişinin ekonomik durumuna bakmaks ız ın, zorunlu müdafilik
kapsamında olup olmadığına bakıyor, akabinde hemen barodan
tensiple birlikte müdafi tayin ettiriyor. Tam duru şmaya ç ıkılacağı
sırasında, sanık özel avukatım tutuyor ve zorunlu müdafi olarak
atanan arkada şımız bir sikıntıyla karşılaşıyor. Normalde ne olu-
yor? Vekaletli avukat arkada şımız müdafi olarak katı ldığı anda,
diğer arkada şımız görevini yapamad ığı nedeniyle ücrete hak ka-
zanamadığı için, hem hakk ını ve s ırasmı kaybetmiş oluyor, hem de
ortada bir şey oluyor, hoş olmayan bir durum ç ıkıyor. Bu durumda
genellikle uygulama şu: Zorunlu müdafi ç ı k ıyor, kişinin savun-
ması yapıldığı anda, vekilli olan avukat vekaletnamesini sunuyor
ve bu şekliyle kalan aşamay ı vekil devam ettiriyor. Bu durumda
da iki ücrete hak kazanyor. Bu da çok doğru bir durum de ğil. Bu
açıdan biz mahkemelerle yaptığımız görüşmelerde söyledikleri
şu: "Biz ki şiye avukata ihtiyac ı olup olmad ığı n ı sorarsak, bir celse daha
dUrUŞnrnIIIT atacakt ı r, bu da yarg ı n ın uzamas ı gibi bir sonuç doğum-
caktı r." fakat yasal düzenleme bu yönüyle. Bu aç ıdan yönetmelik
hükümlerinin sadece Resmi Gazete'de yay ımlanmas ı ve harolar ı
duyurulmas ı yanında, Adalet Bakanl ığı kanal ıyla mahkeme ve
ba şsavcılıklara iyi bir şekilde anlatılmas ı konusunda daha fazla
çaba gösterilmesi gerektiğine inanıyorum, çünkü biz yazsak çok
fazla itibar etmiyorlar, ama bakanl ıktan geldiği zaman, noktas ı
virgülüne ezberliyorlar.

Bu noktayı da belirttikten sonra, yine dünyan ın hiçbir yerinde
uzun dönemde ülkemiz gibi zorunlu müdafilik sistemi bu kadar
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geniş tutıılmamış . Avukatl ık sigortas ı var, birliğin-izin de bu ko- M[IIMET

nuda çali şmalar ı olduğunu biliyorum. Bu konuda çal ışmalar ın Ş LNURXUN

daha sağlıkl ı bir seviyeye ulaşaca ğını dü şünüyorum.	 KONU ŞMASI

Diğer bir konu, adliyelerde bu şeyle ilgili olarak, avukatl ık,
bu bizzat konumuzla alakal ı değil, fakat meslektaşlar ınıı z ı mev-
zuatta zorland ıklar ı mali bir sı k ıntı var, bunu dikkatinize çekmek
istiyorum. Malumunuz, Aral ık aymda yürürlü ğe giren Avukatl ı k
Asgari Ücret Tarifesi'nde, yan ında sigortal ı avukat istihdam eden
meslekta şımız, bunlara asgari ücret üzerinden bordroda bunlar ı
gösteriyordu. Yeni Asgari Ücret Tarifesi'nde bu rakamın en dü-
şük şekilde 1.000 YTL olmas ı gerektiği ve bu miktar üzerinden
sigorta primiriin yat ınlmas ı gerektiği yönünde bir düzenleme var.
Bunu çoğu arkadaşlarımız yeni yeni öğrenmeye ba şlad ılar. Bunun
Asgari Ücret Tarifesi'ne sigortal ı çalışan arkadaşlara bu şekildeki
bir asgari tutar konulmas ının ücret tarifesiyle ne kadar ba ğdaştığı
ayr ı bir tartışma konusu. Fakat bu tarifede belirlenen ücret, asgari
ücret biliyorsunuz, nettir veya brüttür, bu rakam brüt üzerinden
mi olacaktır, net üzerinden mi olacaktır?

Salondan: Brüt.

Mehmet ŞENTÜRK: Brüt 1000 YTL. Bu konuda barolardan
bilgi eksikliği olduğunu dü şünüyorum. Bizim normal vekalet
kapsamındaki işlerimiz gibi. Bu noktada da bir hatırlatma ve
öğrenmiş olduk.

Hepinize beni dinleme zahmetine katland ığınız için teşekkür
ediyorum. Mazeretimi de ho ş gördüğünüz için teşekkür ediyor,
sayg ılar sunuyorum.

Oturum Başkan ı : Teşekkür ederiz.

Bu rücu konusunda Sayman ımız bir aç ıklama yapacak.

Soner KOCABEY: Sayın Başkanımızın rücu paras ıyla ilgili
yapmış olduğu öneriye ilişkin, yani rücuyu yapan barolar ın
topladığı paranın o baroya iade edilmesi konusundaki önerisi
Yönetim Kurulumuzun yarınki toplantı gündeminde yer al ıyor.
Bizim de zaten uzun zamand ır düşündü ğümüz bir çözüm. Sizin
öneriniz yarın görüşülecek. Zaten Mehmet Bey re'sen yaptı bu
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çalışmayı, ben o yönden kendisine te şekkür de ettim daha önce-
ki konuşmalarda. Yapamaz tabii de, ama yapm ış olmas ında da
bir yanlışlık yok. Sonuç itibariyle, 7 milyar lira bir para toplad ı .
Bana da sordu, "ben bu 7 milyar liray ı ne yapacağı m?" dedi. Mev-
cut düzene göre bu 7 milyar liray ı bize göndereceksin, bu CMK
kasasına girecek. Ama tabii, böyle bir çali şmay ı yapan baro ki,
bundan sonra rücuyla ilgili çalışmalar ım ı z ı sürdürdüğümüzde
çok örneği ç ıkabilir bunun. 0 çalışmay ı yapan baronun toplad ığı
paranın hiç o konuda çaba harcamamış barolarla paylaş tır ılmas ı
da adil olmadığı düşüncesiyle, ben o uygulamay ı öneri olarak
yarınki gündeme ald ım. Yarın tabii, Yönetim Kurulu nas ıl uygun
görür bilmiyorum, ama Mehmet Bey'in de dü şündüğü, önerdiğ i
şekliyle yarınki Yönetim Kurulu'nda görü şülecek.

Teşekkür ediyorum.

Oturum Başkan ı : Samsun Barosu Ba şkanımız Ahmet Gürel;
buyurun.

AHMET	 Ahmet COREL (Samsun Barosu Ba şkanı): Samsun gelince,

KONU İ 
Trabzon gidiyor. (Gülü şmeler) İyi yolculuklar Ba şkan.

Saym Birlik Başkamm, değerli yöneticiler, değerli meslektaş-
larım, baro başkanlarım; hepinize sayg ı ve sevgiler sunuyorum.

Öğleden sonra konuşman ın zorluğunu da biliyorum. Çok
k ısa tutmaya çalışacağım.

Ceza Muhakemesi Yasas ı'nın 1 Haziran 2005 tarihinden itiba-
ren yürürlüğe girmesinden sonra, CMK uyarınca görevlendirilen
avukat sayısında çok büyük oranda artışlar olduğu hepimizin
malumu. Gerek sanıklar için, gerek mağdurlar için avukat gö-
revlendirmesi yapilmca, mevcut para yetmemeye ba şladı . Sayın
Konya Barosu Başkanınıız çok güzel üslubuyla ifade ettiler, ancak
Samsun da dahil olmak üzere, tüm barolara gönderilen parala-
rm tutarı, yapılanın hizmetinin karşıliğı değil. Örneğin, Samsun
Barosu vesikaya bağladığı, belgeye bağladığı hizmetlerin karşıl ı -
ğında sanıyorum yüzde k ırk civarında bir para alabildi. Şu anda
meslektaşlar ımız ırı yaptıkları hizmetlerin kar şılığıru ödeyemerniş
dun ımdayiz biz de. Problem ortak problemimiz ve dolay ıs ıyla or-
tak çaba göstermemiz gerekiyor. Birlikle birlikte, tüm barolarm bu
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konuda ortak bir tav ır ortaya koymas ı gerekiyor. Samsun Barosu AHME İ

olarak biz çözüm önerilerini iki noktada toplad ık. K ısa vadede
çözüm önerileri, bir de uzun vadeli çözüm önerileri.

Birinci önerimiz şuydu: Tüm baro ba şkanlar ı toplanarak, bu
konuda ortak bir karar almalı ve bu kararı ilgili mercilere, ba şta
Adalet Bakanlığı, Maliye Bakanlığı olmak üzere aksettirmeleri.
Bugün zaten onun için burada topland ık, onun ıçin Birlik Yöne-
hmi'ne çok teşekkür ediyorum.

Her baro, bölgesindeki milletvekillerine, iktidar ve muhale-
fet partilerinin il ve ilçe yönetimlerine, Adalet Bakanh ğı'na ve
Maliye Bakanlığı'na ortak bir metni içeren dilekçe veya faksiarla
durumun vahametini ve savunmanm durma noktasma geldi ğini
iletmeli ve bu konuda acil çözüm bulmas ını istemelidir. Tüm baro
başkanları, Barolar Birliği Başkanımızm öncülüğünde almacak
randevuyla, konuyu Türkiye Büyük Millet Meclisi Ba şkanlığı ' na,
Başbakan'a, Cumhurba şkan ı 'na taşimalı ve çözüm bulunmas ını
talep etmelidir. Barolar Birli ği Başkan ımızm öncülüğünde, tüm
baro ba şkanlar ınırı da katılaca ğı ortak bir basın aç ı klamas ı y a-
pilarak, konu kamuoyunun gündem ırıe taşınmalıd ır. Konunun
makul bir sürede çözülememesi halinde, Anayasa'nin 18. mad-
desi uyarınca, angarya yasak oldu ğundan, almacak ortak kararla,
avukatların görevlendirilmeleri, hak ettikleri ücretler ödeninceye
kadar durdurmalid ır.

Uzun vadede kalıcı çözüm önerilerimiz de şunlar: CMK'nm
149/1 maddesinde değişiklik yap ılarak, zorunlu avukatl ık sade-
ce soruşturma evresine münhasır olmalı, kovuşturma evresinde
avukat tutamayacak durumda olanlar için adli yard ım müessese-
si çalıştırılarak, buradan avukat görevlendirilmesinin yap ılmas ı
sağlanmalıdır.

Mahkemeler sanık ve mağdurun avukat tutma yönündeki
istemini yaz ıh olarak saptamadan, tensiple birlikte barolardan
avukat istememeleri konusunda Yüksek Hakimler ve Savdilar Ku-
rulu'nca uyarılınalıd ır veya bu konuda bir genelge ç ıkarılabilir.

5320 say ılı Ceza Muhakemesi Kanununun Yürürlülük ve
Uygulama Şekli Hakk ındaki Kanun'un 13/1 maddesi son bölü-
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AHMET mündeki, "Türkiye Barolar Birliğinin rücu sakl ıd ı r" cümjesi madde
GUREL'IN metninden çıkar ılarak, CMK 324/1 ve 324/4 kapsamında, devletçe

KONU ŞMASI 
ödenen bu paraların ödeme olanağı varsa, sanıktan tahsiline mah-
kemece hükmolunan nihai kararda hüküm verilmeli ve Harçiar
Kanunu hükümlerine göre tahsil yoluna gidilmelidir.

Son olarak, 5320 saydı Ceza Muhakemesi Kanununun Yürür-
lülük ve Uygulama Şekli Hakkmdaki Kanun' un 13/2 maddesinde
belirtilen, 492 say ılı Harçlar Kanunu'na ba ğlı 1 ve 3 saydı tarifelere
göre alınan yargı harçlar ının ve idari nitelikteki para cezalar ı hariç,
adli para cezalarmın yüzde k ırk ile sanıklardan tahsil edilecek
yargılama giderlerinin tamamının bir önceki y ıl kesin hesabına
göre tespit edilen miktar da göz önünde bulundurulmak suretiyle,
y ıh içinde üç taksit halinde Türkiye Barolar Birliği hesab ına akta-
r ılmas ına yönünde yasal de ğişiklik yapılmalıd ır.

Bizim kal ı c ı çözüm önerilerimiz bunlar, ancak burada bir
hususu daha belirtmek istiyorum: Şu anda meslektaşlar ımnm
alamadıklar ı ücretler dahi fevkalade dü şüktür, yapılan hizmetin
karşılığı değildir. Asgari tarife seviyesine bu ücretlerin ç ıkar ılmas ı
gerekmektedir.

Hepinize sayg ılar sunuyorum.

Oturum Başkanı : Teşekkür ederiz saym Başkan.

Zonguldak Barosu Başkanı Erol Mekik buyurun.

	

[ROL	 Erol MEKIK (Zonguldak Barosu Ba şkan ı ): Sayın Birlik Ba ş-
kanım, Saym Yönetim, say ın bedava avukatlarm ba şkanlar ı ; hoş

	

KONUWASI	
geldiniz.

Bunu içler acısı içinde söylüyorum tabii, ama maalesef gerçek
de bu. Biz bedava avukatlık yapmayalım diye dü şünürken, bir de
bunun daha böyle geniş podyumlarda falan tartışacak duruma
getiren konuya geldi olay. Tüm konu şmacı başkanlar ım meseleyi
tekrar tekrar izah ettiler, artık bunun üzerine de tekrarlamakta
yarar görmüyorum, zaman da alacak bu esasmda. Ancak art ık
Ekim'de bildirilen bir yaz ıyla, bu konuda çalışmamız ı ve Birliğe
bilgi vermemizi söylenıişlerdi. Biz bölgesel olarak Ordu'da yapm ış
olduğumuz toplantıda, ilke olarak almış olduğumuz kararlar ımızı
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Birliğe bildirdik ve kendilerinden istemleriniizi s ıraladık. Şimdi iş ERO[

eyleme geldi, artık ekimden bu yana beklendi. Ben hir şevi sormak 
KONUSMASI

istiyorum; Adalet Bakanl ığı ve bakanlar bazmda say ın Yönetim
Kurulu ve Başkamnuzla beraber bir konuşma yapmas ı gerekiyor-
du, görüşmeler yapmas ı laz ım geliyordu. Bu görüşmeler yapıldı
mı? Bunun hakk ında bir bilgi alamad ık. Acaba bu görüşmelerden
sonra, yine saym bakanlık süre mi istiyor ve sayın Unak ıtan paras ı
var da, bize vermiyor mu? Bunu merak ediyorum. Para hakikaten
bitti mi, yoksa gönlünce mi vermek istemiyor?

Tespit edebildiğim kadar ıyla, Türkiye'de baz ı oyunlar oy-
nanıyor. Türkiye'de büyük güçler olan YÖK, Barolar Birli ği ve
diğer kurulu şlara aç ık ve seçik sald ırılara geçtiler, adeta Hü-
kümet bask ı unsurlar ını kullanmaya ba ş lad ı . Bağıms ızl ıktan
bahsederken, kendisi bağımsız yargıya müdahaleye başlad ı ve
bunlar gitgide de çoğalmak üzere. YÖK'e aç ıkça sald ırı yap ıldı,
ama Barolar Birli ği'nden ürktükleri için, altm ı oymaya başladı-
lar, "Nası l yapabiliriz, bu gücü k ı rabiliriz?" diye düşünmeye baş-
ladilar. Aldığım duyum doğru ise, tabii burada hep paralardan
bahsediyoruz, CMK'nırı parasından, ona bir çözüm bulacaklar.
Biliyorsunuz, kamu avukatlar ı baroya kaydolmak mecburiyeti
yok. Şimdi her bölgede hazine avukatl ığının yanında, 10-15 tane
avukat CMK'yla ilgili görevlendirecekler ve Barolar Birli ği'nin
yaptığı bu işlevi kendileri tarafından yapmay ı önerecekler. Ra-
kama vurduğunuz zaman, Barolar Birliği'nin gücünün azalmas ı
demektir bana göre bu. Büyük rakamlar tutuyor. Şimdi burada o
zaman, bunu engelleyici, buna tavır alıcı bir yön koymak laz ım.
Onun için ben sayın başkanlar ımdan şunu istiyorum, sayın Birlik
Başkanım ve Yönetimden de, bugün alaca ğımız karar kesin olsun,
başkan arkadaşlar ımın önerdikleri gibi, süre verelim, o sürenin
sonunda da gerekeni yapal ım.

0 bakımdan, baz ı tereddütlerim var. Uygulama her vilayette
ayrı olmaya başlad ı . Birkaç tane örnek verece ğim: Say ın Genel
Sekreterimizle yapmış oldu ğumuz bir görü şmede, icralarda,
bizim orada kamu müesseselerine yapm ış olduklar ı avukatlık
ücretini alirken, icra dosyas ına serbest meslek makbuzu koymak
mecburiyetini getirdiler. "Hayı r, ben kesiyorum yaz ıhanernde" de-
dik, "Parayı vermiyorum" dediler, bu çatışmaya girdik ve direkt
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EROt başsavcıl ılc kanal ıyla yap ılıyor bu. Bunlar ho ş, güzel şeyler değil.
0 bak ı mdan bunun üzerine şiddetle gitmeliyiz.

Urfa'da verilen bir karar var biliyorsunuz, avukatl ık ücreti
konusunda, avukatırıd ır diye bir karar çıktı . Yargıtay 4. Dairesi'ne
gitti, Yarg ı tay 4. Dairesi, "hay ı r, ar'ukatz ıı değ ildir" diye karar verdi.
Bu da yeni bir olgu tabii.

Bunun gibi bir sürü şeyler sayabiliriz. Şimdi benim istediğim
şey şu, uzun da etmeyece ğim, zaten arkadaşlar önerileri getirdi-
ler, say ın Birlik Başkanım da gelirdi. Ben diyorum ki, saym Birlik
Başkarumın ve Yönetim Kurulu'nun yapmış olduklar ı bakanl ık
bazmdaki çalışmalardan bize bilgilendirirlerse memnun oluruz.
Tarihimizi bugün saptayalim, bir daha mehil falan filan isteme-
yelim, kararımız da kesin olsun istiyorum.

Hepinizi sayg ıyla selamlıyorum.

Özdemir ÖZOK: Değerli başkan ı m, çok te şekkür ederiz.
Saygı değer ba şkanlar; şu andan itibaren Zonguldak Barosu
Başkaruntzdan sonra on yedi tane baro ba şkaruımz söz alacak.
Benim ricam, hakl ı olarak kürsüye ç ıkan arkadaşlar ımız, değerli
başkanlarımız muhakkak çok önemli, işte uzlaşma, diğer konular,
mesleğin-izi ilgilendiren farkl ı yakla şımlardan söz ediyorlar ki,
doğald ır. Ama ben özellikle bundan sonra söz alacak olan arka-
daşlar ınıız ı, sadece CMK ile ilgili önerilerini ve sadece CMK ile
ilgili açıklamalarını yapmas ını rica ediyorum.

On yedi arkada şımız bir an evvel bitirirse, en son çok taze,
Adalet Bakanı'yla yaptığmuz görüşmeyi ben size aktaraca ğım ve
de açış konuşmamda yaptığım gibi, bugün burada bu i şi bitire-
ceğiz. Hiç birbirimizi suçlamayahm, yani Türkiye Barolar Birli ği
için hakikaten hangi yöntem, hangi biçim, hangi şekil getirilirse,
iş te burada arkada şlarım duruyor, daha iyi, daha güzel, daha
yararli, daha faydali bir yöntemi, biz hepsini kabul edece ğiz. Hiç
hak etmediğimiz, bizim de çok üstümüze vazife olmayan, yani
birtalom görü ş lerden sonra asgari ücret haz ırlanıyor, sonra bu
1993'ten beri devam eden bir olay, ama maalesef para azal ınca,
eski borçlar ortaya ç ıktı ve s ıkıntılar döküldü. 0 nedenle, bugün
burada bunu çözelim arkada ş . Ne ulufe dağıtıyoruz, ne de ba şka
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bir şey yapıyoruz, eşitsizlik yap ıyoruz. "Bunun yolu bu değil, bunun
yolu şudur" diyelim ve biz de Yönetim olarak bunun arkasmda
durakm. Neden? Bizim kafamızda başka bir model yok, yani başka
bir model derken, bu modeli de ğiş tirdim ya da bu modelde israr
edelim, bir şey yok, en sağlıklı, en iyi ve tabii ki bütün yetmi ş yedi
baronun ayni noktada birleşmesi mümkül-i de ğil, ama ortak ak ı l,
çoğunluğun birleştiğini, yönetim olarak bizde arkas ında duralım,
artık çok güzel giden ili şkilerimizi, s ırf CMK nedeniyle, "neden
böyle yapıyorsunuz, neden bunu çiknrıyorsunuz, neden bize yolladın ız?"
diye, ciddi söylüyorum, hiç hak etmediğimiz halde böyle bir eleş -
tiriyi, çünkü biz bunu düşünmüyoruz, işin bu noktaya gelmesini
asla istemiyoruz. istesem, ben onu ç ıkar, patır patır savunurum.
Böyle bir şeyi ben arzu etmiyorum. Bir arkada şırmz ın çık ıp da,
burada şikayet etmesinden son derece rahats ız oluyorum. Niye?
O paranın şurasında, kenarında, faizinde, benim b ır amac ım, bir
isteğim, bir düşüncem yok biz ve yönetim kurulu olarak. 0 ne-
denle, bugün bütün arkada şlar gerekirse otobüs biletlerini de iptal
ettirsinler, "karde ş ini, bu böyle dağı tılacak, bunun yönetmeliği budur,
bunun paras ı şudur" desinler. Lütfen, çok sayg ı duyduğumuz, çok
sevdiğimiz ve kendileriyle birlikte düşünmekten onur duydu ğu-
muz değerli başkanlarımızı, şu ya da bu şekilde farkl ı anlaşılmaya
itmeyelim. Onun için bak rica ettim İzmir Barosu Başkanımıza,
"kardeşini, 1 7.30'da olmaz" Neyse Trabzon daha önceden gitti, Art-
vin daha önceden gitti. Allah r ızas ı için gitme ın arkadaşlar ya,
otural ım şurada, bunlar bunlar yaz ıldı, arkas ında da Barolar B ı r
ligi Yönetimi dursun diyelim ve bundan sonra CMK ile ilgili hak
etmediğimiz eleş tirileri almayalım. Hemen biterse konu şmalar,
ben Bakan'la yaptığımız görüşmeleri de size nakledece ğim.

Teşekkür ederim.

Oturum Ba şkan ı : Denizli Barosu Başkanımız Adil Demir;
buyurun.

Adil DEMİR (Denizli Barosu Ba şkan ı ): Say ın Başkanım, ADli

sayın Birlik yöneticilerimiz, sevgili baro ba şkan arkada şlar ım, Of MIR'IN

CMK'yla ilgili barolar ımızda birçok s ıkmtıyı önlemeye çalışan, KONU ŞMASI

hizmet vermeye çalışan, bugün aramızda bulunan sevgili meslek-
taşlarırn; bugün aslında söylenecek birçok konu olmakla birlikte,
İstanbul Başkarnmızm, diğer konuşmacı başkanlar ımızm diğer
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A D I L konulara ilişkin görüşlerine büyük ço ğunlukla katıldığım ı z ı ,
bu konuda ayrı açıklama yapmadan, doğrudan konuya girmek

KONUI 
istiyorum.

Değerli arkada şlar; CMK konusundaki uygulama, iyi kötü
1992 yıl ında başladı, 1994' ten sonra yüzde on be şlik yargı harçla-
rmdan aktar ılan pay ile birlikte, 01.06.2005 tarihine kadar yürüdü.
Bu dönem içerisinde geçen yapmış olduğumuz toplantıda, Barolar
Birliğimiz şeffaf bir şekilde, işin başlangıcmdan bugüne kadar,
hangi baroya ne kadar para gittiği konusunu da bir kitapç ık halin-
de bizlere dağıttı ve yine Barolar Birliğiniizin internet sitesinde bu
rakamlar çok açık bir şekilde, şeffaf bir şekilde duruyor. 0101.2005
tarihine kadar sevgili arkadaşlar, biz CMK paras ıyla ilgili baro-
lar hiç konuşmad ık, bir s ıkmtımız olmadı ve bunların yap ılan
harcan-ıalarmın hesaplarını da hem devletin, bakanli ğın müfet-
tişlerine, hem de kendi meslekta şlar ımıza, genel kurullar ımızda
bütün geçmiş yöneticilerimiz ve bizler verdik. Ancak 01.01.2005
tarihinden sonraki uygulama ile k ısa zamanda bu pay yetmez
oldu ve 2005 Ekim ayından sonra para yetmeyince, 2006'nın birinci
ayında bu defa Birli ğin girişimleriyle paranın tamamı hesaba geçti
ve biz de o birilcim esnas ında meslekta ş lar ıımzın vermiş olduğu
hizmetlerin bedelini alabilmek için, tabii karşılarında var, baro
başkanı, baro yöneticileri var, meslektaşlar ıımz hareketlendi ve
son paranın gelmesinden sonra hem baro yönetimleri, hem de
Barolar Birliği, basma da konu olacak şekilde meslek taşlar ımız ile
karşı karşıya gelir duruma dü ş tük. En sonunda belirli bir miktar
para dağıtıldı .

Sevgili arkadaşlar; geri kalan para ne zaman da ğıtılmaya
müsait hale gelir bilemiyorum, Birlik biraz sonra aç ıklayacak-
tır. Bugün burada şunu üzülerek gördüm: Bu paranın dağıtımı ,
harcanmas ı konusunda birbirimizi standartlar konusunda, nas ıl
harcamalar yaptığımız konusunda test eder isek, barolar aras ı
dayanışmay ı zedeleyebiiriz, bu çok önemli bir nokta. Barolar Bir-
liği'ni de hiçbir talep dışında, şimdiye kadar gönderilme d ışmda
mutlaka eksiltrneler var, ama anlams ız yere kendi aramızda bir
tartışmaya gireriz ve bu toplant ılarda yaptığımız konuşmaların
hepsi kayıtlara geçiyor, yarın Adalet Bakanlığı 'ndan bir hürokrat,
eylem yapmaya kaiktığımı.zda, bakanlık yetkilileri burada yaptı -
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ğırruz konuşmalardan alintılar yapmak suretiyle, bizler hakkında ADIL

çok kolay kamuoyu olu ş turabilirler ve daha da önemlisi, tüyü DFMIRIN

AS

bitmemiş yetimin hakk ı olan bu paralar ı, adalet da ğıtıc ıs ı olan,
hukukun yaşama geçmesi için çaba harca yan, hukuk meslek ku-
ruluşları olan barolarm yanl ış şekilde kamuoyuna tanıtılması için
kullanılabilir. 0 bakımdan çok dikkatli hareket etmek zorunday ız.
Bu konuda konuşmalar ım ız ı da ölçülü yapmak ve barolar aras ı n-
daki dayanışmayı, Barolar Birli ği'yle olan ahengimizi bozmada
bunu asla gündeme getirmemek laz ım, dikkat etmek gerekiyor;
çünkü para girince, s ıkıntı da oluyor.

Değerli arkada ş lar; s ıkmtıyı yaratan yasa maddeleri nedir?
Elimizdeki kaynakla birlikte bunu nas ıl değerlendirebiliriz, mev-
cut kaynak ne yap ılmali? Bu konular ı somut olarak görü şlerimızle
açıklamak istiyorum.

Denizli Barosu'nun, mesela say ın başkanlar ım ayr ıcalık
yap ılıyor derken, ben de orada kendi kendime, "acaba bize de m ı
ayncal ık yaptı ?" diye, en son gelen parada bize de önemli bir para
geldi. Ben suçlu gibi bir psikoza girdim. Halbuki öyle bir durum
yok baromuz için, işte CMK koordirıatörümüz burada, Denizli
Barosu kollannıış da mı para gelmiş, buna ihtiyac ı yok muydu,
acaba kasasmda para mi vard ı? Dün gelirken tek tek ç ılcarttım,
gelen para dışında ödenmesi gereken 300 küsur milyar lira arka-
daşlarınııza borcumuz, yani Ocak aymda 2900'e yak ın görevlen-
dirme -Ocak 2006 için bahsediyorum- yapnıışız, 470 küsur milyar
ödeme yapmamız gerekiyor. Meslekta şlar, avukat arkada şlar bize,
"ne olacak, bizim parayı Öde, KDV ayı n 25'inde ödenecek, makbuzu
kestik, yani ü para yeter diye, fazla geleceğ ini ü kadar Öngören ıedik. bu
KU V1ere kadar bunu getir" d ıyorlar. Ödediğimiz paraların stopaj ı
Nisan ay ında Maliye'ye yatacak, Denizli Barosu bunun muhatab ı,
biz bunu da dağıttık. Şu anda eğer Barolar Birliği'nden bu kaynak
yetmediği takdirde, yeterli para gelmezse, Nisan ay ında stopaj ı
ödeyemeyip, bu defa Maliye' yle icralik olma durumuna ve faiz
ödeme durumuyla kar şı karşıya kalacağiz. Denizli Barosu'nda
CMK hesabında, dün gelirken baktım, hiç para yok, borç var.
Bütün barolar böyle, hepimiz böyleyiz, yani bunu aç ıkça kabul
etmek laz ım. Onun için zaten buraday ız.
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Aek	 0 halde bizim tamanumızm bu durumda oldu ğu bir olaydan,
DEMIRIN sorundan, ortak çözüm yoluna nas ıl ulaşır ız? Birincisi; elimizdeki

paranm tamamınm bir an önce dağıtılmas ı laz ım. Eğer istenen
talepleri karşılayabilme olanağı var ise, zaten konu şulacak bir
şey yok, kim ne istediyse, raporlar toplanıyor, herkes herhalde,
getirmeyenler de bugün b ırakmıştır, dağıtal ım elimizdeki paray ı .
Çünkü bunun hesabmı zaten barolar veriyor. Burada yetmiyor
ise, yetmesi, bundan sonraki talep için yetmeyecek. Zaten hiçbir
baro, ihtiyac ı olmayan ı istemez. 0 zaman belli ölçüler getirilmek
gerekebilir. Nedir bu ölçüler? Avukat sa yıs ı denilir ise, bu ada-
letli bir dağıtım olmaz, iş say ıs ı esastır. Fakat iş sayıs ında da, iş
sayısı derseniz, bizim gibi barolar avantajl ı ç ıkar. Neden? Buna da
benim gönlüm raz ı değil, açık açık konuşmak lazmı Gelirken ş u
hesabı yaptırdım: Biz avukata yapmış olduğu hizmet kar şılığında
2005 senesinde ne kadar ödemişiz? Gelen paranm toplamina bu
bedel orantı yaptığımızda, hangi orana isabet eder? Sadece hizmet
karşılığı , serbest meslek makbuzu kar şıl ığı Denizli'de avukatlara
ödediğimiz pararun gelen paraya oranı yüzde seksen üç buçuk.
Yol giderlerini de buna eklediğiniz takdirde, ula şım giderleri, yani
avukat hizmet için ulaşım giderlerinin yüzde doksan a şıyor, bizim
fotokopi, personel ve diğer giderlerimiz yüzde yedi, sekiz ancak
kalıyor. Böyle bir orantı yap ılırsa, bu İstanbul ve diğer, örneğin
Erzurum Başkanımızdı galiba, sabah konuşuyor idi, uzak ilçeler,
ulaşım güçlüğü olan ilçelerimizde bu defa ula şım bedelleri hiz-
metin çok üstünde. 0 zaman onlara haks ızlık olur. Bunun objektif
bir kriterirıi koyabilmek olana ğı maalesef, ülkemizin konumu iti-
bariyle herhalde mümkün de ğil. Ama makul bir denge ku ı-ularak,
bir fazlal ık varsa talepte, o da ğı tılabilir. Öncelikle şunu aç ıkça
söylüyorum: Bu konunun bir daha konu şulmamas ı, kimsenin kay-
rıldığı, kimseye garez edildi ği gibi bir anlayışın dü şünülmemesi,
aklımızdan geçmemesi gerektiğini düşünüyorum.

Değerli arkada şlar; eimizdeki kayna ğın güçlendirilmesi ko-
nusunda neler yap ılabilir, mevcut yasal düzenlemeler nas ıl olma-
lıdır? 01.01.2005'e kadar bu sorun olmad ığma göre, bir şekilde bu
işi götürdüğümüze göre, "0101.2005'ten ne olmu ş tur?" sorusunun
cevab ı açık. Bu konuda Birliğimizin görüşleri de geldi, Güne ş
Bey'm hazırladığı yaz ıyı okuduk, geçen toplantımizda konuş tuk.
Biz açıkça, ana başlıklar ıyla söylüyorum, bu müdafilik ve vekillik,
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Türkiye Cumhuriyeti, devletimizin insan hakk ı ihlalleriyle çok AD İ L

sık muhatap olmasından dolay ı bir müessese olarak getirildi ği-
ne göre ve insan hakk ı ihlalleri daha ziyade soruş turmanın gizli
olmas ı esasmdan dolay ı, soru ş turma aşamas ında olduğundan,
soruşturma aşamasmda suçun niteliğine, öngörülen cezanın had-
lerine bak ılmaksizm, tüm olaylarda sanıklar bak ımından müdafi
bulundurmalıdir.

Kovuş turma kısmında ise, yasal değişiklikleri haz ırlamak
için söylüyorum, Avrupa İnsan Haklari Sözle şmesi'nin adil yar-
gılanmaya ilişkin 6. maddesinin c bendi diyor ki, "kendi kendini
savunmak veya kendi seçeceği bir avukatın yard ı m ından yararlanmak
ve eğer avukat tutmak için mali olanaklardan yoksunsa ve adaletin se-
lameti gerektiriyorsa, mahken ıece görevlendirilecek b ı r avukat ı n para
ödenmeksizin yard ı m ı ndan yararlanabilmek" bak ın, cünılenınbaşı ne
diyor? Kendi kendini savunmak hakk ı . Bizim Ceza Muhakemesi
Kanunu 150/3 fıkrası, bu Avrupa İnsan Hakları Sözleşmes ı 'nın
insanlara asgari olarak tanınması gereken kendi kendini savunma
hakkını engeller mahiyettedir.

Değerli arkadaşlar; şu oyuna da gelmememiz gerekiyor: Ceza
Muhakemesi Yasas ı'nda önemli kazanın-lar gelmiş tir, yargıçlar ı -
muz, özellikle bu konuyla ilgili bizlerin elinden haklar ı da almak
istiyor. Bir öneri de, de ğişiklik de, sayın Başkan, değerli yöneticiler,
eğer tasari verilmemişse veya ilave verilecekse, 188. maddenin de
değiştirilmesi gerektiği konusundayız ki, avukatlarm ceza yargı-
lamasmda vazgeçilmez unsur olmas ını sağlayacak olan madde
188'dir, "duru şmada haz ı r bulunmas ı lazı m gelenler, -yan ı zorunlu
olanlar- vekil veya rnüdahilden zorunlu olarak bulunmas ı, yan ı 150/3
yaşı küçük ve 150/2 madde hallerinden zorunludur" diyor. Halbuki
188'e şu eklenmeli: Bir ceza yarg ılanmasmda dosyada avukat gö-
rev yapıyor ise, vekil veya müdahil, müdafi olarak, mutlak suretle
onun huzuru olmaks ızın duruşmamn yapilamayacağırun genel
hüküm haline getirilmesinde yarar vard ır. Öte yandan, bu kayna-
ğın kullanılması konusunda KDV ve stopaj, arkadaşlar söylediler,
aslmda belki Maliye Bakanı'yla görü şmelerle de çözülebilecek
olan bir konu oldu ğu düşüncesindeyim. Yüzde on be şin, bize
gelen yüzde on be şin yüzde beşten fazlas ı yine devlete dönüyor,
Maliye'ye. Meslekta ş larımızın KDV ödemesi, stopaj, arü gelir
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AOiL vergisi, onu görmüyoruz daha, ödenmesiyle birlikte meslekta ş-

KONU 
larımıza devletin 48 trilyon lira, örne ğin 2006 y ılı için gönderilen
paranm 15 trilyonunu gene öbür taraftan al ıyorlar, bunun önüne
geçilmesi laz ım.

Bu kaçaklar hakkmda 247 var.

Oturum Ba şkanı: Paray ı fazla gönderirler dedin, ş imdi de
fa71 konu şı-uruvorlar diyecekler.

Adil DEMIR: Peki.

Sevgili arkada şlar; para konusunda net konu şal ım, ben, bunu
burada dağı tma diyorum. Dağıtma usulünde önerileriniz varsa,
bu somut konu üzerinde konu şmak gerektiğini düşünüyorum.

Hepinize sabrmız için teşekkür ediyorum.

Oturum Başkan ı : Babalar gibi da ğıtal ım yani.

Adil DEMİR: Yetiyorsa, taleplerin tamamın ı karşılıyorsa,
hepsini dağıtalım.

Oturum Başkanı : Babalar gibi da ğıtal ım.

Adil DEMIR: Bu i şi bu hafta bitirelim diye düşünüyorum.

Oturum Başkanı: Ordu Barosu Ba şkamm ız Kenan Çebi bu-
yurun,

KENAN	 Kenan ÇEB İ (Ordu Barosu Başkanı): Sayu-ı Birlik Ba şkan ı -

KO ŞMA

	

	
mızm şahsmda tüm arkada şlar ıma sevgi ve sa ygılar ımı sunuyo-
ru nı,.

Değerli arkadaş lar ım; bu konuda konu şulacak ne varsa
konuşuldu. Ben saym Birlik Genel Sekreterimizin raporunun ay-
nen arkas ınday ım. İlave edilecek baz ı şeyler olabilir. Bunu niçin
söyledim? Orda Barosu olarak görü şümüz, CMK uygulamas ına
soru şturma evresinde evet, kovu şturma, yani mahkemeler
m 

	 saf-
hasda kesinlikle hay ır. Eğer imkanı olmayan birisi varsa, adli
müzaretten talepte bulunur, ona göre gere ği yap ılır.

Bizim görüşümüz açık ve net. Saym Birlik Genel Sekreterimi-
zin raporu do ğrultusunda, ben ağır ceza ba şkan ve üyeleri, iki tane
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asliye ceza hakimi ve iki tane sulh ceza hakimiyle birlikte toplanb KENAN

yaptım. Sayın Birlik Sekreterimizin raporunu kendilerine verdim,
durumu izah ettim ve netice olarak birlikte şu kanıya vardık: Sayın
Sekreter'in raporunda aç ık ve net olarak yaz ıldığı üzere, buradan
çıkacak karardan sonra, gönderilecek, samldara gönderilecek olan
tebligatlara, hakkındaki yargılamamn bir müdafiin hizmetinden
yararlanmaksızın yürütülemeyeceği, bu nedenle duru şmaya se-
çeceği bir avukat ile birlikte gelmesi gerektiği, avukat seçebilecek
durumda değil ise, duruşma gününden önce mahkemeye bildi-
rilmesi durumunda kendisi için barodan müdafi gönderilmesinin
isteneceği şekildeki kaşeleri de haz ırlattık, buradan çıkacak olan
kararı bekliyorum. Buradan alacak oldu ğumuz karara göre, Pazar-
tesi günü bütün sanıklara bu meşruhatta davetiyeler gidecek

İkincisi; paraların geri ahnmas ıyla ilgili olarak da ceza ha-
kinılerimizle konu ştuk, "baro bize ödemi ş olduğu para/an hildirdiği
takdirde, mahkeme masraf/an rneyan ı nda biz bunu da karara yazar ı z,
dolayıs ıyla siz de ilaml ı takip yaparak, bu paralann geri al ı nmas ı nda bir
öncelik kazanabilirsiniz" dediler; durum bu kadar.

Arkadaşlar; bir de şunu söyleyeyim: Biz belki 1968 ku şağının
verdiği heyecanla, bu işin bir eylem olmadan çözüleceği görü-
şünde değiliz ve samimi görüşüm odur, Baromun görü şü odur, 1
Nisan'dan itibaren soru ş turma evresinde hizmet vermeye devam,
ama kovuşturma evresinde mahkemede kesinlikle avukat görev-
lendirmeyeceğiz, bedeli ne olursu olsun. Ben bütün barolar olarak
bu görüşte olalım istiyorum, ama diğer barolar buna katılmazsa,
biz Ordu Barosu olarak bunu uygulayaca ğız.

Saym Birlik Ba şkanımın affma s ığınarak bir konuya de ği-
neceğim, o da istirıaf konusu. Arkada şlar; özellikle adliye hiz-
metlerinde ikinci bölge olan barolar çok dikkat etsinler, art ık bu
istinaf mahkemesi, Almanya 15 seneden beri bundan kurtulmay ı
istiyor, adalete bir katk ısı olmayacağı gibi, adaletin tecellisini de
gecilctirecek olan bu sistem bizim başımıza bela getiriyor. Bugün
Türkiye'de tüm birinci s ınıf hakimlerin say ısı Anayasa Mahkeme-
si' de dahil olmak üzere 1200'dür. Buraya 950 tane hakim laz ım.
Geçen konuşmamda da söyledim, bunlar Ay'dan mı gelecek,
Mars'tan mı gelecek? Ne yapacaklar? Özellikle biz ikinci bölge-
deki barolar, hakiınleri yetiştiriyoruz, içtihat ver, anamız ağlıyor,
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KENAN ondan sonra, gerek oldu, Istanbul'a, Ankara'ya, bilmem nereye
ÇFRN İN bu hakimleri alıyorlar. Bu bölge idare mahkemeleri, böl ge adliye"4

	

KONUAS İ 	 t	 -
mahkemeleri uygulamas ı ad ı altında ne kadar yetişmi ş , pi şmeye
yakın hakimler varsa, bunlar ı bizim elimizden alacaklar, bizler hep
duman olacağız, çoluk çocu ğun eline kalaca ğız. Bak ın, ben size bir
şey söyleyeyim: 15 günden beri ben, Ordu y u nas ı l birinci bölge
haline gefiririm, bunun u ğraşısını veriyorum. Biz bu mahkeme,
istiriaf hikayesi uygulanmaya başlarsa, karar verecek hakim de
bulamayacağız, onu ifade edeyim.

Hepinize sevgi ve saygılar ım ı sunar ım.

Oturum Ba şkanı: Bolu Barosu Ba şkan Tuncay Almak; bu-
yurun.

	

IUNCAY	 Tuncay ALNIAK (Bolu Barosu Başkan ı): Saym Ba şkamm,
AINIAON

KONU AS 
değerli Yönetim Kurulu üyelerim ve sevgili baro ba şkanlar ım;
şimdi CMK sorunlar ıyla ilgili toplantıy ı zaten biz 15 Ekim'de
malumunuz oldu ğu üzere yapmış tık, orada bu CMK'yla ilgili
sorunlar ın hepsini konuş tuk. Ancak dikkat edilecek olursa, o
zamanki sorurılarımızm ana maddelerinden biri, soru ş turma ve
kovuş turma evrelerinin ayr ılması diye bir ana gündem maddemiz
yoktu, bu burada çok dile getirilmedi. Bölge baro ba şkanı olarak,
dokuz baro ba şkanı olarak 30 Eylül'de yaptığınıız toplantıya iliş-
kin sonuç bildirgesini, biz 15 Ekim'de buradaki toplant ımızda
Sakarya Baro Başkanın-az sunmuştu sizlere. Zaten bugünkü konu-
şulan konular ı biz o zaman da konu ştuk, hiç değişen bir şey yok.
Ancak şimdi bizi getirilmek istenilen yere doğru gidiyoruz gibi.
Ne konuşuyoruz burada? Sanki bu toplantıy ı bilmeyen, bu konuyu
bilmeyen biri, yabanc ı biri bizi dinlediği takdirde, bu toplant ıdan
şunu anlayacak: E ğer ki bakanl ık yasa değişikliği yap ıp, ödene ği
verdiği takdirde, sanki hiç sorunumuz yokmu ş gibi. Burada sadece
ödenek eksikliğinden kaynaklanan sorunlar ı ve bunlar ı nas ıl çö-
zeceğımizi düşünüyoruz. Çözüm yollarm-ıızdan biri, görevlendir-
me say ısını azaltmak. Hiçbir esprisi yok, görevlendirme say ısının
azaltılmas ının CMUK ödeneklerinin yeterli hale getirilmesine en
ufak bir katk ısı yoktur, olmayacaktır. Bak ın, bundan önceki top-
lantılar ımızda, biz CMUK tarifesinin asgari ücret tarifesine, hatta
bunun çok daha üzerine giderilmesi mücadelesini yapmak için
neler yapabiliriz konusunu konu şuyorduk. Şimdi ise, "binin 5ii-

78



ONUNCU BARO BAŞKANLARI TOPLANTISI

kür" dedirtebilecek ödenek eksilcii ğini konuşuyoruz. Ödene ğimiz IUN[AY

geldiği takdirde, sanki hiçbir problemirniz yokmu ş gibi.

Belki 4 y ıl sonraki toplantıda aynı konuları, Hukuk Usulü
Muhakemeleri Kanunu'ndan kaynaklanan ödenek yetersizli ği-
nin konuşulmamas ını diliyorum. Bu konudaki yasa yap ılacak,
yasa değişikliği, düzenlenecek yasadaki en büyük sorumlusu, şu
anki Birlik Yönetimi ve şu anki baro ba şkanlar ı olarak bizlerde
olacaktır. Hukuk Usulü Muhakemeleri Kanunu'ndaki de ğişiklik,
zorunlu avukatlık sisteminin de aynı yaralar ı açmamas ı için şim-
diden önlem alınmas ı gerektiğini düşünüyorum.

Buraya gelmeden önce Bolu Barosu'nda, CMUK servisinde
çalişan 32 meslektaşımızla bir toplantı yaparak buraya geldim.
Toplantıdan alınan sonuç, bana verilen yetki ve denilen de şuy-
du, aynen iletiyorum: 31 May ıs 2006 akşamına kadar 1 kuruş bile
almasak, bu göreve devam edece ğiz. Ancak 31 May ıs 2006 akşamı
mesai saati bitiminden itibaren neler yapilmas ı gerektiğinde de
buradaki toplantıda baro başkanlarının alaca ğı karara uyınamız
gerektiği bana yetki olarak belirtildi ve bildirildi.

Bir de, çok önemli bir hususu belirtmek istiyorum: Bitbaro
başkan ımız, meslektaşımız, CMK'daki avukatl ık ücretini özlük
hakkı olarak de ğerlendirdi. Bu son derece tehlikeli ve kabul
editmez bir yakla şımdır. Bir özlük hakk ı olarak, yani avukatın
özlük avukatı olarak şunu dedi: Savunma hakk ı, evet, yani biz bu
kazanımları geri vermeyelim, CMK hizmetlerine devam edelim,
avukatın özlük hakk ı, ücret avukatm özlük hakk ı değil. Zaten
bu gözle bak ıyorsak, bu sorunu hiçbir şekilde çözmemiz müm-
kün değildir. Bunu vatanda şm, bireyin savunma hakkından söz
ederken, özellikle ve özellikle CMK'da görev yapan avukatlar ın
da savunabilme hakkından ya da savunma yükümlülü ğünden
de söz edip, bunu da bu şekilde değerlendirmemiz gerektiğini
düşünüyorum.

Burada çok deklare edilmeyen, belki çok net karara hağla-
yacağııruz ya da bağlamamız gereken şey, ödenek verilmezse
ne yapaca ğız? "Gereken yap ı l ır" gibi çok klasik bir cümle var,
ama gereken nedir? Bir k ısım görüşler gibi, belli bir tarih verilip,
bu tarihten sonra görevlendirme yapmamak m ıd ır? Anayasa-
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JUNCAY mıza göre angarya yasaktır. Ben bunun çok doğru olduğunu
dü şünmüyorum. Niye? Çünkü CMUK görevlendirilmesi yasal

Ku ştk4S ı 
bir zorunluluktur ve görevlendirme yap ılmad ığı takdirde ise,
bir zarar mutlaka ve mutlaka do ğacaktır. Baro ba şkanlar ınm,
yönetim kurullarının cezalandırılmas ını önleyecek hiçbir yasa
yoktur, yani görevlendirme yapmad ığınıız takdirde, bütün baro
başkanlar ı ve yönetim kurulu üyeleri kesinlikle ve kesinlikle ce-
zaland ırilacaktır. Tüm baro başkanlar ı buna katılsa bile. Demem
o ki, biz görevlendirme yapmamak, yok soruş turma devresinde
yapalım, kovuş turmada görevlendirme yapmayal ım. Ordu Baro
Başkanım, "biz ikinci bölgeden birinci bölge olmaya çal ışıyoruz" diyor,
ama böyle hakimler varken, sakın ha birinci bölge olmayın. Hiçbir
yönetmelikte, genelgede, me şruhatm ne olacağı bellidir, kafalar ına
göre meşruhat yapamazlar. Onu yaptırmışs ınız, ne güzel, daha
da ileri gitmişler, baroya demi şler ki, "CMUK giderlerin izi hildirin,
yargı lama gideri olarak hükmedelim" Böyle bir şey yok, yani bunu
yapacak hakimler varsa, hiç birinci bölge olmay ın.

Rücu konusunda yine 15 Ekim'deki toplant ıda dile getirmiş-
tik, rücu her ne kadar Türkiye Barolar Birli ği'ne b ırakılmışsa da,
bu rücudan kaçmak laz ım, Türkiye Barolar Birliği bu rücu işini
üstüne almamas ı lazım. Her nasıl olursa olsun, işte bir baromuz 7
milyar lira tahsil etmiş . Söylemesi bile komik, 7 milyar lira, belki
İstanbul Barosunurı bir saatlik ödemesidir. Eğer rücu konusunu
Türkiye Barolar Birli ği üzerine alacaksa, o zaman bakanlığın eline
bir koz vermi ş oluyoruz. 0 zaman hakli olarak diyecektir ki, tahsil
et, ödeyemediğim paraları oradan öde.

Yine önemli bir şey, Trabzon Barosu tahsil etmi ş, yaz ıyla
tahsil etmiş, sayın Saymanımızm dediği gibi, re'sen tahsis etmi ş .
Hakikaten bunun bir usulü, yöntemi varsa, bunu ben de bilmek
isterim, diğer baro başkanlar ım da bilmek ister zannediyorum.
En azmdan bizim böyle bir katk ım ız olabilir, yani rücu nas ı l
yap ılacaksa, mektup mu yazaca ğız, icra takibi mi yazaca ğız? Bu-
radaki tüm yetki Birliğe ait iken, bunun barolar taraf mdan nas ıl
kullanılabileceg-ini ben çok anlamış değilim.

Say ın Birlik Başkanınıızm açış konuşmasında, bakanlarla ya-
pılan görüşmeden neler çıktığını ashnda ben yanlış anlamadıysam,
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söyledi kendisi. Bunun için bir yasa de ğiş ikliği olduğunu. ancak İ UNL4Y

bakanın parça parça ödenecek ödeneğin peşin olarak yapilabile-
ceğini ve bu ödemenin yap ıldığı söylendi. Bunun d ışında da bir
çözüm yolu yok, tek çözüm yolu yasa de ğişikliği. Bunu da çok
fazla tartışmanın bir gereği yok.

Benim önemsediğim bir şey, bu y ılsonunda malumaliniz
üzerine, stajyerlerimizin girecekleri bir s ınav var. Tabii, iptal
edilme durumu varmış, ama biz şu anda net bir bilgiye sahip
olmadığımız için...

Özdemir ÖZOK: Sevgili Başkanım, isterseniz sınav ı ayrı bir
toplantıda konu şalım.

Tuncay ALNIAK: 10 saniyede bitiriyorum.

Özdemir ÖZOK: Sınava girersek, sınavın sorunu çok.

Tuncay ALNIAK: Girmiyorum Başkanım, toplantının sonun-
da sizden belki o bilgiyi ahrım, diğer meslekta şlarım da merak
eder.

Bu yap ılacak olan sınavda çıkacak sorular ın ağırlıklar ı, işte
avukatlik hukuku yüzde otuzdan aşağı olamaz. Kırk mı oldu? Ne
güzel. Bu ÖSYM'yle Birlik arasında yap ılmış bir protokolle yap ıl-
mış olması lazım. Eğer bu protokol bizlere de aksettirilirse, biz
de sınava girecek stajyer arkada şların ıza, smav soru a ğırliklar ını ,
hatta s ınav şeklini anlatma imkanı buluruz diye düşünüyorum.

Bir de, bu Erzurum Barosu'na hakikaten bir çözüm bulma-
muz laz ım. 200 kilometre öteye bir taksir ıin gidip gelmesi nereden
baksanız asgari 400 milyon lirad ır, bunu bir baronun karşilaması
çok mümkün değil. Erzurum Barosu gibi başka bu kadar zorluk
çeken bir başka baromuz varsa, onlar için de bir çözüm buimarmz
gerektiğini dü şünüyorum.

Teşekkür ederim.

Oturum Başkanı: Teşekkür ederiz.

Özdemir ÖZOK: Arkadaşlar; çok özür diliyorum, siz ne
diyordunuz?
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Erdal AYDEM İR: Yine aynı şekilde Bingöl Merkez'den Ç ığ
ilçesine gitmesi gereken bir avukat arkada şı mız, Elazığ ' in Kara-
koçan ilçesine, oradan Çığ 'a gitmesi gerekiyor, yani bunu nereden
hesaplarsak, bir günün tamamen, yani gecesini de katarak söy-
lüyorum, bir günü geçmesi gerekiyor. Bu da san ırım, vol ücreti
verilen hizmetin kat kat üstünde bir ücret olarak ortaya ç ık ıyor.

	

ÖZOEMR	 Özdemir ÖZOK: Çok teşekkür ediyoruz.
070K'UN

KONU Şh% İ Sayın başkanlarım, değerli meslektaşlar ım; saat 3'e çeyrek
var, daha geride on beş, on altı tane konuşmacı var. Aşağı yukar ı
konuşmalara baktıgıımz zaman, ortak şeyler söyleniyor. fabii ki,
haksızlil< etmemek ve e şitsizlik etmemek laz ım, adil davranmak
lazım. Yalnız değerli hemşerim, Kahramanmaraş Barosu Başka-
n ı 'nm bu önerisini bu konu şmalara bir yeterlilik önergesi olarak
algılıyorum, galiba onu söylüyor. Bakm ız, şunu söylüyorum: E ğer
mümkünse, bütün ba şkanlar ımızm buradaki kahş, konaklama ola-
naklarını biz elimizden geldiği kadar sağlarız, yard ımcı oluruz.
Lütfen, biz yarınki Yönetim Kurulu toplantımızı da erteleriz, ama
ne olur, bu işi yar ım yamalak b ırak ıp gitmeyin, bizim üstümüzde
kalmasın bu vebal, bizim üstümüzde kalmasm bu s ık ıntı . Rica
ediyorum, istirham ediyorum, isterseniz hepiniz burada oturun,
devam edin, isterseniz içinizden on, on beş kişilik bir komisyon
oluşturun, ama bu komisyon Barolar Birliği Yönetim Kurulu'yla
beraber bir kural koyduğu an, o kural bütün baro ba şkanlarımız
tarafından benimsensin, herkesi bağlas ın, bizi de ha ğlas ın ve artık
lütfen ne olur, Türkiye Barolar Birli ği'nin CMK ile üzerine y ı k ı -
lan bu görevi, sizlere en uygun şekilde yapma gayreti, heyecanı ,
anlayışı içerisirıdeyken, hiç üstümüze vaife olmayan bir konuda
baro başkanlarırruzla hiç hoş olmayan tartışmalara girmek, vallahi
bizi Yönetim olarak son derece üzüyor. Çünkü biz Avukatlik Ya-
sası'nda üstümüze yık ılmış bir görev değil bu. 0 nedenle lütfen,
rica edeyim, isterseniz devam edelim, biz otururuz, gece on iki,
bir, sabah, isterseniz bunu yeterlilik önergesi olarak kabul ede-
lim, oylayalim, somut önerilere gidelim. Şu toplantı sonucunda
aşağı yukarı söylenenlerden bir süzme öneriler ç ıktı . Onlar ı tek
tek düşünelim.

Bir de, benim Adalet Bakaru'yla, Maliye Bakan ı 'yla ve Devlet
Bakanı Ali Babacan'la yaptığım konuşmaları sizlere aktaray ım,
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bağlayalım. Dağıtım, faize verilip verilmemesi, bir başka hesapta O7DEM İ R

konulup konulmamas ı, bunlarm hepsini bir dahaki bir toplantıya
ertelemevelim, bir dahaki bir toplant ı sonuna bu konu şmalar ı tek-
rar yapmayalım. Bitirelim bu işi ve "biz CMK'da şunu yaptı k, buna

karar verdik" diyelim, hepimiz onun arkasmda dural ım. Bu doğru
olur, yanlış olur, yine oturur konu şuruz, ama yöntemi tartışal ı m
artık. Artık burada yeni yöntem aray ışı içerisine girmeyelim.

Rica ediyorum, yeterlilik önergesini oylar ıruza sunuyorum:
Kabul edenler.. Kabul edilmiş tir.

Arkadaşlar; yeterlilik önergesi kabul edildiğine göre, şu anda
çıkan somut öneriler doğrultusunda hemen tek tek yeni öneriler
dillendirelim, ona göre nas ıl bir karar alacağız, onu birlikte karara
bağlayalım.

Buyur Sadullah, sayın Başkanım.

Saym Aydın Baro Başkanım, değerli Sümer; oyladık, doğru
veya yanlış, oylama sonucunda yeterlilik önergesi kabul edildi.
Çok özür dilerim, şimdi tekrar ba şa dönmeyelim. Sadullah, senin
açıklaman uzun mu?

Sadullah KARA: Hay ır.

Özdemir ÖZOK: Söyle.

Sadullah KARA: Benim bir önerim var, o da şu: Bütün eksik
ödendi, fazla ödendi, kiminin yolu fazla, kiminin say ıs ı fazla,
bizim bu para s ıkmtısı olmadan önce hiçbir problemimiz yoktu.
Dolayısıyla somut olarak bence al ınacak olan tek bir k ıstas var,
2004 y ılında hiç kimsenin problemi olmad ığı için ve CMUK pa-
rasını başka yere de harcama imkanı olmadığı için, 2004 yilmda
barolara ödenen paray ı k ıstas alıp, 2005 ve 2006' da gelen paraları
o kıstasa oranlay ıp, bütün barolar ı dağıtalım, herkes ihtiyac ını
görsün. Geri kalan da e şit oranlarda ihtiyaç kalmış olsun.

Özdemir ÖZOK: Hasip buyur.

Hasip YALÇIN: Biliyorsunuz, bir söz s ıras ı almıştık, bir ye-
terlilik önergesi verildi. Ama hiç olmazsa, o söz s ıras ına riayet
edilsin, biz ona göre sadece öneride bulunalım o zaman.
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Özdemir ÖZOK: Hasip Bey geçti, ayni şeyi Sümer de söyledi,
oyladık, yani salondaki arkada ş lar ın oyuna sayg ı l ı olal ım. Belki
bir usulsüzlük oldu, ama yeterlilik önergesi kabul edildi.

izin verirseniz, ben ç ıkayım, Adalet Bakan, Maliye Bakan,
Devlet Bakanfyla yaptığım görüşmeleri aktaray ım, ondan sonra
bu arada rica edeyim, biz buradan ka ğıt verelim, somut önerile-
rinizi yazıli olarak getirin, biz oku yalım burada önerileri, şunlar,
şunlar diyelim, ondan sonra sunal ım arkada şlar ımıza, lehinde
aleyhinde konu şulsun, önerileri oylayal ım ve buradan çıkalım.

Hasip YALÇIN: Sayın Başkanım, zaten sorunlar anlaşılmış tır,
sizin şu görüşünüze katılıyorum. Bize gerekli bilgileri verin, biz
de ona göre öneride bulunal ım.

ÖZDEM İ R	 Özdemir ÖZOK: Lütfen, arkada şlar, ben burada aç ıklama
OZOKIUN yaparken, biraz daha zaman kay ıp, ama Sadullah gibi somut

önerileri isterseniz yaz ıl ı, isterseniz sözlü buraya aktaralim.

Arkada şlar; gerçekten sizin söyledi ğiniz nokta son derece
önemli. Zaten şikayet ettiğimiz, yani ücreti vekalet denilmeyecek
kadar küçük bir paray ı, yargılamanın sonunda öderiz dersek, o
insanlara da biraz haksızlık yapmış oluruz. Onlar ı düzeltelim,
yani düzeltilecek olan şeyler.

Değerli arkadaşlar; ben yine hepinize te şekkürle ba şlayacağım
ve teşekkürümün gerekçesi de, tabii ki farkl ı düşüneceğiz, farkli
yaklaşacağız, farkl ı yöntemler önereceğiz, ama ben şu salonda ve
daha önceki birlikteliklerin deki gördüğümüz sorumluluk anla-
yışıyla, bu sorunu da hep beraber anlay ış içerisinde aşacağımıza
inanıyorum. Buradaki konu şmalar ımı, hiçbir arkada şımın çok
iyi niyetli, içtenlikli ve de bizim do ğrudan Avukatlık Yasas ı 'yla
üstümüze vazife olmayan bir i şle, kendinize göre 1993'ten bu
yana gelen bir yöntemle yaptığınıız olayda, iyi niyetli bir şekilde
yaptığımız olayda, hiçbir arkadaşımız ın bize yönelik doğrudan
doğruya bir eleş tiri anlamında söylemediğini, yaşadığı, gördüğü
ve daha iyisi olmas ı için getirdiği öneriler olarak kabul ediyorum
ve hepsini çok samimi, içtenlikli ve saygı duyduğum görü şler
olafak kabul ediyorum. Söyleyece ğim, anlataca ğım ya da farkl ı
ifade edece ğim düşüncelerin hiçbiri, burada ç ık ıp, kürsüde bu
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Özdemir ÖZOK: Arkada şlar, tamam mı?	 TARJtSM4

Buyur Kaz ım Başkan.

Kazım KOLCUOLU: Önce bu bildirimler sadece 2005' le ilgi-
li mi, 2006'y ı kapsayan bildirim var mı elinizde? Bir defa, 2005' teri
temizlemek zorunday ız, 2005'i baz alalım, yoksa 2006'dan para
istiyorum diyenlere hiçbir şey verilmez. 2005' ten borcu olanlar, o
borçlar ödensin, tasfiye edilsin. Para kal ırsa, o dediğiniz sistemi
ikinci dönem için, yani 2006 için uygular ız, para kalmasa zaten
isteyeceğiz, para gelecek, ama 2005'i ödemeyenler 2006'da onu
ödemiş de, 2006'dan da istiyorsa, onlara yok, öyle bir şey olmaz.
2005'i kesilmiş, ödenmesi gerekli, bir defa 2005'i tasfiye etmek zo-
runday ız. 2005'i koyalım önümüze, 30 trilyon mu tutar, 25 trilyon
mu tutar, o bildirimlere göre 2005'i ödeyelim, tasfiyesini yapalım,
2006'ya kaliyorsa. o 2006'ya kalır. Kalimyorsa, zaten kalm ıyor, yeni
para talebinde bulunacak, 2006 için ödenecek. 2005'i ödemeyen
insan varken, 2006'nın talebi olmaz, öyle bir şey olmaz.

Soner KOCABEY: Tamam Ba şkanım, yalnız onu yapabilmek
için bütün barolarm 2005' le ilgili raporlar ını tekrar göndermeleriru
beklememiz laz ım.

Kazım KOLCUOLU: Gönderdiler.

Soner KOCABEY: Yok, daha eksik var. Bir k ısmında daha
makbuzunu kestirmemiş olanlar var.

Kazım KOLCUOLU: Makbuzu kestirmeyebiir, ama 2005'i
ödeyecek.

Soner KOCABEY: Başkaninuz, onu bilemez, makbuz kestir-
mediği için...

Kaz ım KOLCUOĞLU: Hayır, verdiği işi biliyor, nasil bile-
mez.

Soner KOCABEY: 0 zaman erteleyeceğiz ödemeyi.

Kazım KOLCUOLU: Verdi ği işi biliyor, Ahmet, Mehmet,
Hüseyin'e verilmi ş tir, makbuz ayrı bir şey, verdiği insartlar ı bili-
yor, görevlendirdiği insanlar belli.
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TARTI ŞMA Özdemir ÖZOK: Kaz ım Başkan, sizin önerinizi ald ık karde-
şim, şimdi Sadullah bir şey söylüyor. Erdal sen de dinleyeceksin,
bir dakika arkadaş .

Sadullah söyle.

Sadullah KARA: Çok net bir şey söylüyorum: Barolar Bir-
liği'ne 2004 yılında gelen ve da ğıtılan para belli, 2005'teki belli,
2006'daki belli. 2005'teki gelen ödeneklerden haks ızlık yap ıldığı
iddialar ı da varsa, ben net olarak şunu diyorum: 2004 y ıl ında ü
zaman paralar, böyle problem olmadığı için, herkes ihtiyacı kadar
aldı, harcadı zaten. Bunun d ışında harcamas ı olmas ı mümkün de-
ğil. 2004 y ılında verilenleri esas alal ım, 2005 ve 2006' daki paralar ı ,
gelen paralar ı toplayalun, Barolar Birliği'ne gelen paralar ı toplaya-
lım ve ona göre 2004'ün oranlarm ı k ıstas alarak yapal ım, herkesin
eksiğini ona göre tamamlayal ım, bu meseleyi kapatal ım.

Özdemir ÖZOK: Seninki Sümer' inkiyle aynı, birinci öneri.

Sadullah KARA: Ayn ı değil efendim. Sümer beyinkinde
2005'in...

Özdemir ÖZOK: Altınc ı ay ına kadar.

Sadullah KARA: Gelen paradan onu ay ırmamız mümkün
değil bence. 2004' ü ayr ı tutalım ve 2005 ve 2005'da gelen paralar ı
toplayahm, 2004'teki dağı tımlar ı k ıstas alıp, barolarm eksiklerini
tamamlayalım efendim.

Salondan: Yalnız, araba ve ev alanlar ı çıkartal ım.

Özdemir ÖZOK: Arkadaşlar; iki tane öneri var.

Kırşehir Barosu Başkanımıza ver.

Erdal GÜRSOY (K ırşehir Barosu Başkan ı): Ben de Kaz ı m
Başkan'ın dedi ğine katıliyorum, biz 2005'in Kas ım' ın ın 15'ine
kadar para ödeyebildik, 15 Kasmı'dan sonra Aral ık dahil para
ödemedik. Şimdi bir kısım tamamını ödemiş büyük çoğunluğu,
bizim istediğimiz para gelmediği için ödeyemedik. Bir k ısı m
2006'yı öderken, bizim 2005'i ödeyen-ıememi.z büyük bir ada-
letsizlik olacak. Kaz ım Başkan'ın dediği doğru, öncelikle 2005'i
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bütün Türkiye'de bitirdim, artarsa ondan sonra 2006'ya bunu 7AR115MA

aktarahm. Şimdi o zaman Hasip Başkan'ın dediği doğru ç ık ıyor,
baronun bir tanesi diyelim ki, parasını almış, 2006'y ı da ödüyor,
Şubatı da ödüyor diyelim ki, ama biz istemedik, sesimiz ç ıkmad ı ,
işte Soner beyle konu ştuk, paramız yok deyince, sesimizi kestık,
daha da kimseyi aramad ık. Şimdi bu yüzden ben adamlar ıma,
Kas ım 15'ine kadar ödeyece ğim, öbür baro Şubat' ı ödeyecek.
Bunun insafını size bırak ıyorum arkada şlar.

Saygılar sunuyorum.

Özdemir ÖZOK: Bursa Barosu Başkanımız Asude hanımı
da dinleyelim.

Asude ŞENOL: 2005'te ne kadar borcumuz oldu ğunu bile tam
olarak bilmiyoruz, çünkü makbuz kestirmiyoruz arkada şların ıza.
KDV ödemeleri gerekiyor, stopaj, bir sürü s ıkıntı var, kesmiyorlar.
Kesmedikleri için de, ne kadar oldu ğunu bilmiyoruz. Ancak bil-
diğimiz, geçen yillara oranla 5 kat ya da daha fazla bir yo ğunluk
altında olduğumuz ve hepsinin çok mağdur olduğu, çok hü.'ük
sıkıntı yaşadıkları. Ama 2005'ten bu kadar büyük ve tam olarak
da ne kadar olduğunu bilmediğinüz bir miktar borcumuz varken,
2006'ya geçmenin çok doğru olmadığını düşünüyorum. Önce 2005
ödensin, bitsin, ondan sonra 2006' y ı düşünelim.

Adnan GÜLER: 2005'i tespit etmek çok kolay, yani illa da
makbuz kesilmesine gerek yok ki, forn ıları toplarsmız, rakamları
alt alta toplarsmız, bulursunuz. Biz bunu yaptık, o bildiriyi ve-
rirken, onlar ı topladık, 2005'te ne kadar ödememiz gereken para
olduğu miktarını bulduk, makbuzu da kimseye kestirmedik, yani
bunun yöntemi çok basit.

Cebrail VESKE: Başkanım, zaman dar olduğuna göre, Mevla-
na'yla Yunus arasında geçtiği iddia edilen bir anekdot var. Tarih
olarak tutmuyor, ama diyor ki, Mevlana çok... Ete, kemi ğe bürün-
düm, Yunus diye göründüm diyor. Ben de k ısaca şöyle diyorum,
buradaki önerimiz şu: Bu CMK kapsamında görevlendirme sayı-
lar ı korkunç derecede arttığına göre, yap ılacak iş, birinci önerimiz
şu: Daha önceki baro başkanlarının dediği gibi, soruşturma devresi
için mevcut durumun aynen muhafaza edilmesi, kovu şturma ev-
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JARI5tM resindeki görevlendirme, zorunlu müdafiler için ise, adli yard ım
statüsüne bağlanmas ı ve özellikle de burada görülen ve verilecek
ücretin de asgari ücret düzeyine endekslenmesi gerekti ğini düşü-
nüyoruz. Bu hususun tartışılmasın ı istiyorum.

Özdemir ÖZOK: Biz başka bir formül istedik, bu para nasl]
dağıtı lacak?

Cebrail VESKE: Dağıtımını da, mevcut olay say ısı, özellikle
küçük barolarm ma ğdur olmamas ı için, sabit belli bir rakam gön-
derilebilir, artı olay say ıs ına göre talepler al ın ır harolardan, ona
göre dağıtılmas ı lazım.

Özdemir ÖZOK: Selçuk buyur.

Selçuk C İRİT: Esas alınacak k ıstasta, zorunlu giderler dedi-
ğimiz, bu eğitim ve donarum giderleri var ya, onun kesinlikle şu
anda şu krizde yap ılacak hesapta d ışarıda tutulmas ı laz ım. 2004-
2005 y ılında ödenen para deniliyor. 2004-2005 y ılında barolarm
ödemiş oldukları paralardan e ğitim ve donanım giderini ç ıkartıp,
hak edilen işe göre, yap ılan CMUK hizmetine göre ödenen para
ölçü almmal ı . Bir baronun -bende olabilirim bu- harcam ış olduğu
200-300 milyar ki, istatistiğe göre yüzde k ırk altı eğitim ve dona-
mm giderine para harcanmış, gelen CMUK parasmm yüzde k ırk
altıs ı eğitim ve donanım giderine gitmiş . Bir baronun senede üç
kere, beş kere yapmış olduğu eğitim giderinden benim hak etti ğim
iş neden kesilsin?

Özdemir ÖZOK: Doğru.

Selçuk C İRfT: Eğitim ve donanım gideri d ışar ıda tutulur.
Üstelik stopaja gore, stopaj da kaç lira öden ınişse, ü ölçü al ınır.

Özdemir ÖZOK: Teşekkür ediyorum.

Salondan: Şu an 33 trilyon var. Barolarm istedikleri para da,
Sayın Saymanımız ın belirttiği gibi, göndermeyenlerle yuvarlak
hesap 44.

Özdemir ÖZOK: 41, ama 15'ini düştük, yani 41'in 15'ini
ödedik.
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Salondan: Herkesin istediğini gönderelim o zaman Başkanım, JARTI ŞMA

tüm barolar ne istemi şse, o zaman yetiyor para.

Özdemir ÖZOK: Yetmiyor. 44 değil, 41'den dü şeceksin
15'i.

Hüseyin Bey buyurun.

Hüseyin SEZG İN: Efendim, Birli ğimiz bizden k ısa süre önce
rapor istedi, bir şemayla eğitim, avukatlar ın hak ettikleri şeklinde
ayrıntılı. Bu raporu tek tek rakaml ı olarak barolar gönderdi. İş
say ısı belli, e ğitim ve donatım gideri, örneğin Osmaniye'de hiç
yok, sıfır, öyle bir gider yok. Biz doğrudan do ğruya avukat arka-
daşlara dağıtacağırnız parayı istiyoruz. Makbuzlar ı olmayabilir,
ama iş sayısı bildirildi barolar taraf ından, para iş sayısına, toplam
iş say ısına bölünür ve hak edenlere verilir. 0 zaman fazlası kalmaz

diye düşünüyorum.

Özdemir ÖZOK: Teşekkür ederiz Başkanım.

Arkadaşlar; ben yeterlilik önergesi veriyorum ve şu öneri-
lerin hepsini toplay ıp, bilgilerinize sunup, oylay ıp, bitiriyorum
bu iş i.

Hüseyin Başkan, kendisi söyledi, teşekkür ederim. Hakikaten
bu konuda eğitim yapan, donanım yapan adamlar da, paray ı baş-
kanlarımız da sokağa atmad ılar, yani okonudaki arkadaşlar ımızı
da anlayışla karşıliyoruz, ama bu konuda Çorum Barosu, Düzce
Barosu, Osmaniye Barosu gibi, gerçektenbir kuru ş avukatlık ücreti
dışında, müdafi paras ı dışında para vermeyen barolar ınıız da var,
onları da kutlamak laz ım. Diğer arkadaşlar ımız da...

Salondan: Konya da yapmad ı .

Özdemir ÖZOK: Doğrudur. Ben şimdi Hüseyin bey söyleyin-
ce hatırladım, doğrudur. Ben bütün arkadaşlarımızın bu konuda
iyi niyetli, içtenlikli oldu ğuna inanıyorum. Yap ılan eğitimlerin
de arkadaşlar ımızı geliştirmek anlamında olduğuna inanıyorum,
asla başka bir düşünceyi taşımamız mümkün değil.

Değerli arkadaşlar; şimdi Ayd ın Barosu Başkanınuz Sümer,
Erzurum Barosu Başkanımız Sadullab' ın önerilerin şöyle birleş-
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TARTI ŞMA tiriyorum ve de o önerileri Selçuk'un getirdi ği yeni bir aç ılım var.
Selçuk diyor ki, Sadullah'la Sümer Germen'in sö ylediği şeyleri
birleştirin, ama eğitim ve donanım içki giderleri ç ık ın ki, avukatlar
için verilen baz ortaya ç ıksm ve gerçek bir da ğı lım olsun. Birinci
öneriyi bu şekilde...

Salondan: Stopaj vergileri...

Özdemir ÖZOK: Tamam, anlad ım.

Selçuk arkadaş, senin o söylediğin, yani donanım, araba, ev,
faks gibi giderleri dü şeceğiniize, verdiğimiz sopaj var. Stopajlar ı
bildirdik mi, iş belli oluyor zaten.

Yalnız, saym Saymanım diyor ki, bana stopajlarm ı sağliklı
göndermeyenlerin paralarını da yollayamam, çünkü bende yok,
olmayanlar var, onlar da göndersin diyor. Bunu duyun arkada şlar,
yani stopajlar ınız ı gönderin.

Sadullah arkada şımla Asude hanım diyor ki, "tamam, stopaj-
ları yollayah ın. Sadece e baz al ı n ı rsa, bir haks ı zl ı k olur" Erzurum, işte
sağa sola, işte sonra Hasip de söyledi, uzağa gönderdiğim araba
harcamaları da var, onlar şeye katılmad ı, yani bizim donanıma
falan girmedi, doğrudan doğruya CMUK harcamas ı .

Kazım KOLCUOĞLU: 2005'i ödeyelim, bitsin.

Özdemir ÖZOK: Başkan, bir dakika, senin önerini oylata-
cağmt

Arkadaşlar; iki tane somut öneri var. Ben artık öneri de al-
mıyorum. İzninizle, baro ba şkanlarımız el kald ırırsa da, görme-
yeceğim.

Değerli arkadaşlar; iki öneriyi ayr ı ayr ı sunuyorum: Birincisi,
2004 sadece donan ım ve eğitim giderleri hariç, barolara yolla-
dığımız ve o bilgiler Barolar Birliği'nde eksik olanlar da onlar ı
göndermek şartıyla, o ölçü alınarak, baz alınarak, mevcut paray ı
herkese yollayalim.

İkincisi; özellikle Asude'yle say ın Kazım Kolcuoğlu Ba şkan-
mızm ve Kirşehir Barosu Ba şkanımız Erdal önerilerinde diyorlar
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ki, "tamam, bu baz al ıp, ıjollayal ım. aiim biz daha 2005 y ı l ı n ın paraların ı JART İŞ M

ödemedik. 2005 yı lın ı ödenıeden, 2006'ya ödeme yapma yal ı m, 2005 sonu-
na kadar makbuz kesmi ş, para alacak duruma gelmi ş ı nsanları n paraların ı
yollayal ı m, daha önceki alanlar da alm ış t ır, bu şekilde dağı tal ı m"

Arkadaşlar; burada anlaşılmada bir yanlışl ık var mı? Yok.

Ayr ı ayr ı oylayal ı m arkadaşlar. Önce birinci öneriyi oyluyo-
rum:

Arkadaşlar; birinci öneriyi tekrarliyorum: Donan ım ve e ğilim
giderleri düştükten sonra, 2004 yıl ı CMUK ödemesi baz al ınarak,
mevcut para bütün barolara e şit olarak bölüş türülecek.

Ikincisi; gönderilen bilgiler do ğrultusunda, 2005 sonuna kadar
bütün borçlar bütün barolara gönderilen bilgiler do ğrultusunda
ödenecek ve para eritilecek. Oftdan sonra 2006'ya yenileri gelirse,
uğraşaca ğız, eylem koyaca ğız...

Salondan: Eğilim ve donan ım?.

Özdemir ÖZOK: Hay ır, eğitim, donanım, orada yok, ikinci-
sinde eğitim donanım hepsi dahil, dağıtacaksmız diyor, gönder-
diğimiz talebi göndereceksiniz bize diyor. Ben Asude'yle şeyden
onu anl ıyorum. 0 zaman talebe bağlı kalm, bizim gönderdi ğimiz
talebe bağ l ı kalın diyorsunuz, öyle de ğil mi Başkanım?

Arkadaşlar; 2005'e kadar kesilmi ş makbuzlarm...

Adil lütfen. Rem.zi, oturur musun yerine karde ş . Sevgili Baş-
kanım bir dakika, yanlış olmas ın.

Arkadaşlar; 2005'in sonuna kadar, e ğitim, donanım hariç, yol
ve personel, yani CMUK'la çalışan personel de dahil, para talep
edildiği miktarda dağıtilacak; bu ikinci öneri.

Birinci öneri de, 2004 eğilim ve donanım gideri hariç, perso-
nel, vol ve avukatlara ödenen miktar baz almarak, mevcut para
eşit olarak bütün barolara bölünecek. Önerileri tekrar ettim. E şit
derken, o orana göre böleceksin.

Vallabi artık bir iki tane, yani ço ğunluk böyleyse, mağdur bir
iki tane olacak Naz ım, bilemiyorum yani.
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TARTI ŞW Arkadaşlar; böyle ayr ınfiya girdiğin-iz zaman, Naz ım hak-
lıd ır, biz bugüne kadar yol paras ı vermedik, bizden nas ıl bunu
düşünüyorsunuz diyor. Şimdi bu kadar detaya dü ş tüğümüz
zaman, yetmiş yedi baro da bazı adaletsizlikleri kendiliğinden,
o olaym içinde ç ıkacak, ama biz bunu bir biçimde bitirmek mec-
buriyetindeyiz.

Onun için arkada şlar, ben artık dinlemiyorum, özür dilerim.
Ben şimdi birinci öneriyi tekrar ediyorum: Donan ım ve eğitim...
Remziciğim lütfen.

Lütfen, rica edeyim, oturur musunuz yerleriniza Ben iki
öneriyi de oylarm ız ı sunuyorum. Bunun başka yolu yok, çünkü
herkesin kendine ayrı bir bak ışı vardır, saygı da duyuyorum ve
bizim ne kadar zor durumda oldu ğumuzu şu tartışma da ortaya
koyuyor.

Dağı tım formülünü, yöntemini iki biçimde Yapaca ğız. Bir:
eğitim ve donanım hariç, 2004 yılında bütün barolara yollad ığm-az
n ıspetler ölçü al ınacak, baz al ınacak, k ıstas alınacak ve demin
Remzi'yle Sümer isyan ettiler, dediler ki "toplam 48'in üzerinden
gönderi lenlerdü şülsün, eğer fazla gönderümişse, e kesilerek gönderüsin
ki, e daha adil ve makul".

Kenan ÇEB İ : Say ın Başkan, Barolar Birli ği olarak siz da ğı-
bn.

Özdemir ÖZOK: Hayır. Kenan, vallahi billahi, paray ı çantaya
koyar, getirir ortanıza koyar ım, şerefsizim, namussuzum, Celal
orada duruyor, gider bankaya, al ır gelir, Ver milyon Ver milyon
dağıtın abi. Sabahtan beri burada kürsüde yediğimiz lafları sen
duydun. Kenan, hiç öyle sana b ırak mırak yok arkadaş .

Arkadaşlar; oyluyorum. Sadullah, otur kardeşim, rica ediyo-
rum, Sadullah otur.

Sadullah KARA: 2005 yıh

Özdemir ÖZOK: Özelde alırsak, Naz ım diyor ki, "be>? haya-
tı mda taksi paras ı vermedim karde ş ini"
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Adil DEMİR: Saym Başkamm, eğer böyle bir oylama yap ılirsa, TART İŞfM

bu oylama geçmişte daha çok bildirim yaparak fazla para alm ış ,

kullanımş barolaruTuzm lehine olur.

Kazım KOLCUOĞLU: Fazla bildirim olmaz, aç ık an kimseye
para verilmez.

Adil DEMIR: Açıktan değil efendim, geçmi şte... Efendim, net
olarak konuşuyorum: En adaletli, hiç kimsenin tart ışamayacağı ,
oran belli; stopaj vergilerini 2004 y ılı sonunda, vergi daireleri kaç
para vermiş, herkes göndersin, da ğıtılsın.

Özdemir ÖZOK: Ayn ı şey.

Adil DEMİR: Aynı şey.

Özdemir ÖZOK: Ona bir vol paras ını ekliyoruz, başka bir

şey yok. Adil, senin dediğin doğru, bir vol parası ekleniyor ona.
2004 aynı nispet, bir vol paras ı ekleniyor.

Arkadaşlar; Ordu Barosu Ba şkanmuz Kenan Çebi Ba şkanım
"ne olur, siz Yönetim olarak bu parayı dağı tı n" dedi. Asla, asla.

Biz şimdi oyluyoruz. 2004 nispetini baz al ıyoruz, ölçü al ı-

yoruz, kıstas alıyoruz, ona göre 48 trilyondan gönderdilclerimizi
düşüyoruz, geri kalaru pay ediyoruz, eksik kalanlar ı aynı nispette
barolara yolluyoruz. Buna okey diyenler ellerini kald ırsın...

Salondan: Yol paras ı dahil mi?

Özdemir ÖZOK: Evet, vol parası dahil. Donanım ve eğitim

hariç, diğerlerinin hepsi tamam. Buna evet diyen arkada şlar...

Hay ır diyenler... Arkada şlar; oyçokluğuyla, Aksaray, Erzurum,
Elazığ hariç... Bakm, bir daha yazal ım notlar ı lütfen, 2004 stopaj
alınarak, artı vol giderleri, iki şey düşecek 2004'te, eğitim ve dona-
rum. Personel, vol ve stopaj, üçü ölçü alınacak, çıkan rakamdan 48
trilyona pay edecek, bütün barolara gönderdiğimiz paralar eksik
varsa, tamamlanacak, fazla gönderilrni şse o düşecek, eksik olan
gönderilecek. Tamam mı arkadaşlar? Hayırlı, uğurlu olsun.

Bu iş bitmedi, bir dakika. Az önce söyledim, bu para bitti. Bit-
tikten sonra biz Pazartesi ya da Salı günü Adalet Bakanlığı'nda sa-
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TARTl Şt. ym Adalet Bakan, ben, saym Genel Sekreterimiz ve de Saymamz,
oradaki yetkililerle buradan ç ıkan sonuçlar ı bir özet yap ı p, ken-
dilerine sunaca ğız. Arkas ından, artık ne kadar dayanabiliyorsak,
onun tarihini de söyleyin, Nisan ya da May ıs, en son biz Mayıs'a
kadar bu görevi götürece ğiz, ondan sonra Remzi'nin söylediği
gibi, görevi ihmalse, yani ona biz de kat ılal ım, şerik olalım, göre-
vi ihmal edeceksek edeceğiz, "paras ız bu görev götürülmez, bir
kaynak varatın. Esnaflara 250 trilyon buluyorsamz, ye şil karta 300
trilyon buluyorsan ız, bugün adil yarg ılanmay ı yap ıyorum diye
Avrupa Birliği'nde konuşuyorken kas ım kas ım kas ılacağma, bu
paray ı da bul kardeşin" diyeceğiz ve karşıs ına ç ıkacağız. Bunun
için tarihi 1 Nisan nu, 1 May ıs mı ?

Salondan: 5 Nisan olsun, anlam ı olsun,

Özdemir ÖZOK: Arkada şlar; May ıs mı, Nisan mı dedik,
5 Nisan dediler, anlaml ı da olsun. 5 Nisan'a kadar götürelim,
bütün arkadaşlarumza da söyleyelim, 5 Nisan'a kadar bir para,
bir kaynak bulunmazsa, 6 Nisan'dan itibaren allaha ısmarlad ık
arkadaşlar diyelim. Tamam n'u?

Zekeriya bir şey söyleyecekti.

Zekeriya AYDIN: Soru şturma ve tutuklu dosyalar hariç, di ğer
görevlendirme taleplerini, amaç orada sembolilctir, mesajd ır.

Özdemir ÖZOK: Zekeriya, aynen katılıyorum.

• Zekeriya AYDIN: Tutukluluk ve gözalt ılarmı hariç tutal ım.

Özdemir ÖZOK: Zekeriya'nırı görüşü şu anlamda da önemli:
Biz Barolar Birliği olarak, barolar olarak, sadece paraya endeksli
bir hukukçuluk gibi ya da onun pe şine düşüyormuş gibi olmas ın.
Burada saym Başkarum söyledi, bizim Avukatl ık Yasanıızda hem
barolara, hem Barolar Birli ği'ne, hukukun üstünlüğü, insan hak-
ları, hukuk devletinin korunmas ı, kollanmas ı diyor. 0 nedenle,
bunu isterseniz, soruşturma aşamasını, karakol a şamasın ı hariç
tutalı m, son kovu ş turmaya görevlendirme yapmayal ım.

Sümer GERMEN: Aydm Barosu olarak benim bir önerim
vard ı . Bunun görevi kötüye kullanma, görevi ihmal olaca ğını
söylüyoruz, bu konuyla ilgili karar var diyoruz. Tabii, sizler ta-
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hats ınız, bizim kelleniiz gidecek de. Önemli de ğil, gitsin. Gitsin TARTI ŞMA

de, ama ben daha farkl ı bir yöntem önerdim orada: 5 Nisan'da
herkes zaten mesaj veriyor bütün kamuoyuna, yarg ının sorunları,
avukatların sorunlar ıyla ilgili. 5 Nisan, madem barem koyduk
oraya, s ınır koyduk, 6 Nisan'da Ankara'da, e ğer o güne kadar
çözülmezse, karambola da gitmemesi anlamında, 6 Nisan'da çok
büyük bir miting düzenleyelim.

Özdemir OZOK: Olabilir.

Sümer GERMEN: Aydın Barosu olarak ben önerdim.

Özdemir ÖZOK: Kaz ım Bey bir şey söylüyor.

Kazım KOLCUOĞLU: Efendim, eğer biz bırakma konusun-
daki buradaki kararmıızı böyle, "şunu yapar ız, şuna bakanz, şuna

bakmay ı z" şeklinde verirsek, bu sulandır ılmış gibi görünür idare

tarafından ve o konuda çok daha fazla rahat hareket ederler. Biz
bırakma konusunda kesin karar verelim, hangi konularda b ırakıp
b ırakmayaca ğınuzı, 5 Nisan'dan önce toplan ıriz, nas ıl yapaca ğı -

mıza karar veririz. 5 Nisan'a kadar ne olaca ğım bilmiyoruz, belki
de çözülecek bana göre. Çözülmezse, ondan önce Barolar Birligi
bizi toplar, der ki "bugüne kadar böyle bir gerekçe yerine gelmedi, nas ı l

başlayacağız" diye taktiğine ü toplantıda karar veririz. Ama şimdi
bunu böyle yaparsak, kimse inanmaz bize, onu söylüyorum.

Hasip YALÇIN: Bana göre, 5 Nisan biraz erkendir. Ben iki
aşamalı düşünüyorum. 5 Nisan Çar şamba gününe denk geliyor
aklımda kaldığı kadar. Bir de, miting diyorlar, bu hafta içine denk
geldiği zaman, fire veriyor. Burada benim görü şüm şu: 5 Nisan'da
1 günlük veya 3 günlük i şi durdurma eylemi, ama yasanın yürür-
lüğe girdiği tarih 1 Haziran'da ise, temetli durdurma.

Özdemir ÖZOK: Kazım Beyin söylediği son derece doğru.
Bir defa, 5 Nisan'a kadar bu görevi sürdürece ğiz. Gelişmelere
göre, baktık ki, durum çok kritik bir noktaya geldi. Biz sayın
baro başkanlarınıızı yine Ankara'da toplar ız, 5 Nisan'da sizin bu
söylediğiniz önerileri, sırf eylemi, her şey bitti artık, sırf eylemi, 5
Nisan'dan sonra ne yapaca ğız, 1 Haziranda rru yapacağız, biz sizi
5 Nisan'dan önce ça ğırır, onun gelecek sürecini tayin ederiz. Ama
şimdi verilen zaman 5 Nisan'a kadar, onlar da bize dokunmaya-
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JARİİŞMA cak, biz de onlara dokunmayaca ğız, biz bu paranın artırılmas ı için
elimizden geldiği kadar birebir mücadele vereceğiz.

Hasip YALÇIN: Bir de, bu alman karar ı bir bildirge haline
getirelim, yay ınlayalim.

Özdemir ÖZOK: Onu da söyleyeceğim. Burada konu şulaııla-
rın sadece CMUK'la ilgili bir bildiri komisyonu yap ıp, bunlar ı tek
tek yazsınlar. İsterseniz, bize b ırak ın. Tamam, biz bunlar ı Adalet
Bakanlığı'na ve yetkililere sunacağız.

Sadullah KARA: Bana sadece Barolar Birliği'nin hatas ından
300 milyar gönderildiği bir yerde, ben şu anda borcum olan evrak-
lar ınu getirmişim. 2005'te benim muadilim baro 1,5 trilyon alm ış ,
bana 300 milyar gönderilmi ş . Dolay ı s ıyla ben yar ı n Erzurum'a
gittiğım zaman, hiç kimseye CMUK görevi vermeyece ğim, çünkü
ben halen 2005'in, Erzurum gibi yerde, 1 tril yon 400 milyarl ık
evrakıırı var. Siz getirip de, Barolar Birli ği, en çok Elazığ diyo-
rum, arkada şım olduğu için, kimse gücenmesin diye, 1,5 trilyon
aldığı yerde, bana 300 milyar para gönderdi. Dolay ıs ıyla benim
onu yapma şans ım yok, yani ben yar ın gideceğim, hiç kimseyi
görevlendirmeyeceğim.

Özdemir ÖZOK: Arkadaşlar; aramızda Karadeniz'in çok
şirin ili Giresun temsilcisi hanımefendi var, avukat arkada şımız.
Kendisi ısrarla bir katkı sunmak istiyor. Onu da dinleyelim ve
daha sonra da toplantırmz ı kapatalım.

Gönül UZUNAL İOĞLU: Say ın Başkan ım, çok te şekkür
ediyorum.

Sadece şeyi söyleyecektim. 4 Nisan' ı öneriyorum, çünkü 5
Nisan'da biz baro kutlamalar ı yaparken, arkadaşlara somut bir
şey söylemek istiyoruz. Baro yönetimi olarak, mutlaka bu konu
gündeme gelecek, bizden hesap soracaklar, diyecekler ki' Hala
CMUK paralanm ız ı alamadık" ben diyorum ki, bunu 4 Nisan yapa-
hn'ı da, 5 Nisan'da artık şudur, budur diye net bir şey söyleyelim
diyorum.

Özdemir ÖZOK: Biraz önce Kaz ım beyin söylediği gibi, biz
zaten 4-5 Nisana kadar bu i şi ya çözeceğiz ya da çözmeyece ğiz,
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olmuş önemli değil, biz ondan bir hafta on gün önce mutlaka onu
çözeceğiz.

Değerli arkadaşlar; şu CMUK'la ilgili bölümü kapataca ğım.
Saat 16.30-17.00'a kadar da yine sizin gibi, böyle özel söz almak
isteyen arkadaşlara söz vereceğim. Ama şu tartışmay ı kapatmak
için, yalru.z sayman arkadaşımız Soner beyin bu hesaplamalar ı
sağliklı yapabilmek için say ın başkanlarınu.za bir mesaj ı var, bir
dileği var, onu aktarsm.

Buyurun.

Soner KOCABEY: Değerli başkanlarını; az önce de bir ve-
sileyle söylemiştim, 2004 yılıyla ilgili biraz önce ifade etmiştim,
2004 yılına ilişkin stopaj bilgilerinin olmadığını söylemiştim ha-
tırlarsaruz. Şimdi az önce CMK Bölüm Müdürümüzden de bu not
teyiden geldi. Avukat ödemesi, yol gideri ve stopaj bilgileri 2004
yılı için Birliğimizde yeterli değil, bu bilgilerde eksiğimiz var.
1 hafta içerisinde bunları yap ıp göndereceksiniz, bunu özellikle
belirteyim. Size yazarız, pazartesi günü fakslar ız.

İkincisi de; ben bu geçen zaman içerisinde, bütün barodaki
yetkililere ve sayın başkanlar ıma, şubatın, yani önümüzdeki hafta
içerisinde ödemeyi yapaca ğımızı söylemiştim. Ama bu uygula-
manın yapılabilmesi on günden önce olmaz.

Salondan: Herkese avans gönderilir.

Soner KOCABEY: Belki avans gönderebilirim, avans olabilir.
Ama toplu bir para gönderebilme mümkün değil, onu da not
olarak belirteyim.

Özdemir ÖZOK: Hangi tarihte, onu da söyleyelim.

Soner KOCABEY: On günden önce yapamayız.

Özdemir ÖZOK: Arkadaşlar; bununla ilgili ilkesel karar ı
ald ık, çok teşekkür ediyoruz.

Say ın Asude Şenol buyurun.
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JARJI ŞA4 Asude ŞENOL: Sayın Ba şkan, sevgili arkada ş lar; burada
biz sürekli olarak bu toplantı ve bundan önceki toplantıda CMK
müdafilik kapsamının biraz daha daraltılması, soruş turma aş a-
mas ında olup, kovuşt-urma aşamas ında olmamas ı gerektiğini ileri
sürüyoruz. Bursa'da b ır uygulama var. Di ğer illerde de var m ı ,
merak ettiğim için soruyorum. Ba şsavc ınm karakollara ve em-
niyete gönderdiği bir genelgeyle, zorunlu müdafilik d ışı nda da
olsa, her konuda, en basit suçlarda bile san ık ya da suçlu, şüpheli
müdafi istemese de, mutlaka müdafi talebinde bulunuyorlar. Biz
bunu ilettik, zaten kar şilığının bile alman-ıadığını , bir angaryaya
dönüştüğü, kald ı ki, duruşma tensip zaptında birtak ım farklil ıklar
olmas ı gerektiğini, önce vekille temsile olanak tan ınmas ı gerek-
tiğini, soru ş turma aşamasında da zorunlu müdafilik kapsam ı ya
da zanlmın, şüphelinin müdafi isteyip istememe konusuna dikkat
edilmesi gerektiğini belirthk ve bu uygulamadan vazgeçilmesini
istedik. Ama Ba şsavc ılığın bize gönderdiği yaz ıda, "Avrupa Insan
Hak/an Sözleş nıesi'n ı n bilmem kaçı nc ı maddesine göre, soru ş (urma ııı n
kı sa b ı r sürede bitirilmesi adil yarg ı lanma hakkıyla Ügilidir, kollukta ifade
veren şah ı s eğer müdafi huzurunda vermezse, da/ta sonra mahkemede
inkar ediyor ve onu dayanak kabul edemiyoruz, bu da duru şma/ann
uzamas ı na neden oluyor. Bu nedenle, biz bu uygulamay ı sürdüreceğiz"
şeklinde bir yanıt ald ık. Duruşma tensibinde de vekile olanak
tanınmas ı konusundaki talebimiz de aynı şekilde geri çevriliyor.
Zaman kaybetmeyelim, bir duru şma bile şu kadar zaman kazan-
dırır, adil yargılanma hakk ı, adaletin çabuk tecellisi falan gibi.
Aslında diğer hiçbir zaman asla dikkate al ınmayan, hiçbir zaman
özen gösterilmeyen davalarm kısa sürede bitirilmesi ilkesi burada
bize karşı zorunlu müdafiin yasa kapsamı dışmda alabildiğine ge-
nişlemesinde gerekçe olarak gösteriliyor. Bursa d ışında başka ilde
de var mı acaba aym uygulama? Ben ba şsavcil ıkla yazışmalar ı m ı
vebu uygulamadan vazgeçilmesi iste ğimi devam ettiriyorum, ama
Türkiye'de tek miyiz, onu bilirsem, çok daha güçlü olur elimiz.

Cengizhan GÖKÖZ: Antalya'da b ırak ınız sanık için veya
müşteki için, küçük ya ş taki tanıklara müdafi istenmesi tearnül
haline geldi, yani küçük ya ş taki tanıklara müdafi isti yorlar. Ben bir
savcıyla kavga ettim, bir karakol amiriyle de neredeyse karakolluk
olacaktık. 0 dediğiniz şey abartılı bir şekilde Antalya'da da var.
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Asude ŞENOL: Bir de, ben talimat verdim CMK servisimize, JARJI ŞMA

"bu konularda zorunlu müdafihik yoksa ve şüpheli de müdaji istenmJorsa

görevlendirme yapnu ıyı n" diye Bu defa yanıltıc ı bilgiler geliyor,

sanki zorunlu müdafi kapsam ı içindeymiş gibi ya da şüpheli isti-

yormuş gibi bilgi veriliyor. Arkada şlarımız gittiği zaman, bunun

böyle olmadığını görüyoruz. Görevlendirme yapmamakla da
çözemedik sorunu.

Tuncay ALNIAK: Say ın Ba şkanım, bizdeki sözlü talimat,

savc ıliklarm verdiği sözlü talimatla, her san ık için, her ma ğdur

için, düzeltiyorum, her şüpheli ve her ma ğdur için bir müdafi

istemi vard ı; ancak meslekta şlar ımız gittiğinde, CMK servisinde

görevli arkada şlar ımız, "istiyor musun?" dediğinde, böyle bir ta-

lebi olmadığım, bu beyanı yazılı olarak kaiktığımızdan itibaren,

bu sorun çözüldü.

Asude ŞENOL: Başsavcının yazdı genelgesi var ve Avrupa

İnsan Hakları Sözleşmesi'nin galiba 6. maddesi, adil yarg ılarıma

hakkı, ona dayanıyor.

Tuncay ALNIAK: Biz böyle çözdük say ın Baş kamm.

Asude ŞENOL: "İç hukukumuzda geçerlidir, adil yarg ı lanma, k ı sa

süre" falan diyor, "çünkü CMK'da bize diyor, ıfadenin nuıhkenıede

kabul edilmediği takdirde, dayanak olamayaca ği hükmune onur, böyle

yapmak durumunday ı z" diyor.

Bunu paylaşmak istedim. Te şekkür ediyorum.

Özdemir ÖZOK: Değerli arkadaşlar; anlaşılan, salonun da
durumundan, salon kendili ğinden yeterlilik önergesi verdi.

Yalnız, şimdi beni say ın Başbakan Recep Tayyip Erdo ğan' ın
basın danışmanı aradı ve şunu söylüyor. Bilemiyorum, yani din-
leyen arkdaşlarumz da vard ır, ben öyle hatırlıyordum. Sayın
Başbakan Danıştay kararını eleştirirken, "efendiler, bizim evim ı zin

içine dahi kan şacaklar" gibi bir söz ettiğini ben hatırlad ım ve ko-

nuşmamda da "efendiler" diye onunla başlamıştım. Şimdi Akif

Beki diyor ki, hep nedense Başbakan' ın söylediklerini Akif bey
çok daha doğru olduğunu söylüyor. Diyor ki, "asla, ü efendileri

YöK'te ilgili ya da ba şka kiş iler için söyledi, yarg ıçlar için efendiler
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TARTI ŞMA diye bir cümle Ba şbakan kullann ıadı . Say ı n Barolar Birliği Başkan ı m ı z
acaba bu efendiler lafin ı nereden ç ıkarttı " diye. Biraz önce telefonla
onu düzeittiler. Eğer beni yanıltmıyorsa haf ızam, ben dinledi ğini,
televizyon konu şmas ını birkaç kez dinledikten sonra, a ynen şunu
söyledi. Burada dinleyen arkadaşlar var mı bilmiyorum. Say ın
Ba şbakan konu şmasında, bu türban karar ıyla ilgili, beğenirsiniz,
beğenmezsiniz, yani "okula gidip gel meyi de yasakl ıyarlar, bu efendi-
ler bizim evimizin içindeki davran ışlara da kat ı lacaklar" filan gibi bir
söz söyledi, ondan esinlenerek ben bunu yazmış tım. Ama say.m
Başbakanımızm değerli bas ın danışmanı bunun böyle olnıadığını ,
bu aç ıklamada yanl ış ... Danış tay'la ilgili bir laftı orada söyledi ği,
orada söylediği buydu, "efendiler, bizim evimizin içindeki olaylara da
katı lacak" diye bir laf söylemişti. Eğer yanlışsa, ben onu bir daha
dinlerim, bantlara ald ınr, getiririm ve yanlış söylemişsek, Başba-
kan'dan da özür dileriz. "Efendi" dememişse, tabii ki memnun olu-
ruz. Biz "efendi" dedi diye cammız sık ıldığı için bunu söyledik.

Arkadaşlar; anlaşılan salonun şu hali de, bugünkü toplantının
ş u...

Buyurun Filiz Hanım, sizi de dinleyelim.

Filiz SARAÇ: Bu hakk ı verdiğiniz için öncelikle te şekkür
ediyorum.

Çok kısa bir şey söyleyece ğim: Soruşturma, kovuşturma evre-
sinde birden fazla suça tek avukat atanmas ına ilişkin yönetmelik
hükmü bizi çok güç durumda b ıraktı . Ödemelerin eski şekilde
yap ılmas ı yönünde, eski uygulaman ın devamın ı talep ediyoruz
ve bu konunun ivedilikle çözülmesi laz ı m. Daha önce İstanbul
Barosu olarak yaz ı gönderdik, "tarife eskisi ne şekilde yse, şimdiki
gibi uygulay ı n" diye yanıt verdiniz, ama bunu, 4195 avukatı m ı z
var, ne siyaseten, ne hukuken izah edemiyoruz. Kald ı ki, on tane
suçu olan kişi, birden fazla suçu oldu mu, karakollar dola şarak
geçiyor sanıklar, yani avukatın bütün karakolları onunla birlikte
dolaşmas ı mümkün değil. Kaldı ki, her soruşturma evrak ında
ifade ayr ı ayrı almıyor. Avukatın emeği tek suçla, on suçla aynı
değil ki. Buna dikkat edilmesi laz ım. Kald ı ki, bunun akabinde,
hatta avukatlar soruyor görev al ırken, bunu bu şekilde "kaç tane
suçu var?" diye öğrenmişler, sorarak, i ş i reddediyor, biz avukat
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bulamıyoruz bununla ilgili. Bu konudaki düzenleme emeğe pek İ ARH ŞMA

uygun düşmüyor, düzeltilmesini eski şekliyle ivedilikle talep

ediyoruz.

Özdemir ÖZOK: Çok teşekkür ederiz.

Nedense, saym Genel Sekreterimiz de, İstanbul Barosu'nun

uyar ısı üzerine bunu yapt ık dedi. Burada bir yanl ış anla şılma

olmuş demek ki, ters olmu ş . Fiizciğim hay hay, onu düzeltelim,
gerçekten düzeltelim.

Değerli arkadaşlar; büyük katkuııza, duyarl ıhğırnza, bize ver-

diğiniz desteğe sonsuz teş ekkür ediyoruz. Ba şka bir toplantıda

buluşmak dileğiyle hepinize sevgi, saygı sunuyoruz.

Giden başkanlarımızm yolu aç ık olsun, sağlikla gidin.
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